

နိုင်ငံတော်၏အနာဂတ်ဖြစ်သော ၉ ဒသမ ၇ သန်းရှိသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ကိုယ်ခန္ဓာကျန်းမာခြင်း၊ ဦးနှောက်ဉာဏ်စွမ်းရည်မြင့်မားခြင်းတို့ရရှိရေးမှာ အထူးအရေးကြီး

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၅

ကျောင်းကျန်းမာရေးရက်သတ္တပတ် အထိမ်းအမှတ် ကျောင်းကျန်းမာရေးအရှိန်အဟုန် မြှင့်ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖွင့်ပွဲနှင့် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ပညာသင်နှစ် ကျန်းမာရေးအဆင့်မြင့် ကျောင်းစံပြဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ အလုံမြို့နယ် အမှတ် (၄) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။

အထူးအရေးကြီး

ရှေးဦးစွာ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး

ဒေါက်တာမြင့်ထွေးက နိုင်ငံတော်၏ အနာဂတ်ဖြစ်သော ၉ ဒသမ ၇ သန်းရှိသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်သည့် ပြုမူနေထိုင်စားသောက်မှု များကို လိုက်နာကျင့်သုံးကာ ကိုယ်ခန္ဓာကျန်းမာခြင်း၊ ဦးနှောက်ဉာဏ်စွမ်းရည် မြင့်မားခြင်းတို့ရရှိရေးမှာ အထူးအရေးကြီးပါကြောင်း၊ ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်သည့် နေထိုင်မှုအလေ့အကျင့်များကိုကျင့်သုံးသည့် ကျောင်းနေအရွယ် လူငယ်များမှတစ်ဆင့် ၎င်းတို့၏ မိဘ၊ ဆွေမျိုး၊ မိတ်ဆွေများနှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင်တွင် နေထိုင်သူများထံသို့ပါ

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ၀

မြောက် ယနေ့ဖတ်စရာ

စလေကို ရောက်လျှင်
ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ >> ၆

ရှမ်းအရှေ့၌
ငါးနှစ်အောက်ကလေး
ခုနှစ်သောင်းကျော်
ပိုလီယိုကာကွယ်ဆေး
အပိုဆောင်းတိုက်ကျွေးမည်
စာမျက်နှာ >> ၈



စစ်ကိုင်းမြို့မှ ကျောင်းပေါင်းစုံ
ဖိတ်ခေါ်စက်ဘီးစီးပြိုင်ပွဲ
ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၄၆၉ ဦး
ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်
စာမျက်နှာ >> ၁၁



လပွတ္တာ(ပင်လယ်လေး)တံတားတည်ဆောက်မှု မကြာမီပြီးစီးတော့မည်ဖြစ်၍ ဒေသတွင်း လွယ်ကူလျင်မြန်စွာ သွားလာနိုင်တော့မည်

လပွတ္တာ ဩဂုတ် ၂၅

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး လပွတ္တာမြို့နှင့်မြောင်းမြမြို့ကြား ပင်လယ်လေးမြစ်ကိုဖြတ်၍ ပြန်လည်ပြုပြင်တည်ဆောက် လျက်ရှိသော ပင်လယ်လေး မြစ်ကူးတံတားသည် ယနေ့ အထိ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ပြီးစီး နေပြီဖြစ်ကြောင်း တံတားတည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့ထံမှ သိရသည်။

တံတားတည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရေလယ် ခန်းတည်ဆောက်ခြင်း၊ ချိတ်ဆက်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ကို ဇူလိုင် ၂၈ ရက်က အောင်မြင်စွာချိတ်ဆက်နိုင်ခဲ့ပြီး ပင်မတံတားခန်းဖွင့်မှာ ၅၁ ဒသမ ၄၄ မီတာ နှစ်ခန်း။

မီတာ ၈၀ တစ်ခန်းပါဝင်ပြီး ချဉ်းကပ်တံတားခန်းဖွင့်မှာ တစ်ဖက်ခုနစ်ခန်းဖြင့် ၁၄ ခန်းပါဝင်ကာ ခန်းဖွင့်နှစ်ခု စုစုပေါင်း ၃၉၆ ဒသမ ၂၄ မီတာရှိကြောင်း သိသည်။

အဆိုပါ ပင်လယ်လေးမြစ်ကူး မူလကြီးတံတား ဟောင်းမှာ ခံနိုင်ရည်အားကျဆင်းလာသည့်အတွက် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန တံတားဦးစီးဌာန တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့(၁)က ပြည်ထောင်စုဘတ်ဂျက်ဖြင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁ ရက်မှစတင်ကာ ပြန်လည် ပြုပြင်တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို စတင်ခဲ့ပြီး ရေလယ်တိုင်များထည့်သွင်းကာ တံတားအပေါ်ထည့်

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၆ သို့ ❖




Best Corporate & Investment Bank
2019 (Asia Money)
Contact Center : 01-231 777 0

မြောက်

ဥပဒေဖြင့် စောင့်ရှောက်ကာကွယ်

စည်းကမ်း၊ ဥပဒေ၊ အမိန့်နှင့် ညွှန်ကြားချက်များသည် သက်ဆိုင်ရာ နယ်ပယ်အားလုံးတို့နှင့် အများပြည်သူတို့လိုက်နာရန် ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်းထား သော လုပ်ထုံး၊ လုပ်နည်း၊ သတ်မှတ်ချက်များဖြစ်သည်။ သတ်မှတ်ချက်များ တွင် ဥပဒေ၊ အမိန့် ညွှန်ကြားချက်များသည် စတင်အသက်ဝင်သည့်နေ့မှစ၍ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပြီး စည်းကမ်းချက်များကိုမူ သိရှိမှတ်သား နားလည်နိုင်အားရှိပြီးနောက် လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရသည်။

ပြဋ္ဌာန်းထားသော ဥပဒေတို့ကို မလိုက်နာခြင်း၊ ဖောက်ဖျက်ခြင်း ပြုလုပ်သည်ရှိသော် ဥပဒေနှင့်အညီ တိုက်ရိုက်အရေးယူနိုင်ခွင့်ရှိသလို ရာဇဝတ်မှုကိစ္စမှလွဲ၍ အချို့လုပ်ငန်းကိစ္စများတွင် စီမံခန့်ခွဲရေးနည်းလမ်း များအရ အရေးယူခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်နိုင်သည်။ အကယ်၍ အရေးယူရန် လုံလောက်သော ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်မှုများရှိနေပါက အပြစ်ပေးနိုင်ရန် ပြစ်မှုနှင့် ပြစ်ဒဏ်များကို အတိအကျပြဋ္ဌာန်းထားသည်။

ပြဋ္ဌာန်းထားသောဥပဒေများကို နည်းနည်းဖြစ်စေ၊ များများဖြစ်စေ လေ့လာထားလျှင် အကျိုးရှိသည်။ ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်လျှင် မလွဲမသွေ အရေးယူခံရမည်။ ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်သူကို မည်သို့အရေးယူသည်ကို သိရှိနားလည်မည်ဖြစ်သည်။ ဥပဒေကို မည်သူမျှဖောက်ဖျက်ခွင့်မရှိသလို မည်သူမျှလည်း ရှောင်လွှဲနိုင်ခွင့်မရှိချေ။ ဥပဒေအထက်တွင် မည်သူမျှမရှိ။ ဥပဒေသည် အားလုံးအတွက် တန်းတူညီမျှဖြစ်ပြီး အားလုံးအတွက် အကာအကွယ်ဖြစ်ရမည်ဖြစ်သည်။

ဆိုင်ရာနယ်ပယ်အားလုံးတို့အတွက် သက်ဆိုင်ရာပြဋ္ဌာန်းထားသော ဥပဒေများကို အများပြည်သူနှင့် ဆိုင်ရာလူတို့ လိုက်နာရန်ဖြစ်သော်လည်း မလိုက်နာမှု၊ ပျက်ကွက်မှုများရှိကြသည်ကို တွေ့ရသည်။ ထိုသို့ဖြစ်ရသည်မှာ ဥပဒေနှင့်အညီ တိကျစွာအရေးယူနိုင်မှုအပိုင်း၌ အားနည်းမှုသည် အဓိက အချက်ဖြစ်သည်ဟု ဆိုနိုင်သည်။ ပြဋ္ဌာန်းထားသောဥပဒေတို့ကို လိုက်နာ ခြင်းမရှိပါက ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာအရေးယူနိုင်လျှင် ကျူးလွန်မှုများ လျော့ကျလာနိုင်သည်။

ဥပဒေအားဖြင့် ကလေးသူငယ်ဥပဒေနှင့်ပတ်သက်၍ တစ်ချိန်သော ကာလက ရန်ကုန်မှ နယ်ခရီးဝေးသွားလျှင်ဖြစ်စေ၊ ပုဂံဘုရားဖူးသွားလျှင် ဖြစ်စေ အချို့ဘုရားဖူးလမ်း၌ မှန်ပဲသရေစာ၊ ငွေအသပြာ တောင်းယူကြသော ကလေးငယ်များ၊ ခရီးသွားယာဉ်၊ ရထားပေါ်မှ စွန့်ကြဲ ပေးသည်ကို အလှအဆင်ကောက်ယူခံကြသော ကလေးငယ်များ ရှိခဲ့ဖူး သည်။ အမှန်တွင် ၎င်းကလေးငယ်များသည် တောင်းရမ်းစားသောက်သူ သက်သက်မဟုတ်၊ အခြေအနေအကြောင်းကြောင်းကြောင့် တောင်းရမ်း စားသောက်သူများဘဝ ရောက်သွားခြင်းဖြစ်သည်။

ယခုအခါ ပုဂံ-ကျောက်ပန်းတောင်း ဘုရားဖူးလမ်း၌ တောင်းရမ်းစားသောက်သူ ကလေး၊ လူကြီးများကို မတွေ့ရတော့ချေ။ ပပျောက်သွားသော အကြောင်းရင်းမှာ ထိုလမ်းတစ်လျှောက်တွင် တောင်းရမ်းနေသောကလေးများ၏ အုပ်ထိန်းသူမိဘများကိုလည်းကောင်း၊ ပုဂံဘုရားယဉ်ကျေးမှုနယ်မြေအတွင်း နိုင်ငံခြားခရီးသွား ဘုရားဖူးစဉ်သည် များထံမှ တောင်းရမ်းသောကလေးသူငယ်များ၏ အုပ်ထိန်းသူမိဘများ ကိုလည်းကောင်း ၁၉၉၃ ခုနှစ် ကလေးသူငယ်ဥပဒေပုဒ်မ ၆၆(ဂ)အရ တရားစွဲဆိုပြီး ဥပဒေပါအတိုင်း ထိရောက်သောပြစ်ဒဏ် ချမှတ်နိုင်သော ကြောင့်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ မိမိကိုယ်ကျိုးစီးပွားအတွက် ကလေးသူငယ်အား တောင်းရမ်းခိုင်းခြင်း၊ မိဘအုပ်ထိန်းမှုအောက်ရှိ ကလေးသူငယ်တောင်းရမ်း စားသောက်နေသည်ကို တားမြစ်ရန်ပျက်ကွက်ခြင်း၊ မိမိက တောင်းရမ်း စားသောက်ရာတွင် ကလေးသူငယ်ကို တစ်နည်းနည်းဖြင့် အသုံးပြုလျှင် ထောင်ဒဏ်၊ ငွေဒဏ် ပြစ်ဒဏ်ခံရနိုင်သည်ကို သိမြင်နားလည်ဆောင်ရွက် နိုင်ခြင်းကြောင့် ယင်းအမှုများ ပပျောက်သွားသည်ဖြစ်ရာ အလားတူနှင့် အခြားအမှုများတွင်လည်း ဥပဒေနှင့်အညီ ထိထိရောက်ရောက် စနစ်တကျ စီမံဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းဖြင့် အမှုများ လျော့နည်းကျဆင်းသွားနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်း။ ။

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၅

ဆေးပညာလောကတွင် ဓာတ်ခွဲ နည်းပညာများ၏ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးမှု သည် အလွန်ပင်အရေးကြီးပြီး တိကျ မှန်ကန်သော ဓာတ်ခွဲအဖြေများ စစ်ဆေး ဖော်ထုတ်ပေးနိုင်မှသာ ဆရာဝန်၊ သူနာပြုများအနေဖြင့် ရောဂါကို ထိထိရောက်ရောက် ကုသ ပေးနိုင်လိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ဓာတ်ခွဲပညာရှင် အသင်း ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် တစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

“ဓာတ်ခွဲနည်းပညာတွေ ဖွံ့ဖြိုး လာအောင် ရန်ကုန်နဲ့ မန္တလေးမြို့ ကြီးတွေမှာ ဓာတ်ခွဲနည်းပညာ စာတမ်းဖတ်ပွဲတွေ ကျင်းပပေးပါ တယ်။ ဆရာဝန်၊ သူနာပြုတွေ ဆေးကုသတဲ့အခါမှာ ဓာတ်ခွဲအဖြေ က များစွာ အထောက်အကူပြုပါ တယ်။ ဥပမာအားဖြင့် တီဘီပိုးလို၊ ငှက်ဖျားရောဂါပိုးလို ပိုးမရှိတာကို ရှိတာ၊ ရှိတာကို မရှိသလိုမျိုး အဖြေ ထုတ်မိရင် ကုသမှုဟာ လွဲချော်သွား နိုင်သလို လူနာရှင်တွေအတွက်လည်း များစွာနစ်နာပါတယ်။ ဒါကြောင့်ဓာတ် ခွဲနည်းပညာဟာအလွန်ပင် အရေးကြီး ပါတယ်”ဟု မြန်မာဆေးဘက်

ဓာတ်ခွဲနည်းပညာကောင်းမှ ကုသမှုထိရောက်မည်



ဆိုင်ရာ ဓာတ်ခွဲပညာရှင်အသင်း (MMTA) မှ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် ဦးဌေးကြိုင်က ပြောကြားသည်။ အဆိုပါအသင်း၏ ပဉ္စမအကြိမ် မြောက်စာတမ်းဖတ်ပွဲကို ဩဂုတ် ၂၅ ရက် နံနက်ပိုင်းက မင်းဓမ္မလမ်းရှိ မြန်မာကွန်ဗင်းရှင်းစင်တာ၌ ကျင်းပ ရာ ဆေးပညာနှင့်နီးနွယ်သော အဖွဲ့ အစည်းများ၊ ပညာရှင်များ၊ ဆရာဝန်၊ သူနာပြုများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

ယင်းစာတမ်းဖတ်ပွဲတွင် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာနေဝင်း၊ ဒေါက်တာ တင်တင်လှိုင်၊ ဒေါက်တာ စိုးပိုင်ကျော်၊ ဒေါက်တာ သက်စုဝင်းတို့၏ စာတမ်း များအပါအဝင် စာတမ်းပေါင်း ရှစ်စောင် ဖတ်ကြားခဲ့သည်။ မြန်မာဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ဓာတ်ခွဲ ပညာရှင်အသင်း (MMTA) ကို ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် တရားဝင်အသင်း အဖြစ် ဖွဲ့စည်းခဲ့ကြောင်း၊ ယခုအခါ အသင်းဝင်ပေါင်း ၁၀၀၀ ကျော်ရှိ

ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ ကျန်းမာရေး မူဝါဒများနှင့်အညီ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများတွင် ဓာတ်ခွဲပညာရှင်များက တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ပြည်တွင်း ပြည်ပ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ဓာတ်ခွဲပညာရှင် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းကာ နည်းပညာများ စဉ်ဆက် မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင် ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ မြင့်မောင်စိုး

ငှက်ပေါင်းစုံပျော်စံရာ ပလိပ်အင်းအနီး ဘုံမတီးငှက်တို့ ပျော်ကြပြီ

စဉ့်ကိုင် ဩဂုတ် ၂၅

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စဉ့်ကိုင်မြို့နယ် ပလိပ်အင်း ရေတိမ်ဒေသအနီးရှိ ညောင်ပင်များ ညောင်သီး သီးချိန်တွင် ဘုံမတီးငှက်များ လာရောက် စားသောက်ကြသည်။ ဘုံမတီးငှက် (Green pigeon) မှာ ခိုမျိုးစိတ်ထဲတွင် ပါဝင်သည်။ ဘုံမတီးငှက် ၁၃ မျိုးရှိပြီး အခြားခိုမျိုးစိတ် ကိုးမျိုး

အပါအဝင် ၂၂ မျိုးရှိကြောင်း သိရသည်။ ထိုမျိုးစိတ်ထဲတွင် ဘုံမတီးငှက်များမှာ ညောင်သီးသီးချိန်တွင် များစွာတွေ့မြင်ရသည်။ ဘုံမတီးငှက်များမှာ ဌာနေငှက်ဖြစ်သော်လည်း ညောင်သီးပေါ်ချိန်မှသာ ပိုမိုမြင်တွေ့ရသည်။ ညောင်သီးသီးသည်ကာလတွင် ဘုံမတီးငှက်များစွာ ကိုတွေ့မြင်ရသည့်အတွက် ငှက်ချစ်သူ ဓာတ်ပုံ

ပညာရှင်များက ဘုံမတီးငှက်တို့ပျော်ကြပြီဟု ညွှန်ဆိုကာ ငှက်အလှဓာတ်ပုံများကို အားထား ရိုက်ကူးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ပလိပ်အင်းဒေသတွင် ငှက်မျိုးစိတ်များစွာ ကျက်စားကြသည်။ ဆောင်းခိုငှက်များ နိုင်ငံဘာလ ဆန်းပိုင်းမှစကာ ဝင်ရောက်လေ့ရှိသည်။ ပလိပ် အင်းမှာ ဧရာဝတီမြစ်လက်တက်ဖြစ်သော မြစ်ငယ် မြစ်မှ အင်းအတွင်း ရေဝင်ရေထွက်ပြုလုပ်သည်။ အင်းအတွင်းတွင် ကြာလင်ပန်း(Nymphoides) ပေါများစွာပေါက်ရောက်သည်။ အခြားအပင်များ အနေဖြင့် ရေမော်(Blyxa)၊ ကနဇော(Jussiaea)၊ ဟင်းချန်(Bottia Cordata)၊ ရေကန်စွန်း (Ipomaea) တို့ပေါက်သည်။ အင်းအတွင်း ရေငှက်မျိုးစိတ် ၃၇ မျိုး၊ အခြားငှက်မျိုးစိတ် ခုနစ်မျိုး၊ ငါးမျိုးစိတ် ရှစ်မျိုးကျက်စားကြောင်း မှတ်တမ်းပြု ထားသည်။ ၂၀၁၂-၂၀၁၃ ခုနှစ် ကွင်းဆင်းလေ့လာမှု မှတ်တမ်းများအရ ရေငှက်မျိုးစိတ် ၃၀၊ ရာသီ အလိုက် ပြောင်းရွှေ့ကျက်စားသည့် ဆောင်းခိုငှက် ၁၁ မျိုးနှင့် ဒေသမျိုးရင်းငှက်မျိုးစိတ် ၁၉ မျိုး ကျက်စားကြောင်း သိရသည်။



နွေနဒီ(မြစ်ငယ်)

အကျိုးဆောင် တောင်သူဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးသင်တန်းဖွင့်လှစ်

ပဲခူး ဩဂုတ် ၂၅

ပဲခူးမြို့နယ် (၁၀)မိုင် ဘက်စုံမွေးမြူရေးသင်တန်း ကျောင်း၌ ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက အကျိုးဆောင် တောင်သူဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး သင်တန်း Contact Farmer Training (TOT) (၆/၂၀၁၉) ဖွင့်ပွဲ ကျင်းပသည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာန တိုင်းဦးစီးမှူး ဦးလှမြင့်က သင်တန်း ဖွင့်လှစ်ခြင်း ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြော ကြားသည်။ အကျိုးဆောင် တောင်သူဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး သင်တန်းကို ဩဂုတ် ၂၅ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်ပြီး လယ်ယာကဏ္ဍဆိုင်ရာမူဝါဒ များ၊ Private Farm ဆိုင်ရာမူဝါဒများ၊ မျိုးစေ့ ဆိုင်ရာမူဝါဒများ၊ မျိုးစေ့ပဒေ၊ စပါးစိုက်ပျိုး

နည်းစနစ်၊ မြေဆီလွှာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ မူဝါဒများ၊ သီးနှံကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ မူဝါဒများ၊ စပါးနှင့် နှမ်း G.A.P ရာသီပတ်စလင် လိုက်လျော ညီထွေရှိသော စိုက်ပျိုးနည်းစနစ်များ၊ ပဲမျိုးစုံ၊ ကြံ၊ ဝါစိုက်ပျိုးနည်းစနစ်များ၊ ဂုန်လျှော် စိုက်ပျိုး နည်းစနစ်များ စသည့် ဘာသာရပ်များကို သင်ကြားပို့ချကာ ပဲခူးခရိုင်နှင့် တောင်ငူခရိုင် အတွင်းရှိ မြို့နယ် ၁၄ မြို့နယ်မှ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၄၀ တက်ရောက် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကိုလွင်(ဆွာ)

QR code and MYANMAR Digital News logo with website URL www.mda.gov.mm

Table with contact information for Myanmar Digital News, including phone numbers, email addresses, and social media links.

သင်ကြားသင်ယူမှုအထောက်အကူပြု Learning App များ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲ အခမ်းအနား ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၅
ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အခြေခံပညာဦးစီးဌာနသို့ 360 Ed မှ (Augmented Reality-AR)ခေါ်သုံးဖက်မြင် ရုပ်လုံးကြွနည်းပညာကိုသုံး၍ သင်ကြားသင်ယူမှု အထောက်အကူပြု Learning App များပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်ပညာရေးတက္ကသိုလ် Learning Hub ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

ရှေးဦးစွာ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးက ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှစ၍ ပညာရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး အားလုံး၏ပါဝင်မှုဖြင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲသင့်သည်များကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

သင်ယူမှုအားကောင်းရန်နှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်ကို အမြင့်ဆုံးနှင့် အကောင်းဆုံးဖြစ်စေရန် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများကို ပြောင်းလဲခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို လူသား

ကောင်းများဖြစ်လာစေရန်၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး နားလည်မှုရှိပြီး အပြန်အလှန် လေးစားကူညီတတ်သည့် စိတ်ဓာတ်ကောင်းများ၊ အများနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်တတ်သည့် အလေ့အကျင့်ကောင်းများရှိရန်နှင့် အကူအညီပေးသည့် ကျေးဇူးတန်ဖိုးကို သိရှိနားလည်တတ်သူများဖြစ်လာစေရန် လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စည်းကမ်းကို လေးစားလိုက်နာတတ်ပြီး ဒီမိုကရေစီစနစ်တွင် တာဝန်ယူတာဝန်ခံ၍ အကောင်းဆုံးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်တတ်သည့် အလေ့အကျင့်ကောင်းရှိသူများ၊ ဆန်းသစ်တီထွင်ဖန်တီးနိုင်စွမ်းရှိသော မျိုးဆက်သစ်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ လူငယ်များ၊ တစ်သက်တာ သင်ယူသူများ ဖြစ်လာစေရန် သင်ကြားသင်ယူ လေ့ကျင့်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် လိုက်လျောညီထွေရှိသော တီထွင်ဖန်တီးနိုင်စွမ်းရှိသည့် လူငယ်များအနေဖြင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းကောင်းများ ရရှိလာနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းသို့ ဖန်တီးနိုင်စွမ်းရှိလာစေရန်အတွက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို အခြေခံပညာဖြစ်သည့် မူလတန်း၊

အလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်းမှစ၍ သင်ယူပြီးရင်းသင်ယူမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆရာ ဆရာမများအနေဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် သင်ယူတတ်မြောက်မှု ပိုမိုကောင်းမွန်စေရန် အင်အားစုအရည်အသွေးနှင့် အိုင်စီတီအရည်အသွေး တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးကြစေလိုကြောင်း၊ ထို့အပြင် နည်းပညာသည် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ အနာဂတ်တွင် မဖြစ်မနေလိုအပ်သည်ကိုလည်း သိရှိရန်လိုအပ်ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့်လည်း နည်းပညာကို အပျော်သဘောဖြင့်မဟုတ်ဘဲ လေးလေးနက်နက် လေ့လာသင်ယူကြစေလိုကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့နည်းပညာ ကူညီပံ့ပိုးပေးသည့် အလှူရှင်များ၏ အခန်းကဏ္ဍသည်လည်း အရေးကြီးသကဲ့သို့ ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်များ၏ ပူးပေါင်းကူညီပံ့ပိုးမှုများကိုလည်း ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် တန်ဖိုးထားလေးစားပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် 360 Ed ၏ CEO နှင့် Founder ဖြစ်သူ ဒေါ်လှလှဝင်းက လှူဒါန်းရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး 360 Ed ၏ Co-Founder ဦးရန်မင်းအောင်က Grade-1 အင်္ဂလိပ်စာ ဘာသာရပ်အတွက် 360 Ed ၏ သင်ထောက်ကူ Application ကို မိတ်ဆက်တင်ပြသည်။

ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြား

ယင်းနောက် အခြေခံပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကိုလေးဝင်းက ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။

360 Ed မှ ရေးဆွဲသည့် Grade-1 အင်္ဂလိပ်စာဘာသာရပ် သင်ရိုးအထောက်အကူပြု Application သည် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းပါ သင်ခန်းစာများကို အသံထွက်မှန်ကန်စွာဖြင့် သင်ယူလေ့လာနိုင်ခြင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် လှုပ်ရှားသက်ဝင်မှုပိုမိုကောင်းမွန်သော လေ့လာမှုနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကို ကျောင်းတွင်သာမက အိမ်တွင်ပါ သင်ယူလေ့လာနိုင်ခြင်း၊ မိဘများအနေဖြင့် မိမိတို့၏ သားသမီးများ စာလေ့လာသည့်နေရာတွင် စောင့်ကြည့်လမ်းညွှန်နိုင်ခြင်း၊ ဆရာ ဆရာမ များအနေဖြင့် စာသင်ခန်းများတွင် သင်ခန်းစာပိုချရာ၌ ကိုးကား၍ သော်လည်းကောင်း၊ သင်ထောက်ကူအနေဖြင့်လည်းကောင်း အသုံးပြုနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



○ ရှေ့မှ
အဆိုပါ အလေ့အကျင့်ကောင်းများ ဆင့်ပွားရောက်ရှိနိုင်မည် ဖြစ်သဖြင့် ပြည်သူများ အားလုံးအတွက် အကျိုးများစေမည် လုပ်ငန်းကြီးဖြစ်ကြောင်း။

ပူးပေါင်းချိတ်ဆက်

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ မူးယစ်ဆေးဝါး အန္တရာယ်ကင်းစင်ပပျောက်ရေး၊ ဆေးလိပ်သောက်သုံးမှု ကင်းစင်ပပျောက်ရေး၊ အရက်အလွန်အကျွံသောက်သုံးခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပွားတတ်သော နောက်ဆက်တွဲအန္တရာယ်များ၊ ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်သည့် လူနေမှုဘဝပုံစံများ၊ ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်တို့ကြောင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှုလျော့ကျရေး၊ မျိုးဆက်ပွားကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးပို့မှုများ ကြွယ်ဝရေးနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ရိမ်းအလွန်အကျွံ စွဲလမ်းမှုပပျောက်ရေးတို့အတွက် ဦးတည်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းများတွင် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များ၌ လူမှုရေးဝန်ကြီးများက ဦးစီးဦးဆောင်ပြု၍ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ပညာရေးကဏ္ဍ တာဝန်ရှိသူများက ဆက်စပ်နီးနွယ်ဌာနများနှင့် ပူးပေါင်းချိတ်ဆက်၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် ကျောင်းအုပ်ကြီးများ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ မိဘများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ မိဘ၊ ဆရာအသင်းများ၊ ကျောင်းသားသမဂ္ဂကိုယ်စားလှယ်များက လုပ်ငန်းများတွင် ကိုယ်တိုင်ပါဝင်ဆောင်ရွက်မှုရှိသော လုပ်ငန်းများ ရေရှည်တည်တံ့ကာ အောင်မြင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

ကျောင်းမှန်းတန်းများတွင် အာဟာရတန်ဖိုးမရှိသည့် စားသောက်ကုန်များ ရောင်းချခြင်းမရှိစေရေး၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် အာဟာရပြည့်ဝ ဘေးအန္တရာယ်

ကင်းရှင်းသော စားသောက်ကုန်များသာ ရွေးချယ်စားသောက်နိုင်စေရေးတို့အတွက် ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် မိဘဆရာအသင်းများက ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်သွားကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း။

ရာနှုန်းပြည့် ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်သွားမည်

ကျောင်းကျန်းမာရေးအရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်ခြင်း လုပ်ငန်းများကို ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက ဦးဆောင်၍ လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာရာနှုန်းပြည့် ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးက ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအားလုံး ပညာသင်ယူနိုင်ရန်အတွက် အာဟာရဖွံ့ဖြိုးပြီး ကိုယ်ကာယ ကျန်းမာ၍ ဦးနှောက်ဖွံ့ဖြိုးရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ ဘက်စုံကျန်းမာရန်အတွက် ကျောင်းကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းများက အဓိကထောက်ပံ့ကူညီပေးနိုင်ပါကြောင်း၊ အဆင့်ဆင့်ဖွဲ့စည်းထားရှိသော ဗဟိုအဆင့်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အဆင့်၊ ခရိုင်အဆင့်၊ မြို့နယ်အဆင့်နှင့် ကျောင်းအဆင့် ကျောင်းကျန်းမာရေးကော်မတီများအထိရှိရာ ကျောင်းအုပ်များ၊ ကျောင်းဆရာ ဆရာမများက အဓိကအခန်းကဏ္ဍမှ ဦးဆောင်၍ ကျောင်းသား၊ မိဘများနှင့်ပူးပေါင်း၍ ဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း။

နှစ်စဉ် ဩဂုတ်လ ဒုတိယပတ်ကို ကျောင်းကျန်းမာရေး ရက်သတ္တပတ်အဖြစ် သတ်မှတ်၍ ကျောင်းကျန်းမာရေး ပညာရေး လုပ်ငန်း၊ ကျောင်းပတ်ဝန်းကျင် သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်း၊ ကျောင်းအခြေပြုရောဂါကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်း၊ ကျောင်းတွင်း အာဟာရဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် အစားအစာများ အန္တရာယ်ကင်းဝေးရေး၊

ကျောင်းကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းနှင့် ကျောင်းကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းစဉ် ငါးရပ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း ယခုနှစ်အတွက် ကျောင်းကျန်းမာရေးရက်သတ္တပတ်မှာ ဩဂုတ် ၁၂ ရက်မှ ၁၆ ရက်အထိ ဖြစ်ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံသည် ဒေသတွင်းနိုင်ငံများအနက် စမတ်ဖုန်း အသုံးပြုမှုအများဆုံး နိုင်ငံတစ်ခုဖြစ်၍ ခေတ်မီနည်းပညာကို အသုံးပြု၍ ကျောင်းကျန်းမာရေးလုပ်ငန်း အပါအဝင် ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားအားကစားပြုလုပ်ခြင်း၊ သင်ကြားသင်ယူမှု ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ကို ပိုမိုထိရောက်အကျိုးရှိမြန်ဆန်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

လွှဲပြောင်းပေးအပ်

ထို့နောက် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာစိုးဦးက ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အခြေခံပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကိုလေးဝင်းထံသို့ ကျန်းမာရေးအဆင့်မြှင့်တင်ရေးအသင်း (၆၀)သင်းအတွက် Health Promoting School Team Kit များ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။

ဆက်လက်၍ ကျောင်းကျန်းမာရေးစံပြုဆရာကျောင်းများ အား ဆုများချီးမြှင့်ပြီး အလက(၁)ဒဂုံမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများက ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း သရုပ်ပြဖြေဖျော်ခြင်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ အထက (၂) စမ်းချောင်းမှ ကျောင်းသူလေးများက “ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားဆေးတစ်ပါး” အားကစား လှုပ်ရှားမှုများဖြင့်လည်းကောင်း သရုပ်ဖော်တင်ဆက်ကြသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး၊ ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ပြခန်းများအား လှည့်လည် ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မြဝတီမြို့၌ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဒီမိုကရေစီနေ့ အထိမ်းအမှတ် စာစီစာကုံး၊ ကဗျာနှင့်ပန်းချီပြိုင်ပွဲကျင်းပ

မြဝတီ ဩဂုတ် ၂၅
ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီမြို့အမှတ်(၁)အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းတွင် ၂၀၁၉ ခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဒီမိုကရေစီနေ့ အထိမ်းအမှတ် စာစီစာကုံး၊ ကဗျာနှင့် ပန်းချီပြိုင်ပွဲများကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ပြိုင်ပွဲများတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ

ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်နေမှုများကို ကရင်ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန့်ဇင်အောင်၊ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးတေဇာအောင်၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးဖြိုးဇော်ကိုကို၊ မြို့နယ်ပညာရေးမှူး၊ ဦးနိုင်ဝင်းအောင်၊ အထက(၁)ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်မာလာစိုးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

အဆိုပါ ပြိုင်ပွဲများတွင် အလယ်တန်းအဆင့် စာစီစာကုံး၊ ကဗျာနှင့် ပန်းချီတို့တွင် အမျိုးသား ၃၄ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၅၈ ဦး၊ စုစုပေါင်း ၉၂ ဦး၊ အထက်တန်းအဆင့် စာစီစာကုံး၊ ကဗျာနှင့် ပန်းချီတို့တွင် အမျိုးသား ၄၉ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၇၂ ဦး၊ စုစုပေါင်း ၁၂၁ ဦးတို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးမှ ရှုမို သိရသည်။ ထိန်းလင်းအောင်(ပြန်/ဆက်)



ပြည်တွင်းရေးရာ

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးစေတီတော် တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၅

ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး စေတီတော် တည်ဆောက်ရေး ဦးစီးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကိုသည် ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော် အက္ခရာသိရိမြို့နယ် ရာဇသင်္ဂဟလမ်း ကံကော်ပန်းအပိုင်းအနီး၌ တည်ထား ကိုးကွယ်လျက်ရှိသော ထာဝရ ငြိမ်းချမ်းရေးစေတီတော် တည်ဆောက် ပြီးစီးမှု အခြေအနေများကို သွား ရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။



ရှေးဦးစွာ စေတီတော်ကြီးနှင့် ရပ်ပြင်တော်၊ အာရုံခံတန်ဆောင်းများ တည်ထားဆောက်လုပ်နေမှုနှင့် ပတ်သက်၍ စေတီဝန်ကြီးမှ ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ တာဝန်ရှိသူများ က လည်းကောင်း၊ စေတီတော်ကြီး၏ မြန်မာမှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်၍ စံထိပ်တန်းကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက လည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

သည့်အခြေအနေများကို More CNC ကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ရှိသူများက လည်းကောင်း၊ ၁၅၂ ပေ x ၆၄ ပေ သာသနာ့ဗိမာန်တည်ဆောက်ခြင်း၊ ယာဉ်ရပ်နားစခန်း တည်ဆောက် ခြင်း၊ မဟာရုံတံတိုင်းကာရံခြင်းနှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ တည်ဆောက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေ များနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့်

အစီအစဉ်များကို တက်လမ်းဆောက် လုပ်ရေးကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ရှိသူများက လည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။ ထို့နောက် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး စေတီတော်တည်ဆောက်ရေး ဦးစီး ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက စေတီတော်ကြီးသည် ခုနစ်ရက်သားသမီးအပေါင်းက ထည့်ဝင်

လှူဒါန်းသည့်အလှူငွေဖြင့် တည် ဆောက်လျက်ရှိသည့်အတွက် စနစ် တကျကောင်းမွန်အောင် ဆောင် ရွက်ရန်၊ စေတီတော်တည်ဆောက် ရေးလုပ်ငန်းများကို သတ်မှတ် ကာလအတွင်း အချိန်မီပြီးစီးစေရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်သွားရန်နှင့် လိုအပ် သည့်များ ဖြည့်စွက်မှုကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **သတင်းစဉ်**

သံအမတ်ကြီး ဦးသစ်လင်းအုန်း ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဘုရင်မင်းမြတ် ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန်လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် သံအမတ်ကြီး ဦးသစ်လင်းအုန်း သည် ၎င်း၏ခန့်အပ်လွှာကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၁ ရက်တွင် ဖနောင်ပင်မြို့၌ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဘုရင်မင်းမြတ် ပရယ်ဘတ် ဆမ်ဒက် ပရယ် ဘိုရီနစ် နိရီဒွန် သီဟာမိနီထံ ပေးအပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

သတင်းစဉ်

မုဒုံမြို့နယ် ကော့ခိုက်ကျေးရွာတွင် ရေပေးရေးနှင့် အမှိုက်ကင်းစင်ရေးဆောင်ရွက်

မုဒုံ ဩဂုတ် ၂၅

မွန်ပြည်နယ် မုဒုံမြို့နယ် ကော့ခိုက်ကျေးရွာတွင် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် စတင်အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့ပြီး မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း သုံးနှစ်တာ အတိုးရငွေကျပ် ၁၃၉ သိန်း၏ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သော ငွေကျပ် ၆၉ သိန်းကို ကျေးရွာအကျိုးပြုအမှိုက်ကင်းစင်ရေးလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးရွာရေပေးရေးလုပ်ငန်း ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

ယင်းပြည်သူ့အကျိုးပြုဆောင်ရွက်ရာတွင် ငွေကျပ် ၃၃ သိန်း အကုန် အကျခံကာ အမှိုက်ပုံးများဝယ်ယူ၍ ကျေးရွာအတွင်းရှိလမ်းများတွင် ထားရှိ ခြင်း၊ အမှိုက်သိမ်းရန် ထော်လာဂျီတစ်စီးဝယ်ယူ၍ ရက်သတ္တတစ်ပတ်လျှင် တစ်ရက် အမှိုက်သိမ်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ကျေးရွာရေပေးရေးလုပ်ငန်းတွင် ပေ ၂၀၀၀ ပိုက်သွယ်တန်းခြင်း၊ ရေဂါလန် ၁၀၀၀၀ ဆုံ ရေစုကန် တည်ဆောက်ခြင်းတို့ကို ငွေကျပ် ၃၆ သိန်း အကုန်အကျခံကာ တည်ဆောက်ပြီး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုကို မုဒုံမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးမိုးရန်နိုင်နှင့် ဝန်ထမ်းများက ဩဂုတ် ၂၅ ရက် ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မော်ကျွန်း-မြင့်အောင်

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်စုစုလွင်နှင့်အဖွဲ့ ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့သို့ထွက်ခွာ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၅

ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့တွင် ဩဂုတ် ၂၅ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ ကျင်းပမည့် အကြိမ်(၄၀)မြောက် အာဆီယံ ပါလီမန်များ အထွေထွေညီလာခံ (40th AIPA General Assembly)သို့တက်ရောက်ရန် လွှတ်တော်ရေးရာ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေးအကြံပေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်စုစုလွင်နှင့်အဖွဲ့ သည် ယနေ့ နံနက် ၇ နာရီ ၄၅မိနစ်တွင် ရန်ကုန်မြို့မှ ဗန်ကောက်မြို့သို့ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ထွက်ခွာကြသည်။ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်စုစုလွင်နှင့် အဖွဲ့အား ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ

ဦးလင်းနိုင်မြင့်နှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ပို့ဆောင် နှုတ်ဆက်ကြသည်။ အဆိုပါအဖွဲ့တွင် အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော် အာဆီယံပါလီမန်များညီလာခံဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်သိန်း၊ နိုင်ငံတကာပါလီမန် များအဖွဲ့ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ သန်းဝင်း၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ နှင့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးမှ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိ သူများ လိုက်ပါသွားကြောင်း သိရသည်။ **သတင်းစဉ်**



မြေယာခွန်ဥပဒေ(မူကြမ်း)နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူများအားချပြရှင်းလင်းပွဲ ပုလောမြို့၌ ကျင်းပ

ပုလော ဩဂုတ် ၂၅

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ပုလောမြို့နယ်၌ မြေယာခွန် ဥပဒေ(မူကြမ်း)နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူများအားချပြ ရှင်းလင်းပွဲကို ဩဂုတ် ၂၄ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ပုလောမြို့နယ်ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

အဖွဲ့အမှားစကားပြောကြား

အခမ်းအနားတွင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်အေးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဗိုလ်ထွေးတို့က မြေယာခွန်ဥပဒေ(မူကြမ်း)နှင့် ပတ် သက်၍ အဖွဲ့အမှားစကားပြောကြားသည်။

ဆွေးနွေးတင်ပြ

ယင်းနောက် မြိတ်ခရိုင် လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့်

စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးမြင့်စိုးက တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီး မြေယာခွန်ဥပဒေ(မူကြမ်း)နှင့် ပတ်သက် ၍ အသေးစိတ်ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး တက်ရောက်လာသူများ က မြေယာခွန်ဥပဒေ(မူကြမ်း)နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဖြည့်စွက် ရမည့် အချက်အလက်များ၊ အကြံပြုချက်များနှင့် ဆွေးနွေးတင်ပြခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥပဒေပြုရေး ဆိုင်ရာကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဦးဝေဝေလွင်က မြေယာခွန်ဥပဒေ(မူကြမ်း)နှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိဂုံးချုပ်အမှာ စကားပြောကြားသည်။

အခမ်းအနားသို့ တောင်သူလယ်သမားများ၊ ဒေသခံ များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်း များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ **ထူးဝေဝေ(ပြန်/ဆက်)**

မြန်မာနိုင်ငံ ငလျင်ကော်မတီ နှစ်(၂၀)ပြည့် အခမ်းအနား ကျင်းပ



ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၅

မြန်မာနိုင်ငံ ငလျင်ကော်မတီ နှစ်(၂၀)ပြည့် အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံအသင်းချုပ်ရုံး Function Hall ၌ ကျင်းပသည်။

တရားဝင်ထုတ်ပြန်ရန် ဆောင်ရွက်

အခမ်းအနားတွင် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဟန်ဇော်က မြန်မာနိုင်ငံသည် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်အမျိုးမျိုးကြောင့် နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း လူ့အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်များ ပျက်စီးဆုံးရှုံးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယခုနှစ်တွင် မိုးသည်ထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ နေရာဒေသအတော်များများ ရေကြီးရေလျှံခြင်း၊ မြေပြိုတောင်ပြိုခြင်းများ ဖြစ်ခဲ့ပြီး အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ် များစွာပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ ကြုံတွေ့ခဲ့ရပါကြောင်း၊ ထို့အပြင် နောက်ထပ်ဘေးအန္တရာယ်တစ်ခုဖြစ်သည့် ငလျင်ဘေးအန္တရာယ်ကြောင့်လည်း အဆောက်အအုံ၊ လမ်းတံတား၊ ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်စေတီပုထိုးများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးသည်ကိုလည်း မှတ်တမ်းများအရ သိရှိနိုင်ပါကြောင်း၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် အဆောက်အအုံများ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဒဏ် ခံနိုင်ရည်ရှိစေရန်အတွက် လေပြင်းဘေး၊ မုန်တိုင်းဘေး၊ ငလျင်ဘေး စသည့် ဘေးဒဏ်များခံနိုင်သည့် အဆောက်အအုံ ဒီဇိုင်းများပါဝင်သော မြန်မာနိုင်ငံ အဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ခြင်းဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေကို သက်ဆိုင်ရာ ပညာရှင်များနှင့် နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ ပံ့ပိုးကူညီမှုများဖြင့် ရေးဆွဲလျက်ရှိရာ ယခုဆိုလျှင် တရားဝင်ထုတ်ပြန်ရန် ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ပါကြောင်း။

အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

အလားတူ မိုးလေဝသနှင့် ဇလပေဒဏ္ဍန်ကြားမှူးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ တက္ကသိုလ်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ငလျင်လှုပ်ခတ်မှုကို စောင့်ကြည့်လေ့လာသည့် စခန်းများကိုလည်း မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ငလျင်လှုပ်နိုင်ခြေများသည့်နေရာများတွင် တပ်ဆင်ပြီး အမြဲမပြတ်စောင့်ကြည့်လေ့လာလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ထို့အပြင် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ငလျင်မလှုပ်မီ ထိခိုက်ပျက်စီးမှု လျော့နည်းစေရန် ကြိုတင်ဆောင်ရွက်ထားသည့်

သည်များ၊ ငလျင်ဘေးအန္တရာယ်ကြုံတွေ့လာပါက ဘေးကင်းစေရန် ပြုမူနေထိုင်ရမည့်နည်းလမ်းများနှင့် ငလျင်လှုပ်ပြီးနောက် ဆောင်ရွက်ရမည့်အရာများ စသည်ဖြင့် ပြည်သူလူထု အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ငလျင်အပါအဝင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများကို လျော့ချရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ ငလျင်ကော်မတီက ဆောင်ရွက်နေသည့်လုပ်ငန်းများတွင် လိုအပ်သလို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု ဆန္ဒပြုရင်း နှစ်ပေါင်း ၂၀ သက်တမ်းရှိပြီဖြစ်သည့် မြန်မာနိုင်ငံ ငလျင်ကော်မတီအတွက် ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းပြောကြား

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာအသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုကိုကြီးက ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားပြီး မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကောင်စီမှ Patron ဒေါက်တာဦးသိန်းက ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကာကွယ်မှုနှင့် ငလျင်ဆိုင်ရာ နည်းပညာရှင်များ၏ ဆောင်ရွက်မှု၊ မြန်မာနိုင်ငံ ငလျင်ကော်မတီဖွဲ့စည်းရာတွင် ပူးပေါင်းပါဝင်မှုတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံ ငလျင်ကော်မတီမှ ငလျင်ဆိုင်ရာသုတေသနလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ Video Clip ဖြင့် ပြသသည်။

ဆက်လက်၍ အခမ်းအနားအစီအစဉ်အတိုင်း ပညာရှင်များ၊ တက်ရောက်လာသူများက ငလျင်ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာ ခေါင်းစဉ်အလိုက် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ ငလျင်ကော်မတီသည် ၁၉၉၉ ခုနှစ်မှစတင်၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ လျော့ပါးသက်သာစေရေးအတွက် ငလျင်ဆိုင်ရာ သုတေသနလုပ်ငန်းများကို ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် နှစ် (၂၀) ပြည့်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ယနေ့ အခမ်းအနားသည် ငလျင်ဆိုင်ရာ သုတေသနလုပ်ငန်းများကို အစိုးရဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ပညာရှင်အဖွဲ့အစည်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပြီး ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ရန်နှင့် သဘာဝဘေး ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်ရည်ရွယ်၍ ပညာရှင်များပါဝင်ဆွေးနွေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ပေါက်ခေါင်းမြို့၌ အမျိုးသမီးများ အကြမ်းဖက်မှုကာကွယ်ရေး ဆွေးနွေးဟောပြော

ပေါက်ခေါင်း ဩဂုတ် ၂၅

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပေါက်ခေါင်းမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနခန်းမတွင် အမျိုးသမီးများအကြမ်းဖက်မှု ကာကွယ်ရေးဆွေးနွေးဟောပြောပွဲကို ယမန်နေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ကျင်းပခဲ့သည်။

အဆိုပါဟောပြောပွဲတွင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ဦးစန်းစန်းက ဆွေးနွေးပွဲပြုလုပ်ရခြင်းရည်ရွယ်ချက်အား ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ Woman Club အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းဌေး၊ မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သွယ်သွယ်လင်း၊ မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဝင် ဒေါ်အေးသီတာတို့က လူမှောင်ခိုလူကုန်ကူးမှု၊ သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုဖြစ်ပွားမှုများ၊ အမျိုးသမီးများ လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်ခံရမှုများအကြောင်းနှင့် မြို့နယ်ဥပဒေအရာရှိ ဒေါ်ထားထားစံက မုဒိမ်းမှု၊ သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုနှင့် သက်ဆိုင်သည့်ဥပဒေများ၊ ပြစ်မှုပြစ်ဒဏ်များကို အသီးသီးရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သိမ်သိမ်ထွန်းက ကျား၊ မ အခြေပြု အကြမ်းဖက်မှုနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုအကြောင်းအရာများ၊ အကြမ်းဖက်မှုကျူးလွန်သူနှင့် ကျူးလွန်ခံရသည့် နေရာများ၊ အကြမ်းဖက်မှုကို လှမ်းမိုးနေသော အကြောင်းရင်းများနှင့် အကြမ်းဖက်မှုပုံစံအမျိုးမျိုးကို ဆွေးနွေးပွဲတက်ရောက်လာသည့် အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ကျောင်းသူလေးများအား ပညာပေးဟောပြောခဲ့ပြီး အကြမ်းဖက်မှုကာကွယ်နိုင်ရန်အတွက် ဆောင်ရန်၊ ရှောင်ရန်များ ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သန်းထွန်းအောင်(ပြန်/ဆက်)

မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်း ဝန်ထမ်းဟောင်းများအသင်း ဒုတိယအကြိမ် နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးနှင့် အမှုဆောင်အသစ် ရွေးချယ်တင်မြှောက်ပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၅

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်း ဝန်ထမ်းဟောင်းများအသင်း၏ ဒုတိယအကြိမ် နှစ်ပတ်လည် အစည်းအဝေးနှင့် အမှုဆောင်အသစ် ရွေးချယ်တင်မြှောက်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက ရန်ကုန်မြို့ ဗဟန်းမြို့နယ် ရွှေတောင်ကြားလမ်းရှိ ရုပ်ရှင်အနုပညာရပ်ဝန်း ရုပ်ရှင်ပြခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင် ပေးအပ်

ရှေးဦးစွာ အခမ်းအနား သဘာပတ်ဖြစ်သူ မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်း ဝန်ထမ်းဟောင်းများအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်း ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း) ဒေါက်တာ မြင့်သိန်းဖေက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး အလှူရှင်များကို ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင်များ ပေးအပ်သည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် အသင်း၏ နှစ်ပတ်လည်အစီရင်ခံစာနှင့် ငွေစာရင်းရှင်းတမ်းကို ဖတ်ကြားတင်ပြခြင်း၊ အသင်း၏ နှစ်ပတ်လည်အစီရင်ခံစာနှင့် ငွေစာရင်းရှင်းတမ်းကို အသင်းသားများက အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြခြင်း၊ အသင်း၏ နှစ်ပတ်လည် အစီရင်ခံစာနှင့် ငွေစာရင်းရှင်းတမ်းနှင့် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်း ဝန်ထမ်းဟောင်းများအသင်း အထက်မြန်မာနိုင်ငံ အသင်းခွဲဖွဲ့စည်းရန် ကိစ္စများကို



သဘာပတ်ကတစ်ဆင့် အတည်ပြုချက်ရယူခြင်း၊ အသင်း၏ အလုပ်အမှုဆောင်များ နုတ်ထွက်ခြင်းနှင့် အသင်း၏ အမှုဆောင်အသစ်များ ရွေးချယ် တင်မြှောက်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။

အမှုဆောင်အသစ် ရွေးချယ် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်း ဝန်ထမ်းဟောင်းများအသင်းကို ၂၀၁၇ ခုနှစ်က စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ပထမအကြိမ် နှစ်ပတ်လည် အစည်းအဝေးနှင့် အသင်း၏ အမှုဆောင်များ ရွေးချယ် တင်မြှောက်ခြင်းကို ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ယခုအခါ အသင်း၏ ဒုတိယသက်တမ်းကာလအဖြစ် နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးနှင့် အမှုဆောင်အသစ် ရွေးချယ် တင်မြှောက်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်း ဝန်ထမ်းဟောင်းများအချင်းချင်း စည်းလုံးညီညွတ်ရန်နှင့် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ရိုင်းပင်းကူညီနိုင်ရန်၊ အသင်း၏ အားသာချက်၊ အားနည်းချက်နှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေး အကြံပြုတင်ပြနိုင်ရန်အတွက် ယနေ့ အခမ်းအနားကို ကျင်းပရခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းနှင့် ဓာတ်ပုံ ဇော်ကြီး

စလေကို ရောက်လျှင်

အန်ကယ်ပညာ

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ချောက်မြို့နယ်အတွင်းမှာရှိတဲ့ စလေမြို့ကိုရောက်ရင် လေ့လာသင်တဲ့နေရာတွေ မရောက်ဖြစ်ခဲ့မှာစိုးလို့ ဒီစာကိုရေးလိုက်မိပါတယ်။ ခရီးသွားအများစုအနေနဲ့ စလေမြို့နဲ့ပတ်သက်ပြီး သိရှိထားကြတာက ကမ္ဘာကျော် စလေပန်းပုရုပ်စုံကျောင်းဆိုတာ လောက်ပဲဖြစ်မယ်ထင်ပါတယ်။ တကယ်တော့ စလေမှာ အခြားလေ့လာစရာနေရာတွေ များစွာရှိနေပါသေးတယ်။ အဲဒီနေရာတွေအကြောင်းမပြောခင် မြန်မာ တစ်ယောက်အနေနဲ့ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်စရာအလွန် ကောင်းတဲ့ မင်္ဂလာသတင်းစကားကို ထည့်သွင်းပြော လိုပါသေးတယ်။ အဲဒါကတော့ မြန်မာတို့ရဲ့နည်းသား ဖြစ်တဲ့ ပုဂံရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုနယ်မြေကို ကမ္ဘာ့ အမွေအနှစ်နေရာအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုလိုက်တာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်

မြန်မာနိုင်ငံမှာ ယူနက်စကိုအဖွဲ့က အသိအမှတ် ပြုထားတဲ့ ကမ္ဘာ့မှတ်တမ်းအမွေအနှစ်လေးခုနဲ့ ကမ္ဘာ့ အမွေအနှစ်နေရာလေးနေရာရှိပါတယ်။

ကမ္ဘာ့မှတ်တမ်းအမွေအနှစ် လေးခုကတော့ မန္တလေးကုသိုလ်တော်ဘုရားကျောက်စာများ (၂၀၁၃ ခုနှစ်)၊ ဗြိတိန်နိုင်ငံ ဂျော့ဘုရင်(၂)ထံ ပေးပို့ခဲ့သည့် အလောင်းမင်းတရားကြီး၏ ရွှေပေလွှာ (၂၀၁၅ ခုနှစ်)၊ ပုဂံမြို့ရှိ မြစေတီကျောက်စာ(၂၀၁၅ ခုနှစ်)နဲ့ ပုဂံ ရွှေစည်းခုံစေတီမှာရှိတဲ့ ဘုရင့်နောင်မင်းတရားကြီး၏ ခေါင်းလောင်းစာ(၂၀၁၇ ခုနှစ်)တို့ပဲဖြစ်ပါတယ်။

ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ် နေရာလေးနေရာကတော့ ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှာ အသိအမှတ်ပြုခဲ့တဲ့ ဝိသုဒ္ဓိ၊ သရေ ခေတ္တရာ၊ ဟန်လင်း ပျူရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုနယ်မြေ သုံးခုနဲ့ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၆ ရက်နေ့ အစာဘိုင်းဂျန် နိုင်ငံမှာကျင်းပတဲ့ (၄၃)ကြိမ်မြောက် UNESCO အစည်းအဝေးမှာ အသိအမှတ်ပြုခဲ့တဲ့ ပုဂံရှေးဟောင်း ယဉ်ကျေးမှုနယ်မြေတို့ပဲဖြစ်ပါတယ်။

စလေအကြောင်းနဲ့အစချီပြီး ပုဂံအကြောင်း ရောက်သွားပြန်ပြီလို့ ပြောစရာဖြစ်နိုင်ပါတယ်။ ပုဂံက ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်းဝင်သွားပြီဆိုတော့ စလေမှာ ရှိနေတဲ့ ပုဂံခေတ်ယဉ်ကျေးမှုအဆောက်အအုံတွေက လည်း စာရင်းမဝင်သေးပေမယ့် မူရင်းယဉ်ကျေးမှုတန်ဖိုး ကတော့ ပုဂံနဲ့အပြိုင်တက်လာတယ်ဆိုတဲ့ ခံစားမှုလေး ပေါ်လာလို့ပါ။ အထက်မှာဆိုခဲ့တဲ့အတိုင်း စလေနာမည် ကြီးတာက စလေရုပ်စုံကျောင်းကြောင့်လို့ ပြောနိုင်ပေ မယ့် အဲဒီကျောင်းတော်ကြီးက ကုန်းဘောင်ခေတ်နောင်း ယဉ်ကျေးမှုပါ။ အဲဒီကာလမတိုင်ခင် စလေမှာ ပုဂံခေတ် ယဉ်ကျေးမှုတွေ အခိုင်အမာရှိနေခဲ့တယ်ဆိုတာ ဆက်စပ်ပေးချင်လို့ ပုဂံအကြောင်း ထည့်ပြောရတယ် လို့ပဲ ဆိုပါရစေ။

လေ့လာသင်တဲ့နေရာတွေ

စလေကိုရောက်ရင် ဝင်ရောက်လေ့လာသင်တဲ့ နေရာတွေကတော့ စလေမြို့ပေါ်မှာရှိတဲ့ ကမ္ဘာကျော် စလေပန်းပုရုပ်စုံကျောင်းတော်ကြီး၊ ဦးပုည ပိဋကတ် တိုက်၊ ရှင်ပင်လာဘဲဘုရားကြီး၊ တိုင်တစ်ရာ သာသနာ့ ရောင်ခြည်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၊ ရှင်ပင်တစ်ပဲထိုး မြတ်စွာဘုရား၊ ဧရာဝတီမြစ်ကမ်းနန်းမှာတည်ထားတဲ့ မဟာမုနိရခိုင်မြတ်စွာဘုရား၊ စလေဓာတ်မြေဩဇာ စက်ရုံနဲ့ မျက်နှာချင်းဆိုင်မှာရှိတဲ့ ဘုရားအမှတ်(၃၆)နဲ့ စလေမြို့တောင်ဘက် လေးမိုင်အကွာမှာရှိတဲ့ ရှင်ပင် စာကြိုလှဘုရားကြီးတို့ပဲဖြစ်ပါတယ်။

အခုပြောခဲ့တဲ့နေရာတွေကတော့ စလေမှာရှိတဲ့ ပုဂံခေတ်ကနေ ကုန်းဘောင်ခေတ်အထိ ယဉ်ကျေးမှု တွေကို တစ်နေ့တာအချိန်အတိုင်းအတာနဲ့ လေ့လာဖို့ လုံလောက်တဲ့နေရာတွေပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဒီထက်အချိန်ရလို့ လေ့လာမယ်ဆိုရင်လည်း အခြားနေရာတွေရှိပါသေး တယ်။ ဧရာဝတီမြစ်ကမ်းနံဘေးမှာ အေးအေးလူလူ အပန်းဖြေအနားယူချင်တယ်ဆိုရင်လည်း တည်းခိုခန်းနဲ့ စားသောက်ဆိုင်တွေဖွင့်ထားတဲ့ စလေဟောက်(စ်)ဆိုတဲ့ ဆိုင်ရှိပါတယ်။

နရပတိစည်သူမင်းကောင်းမှု

အဲဒီနေရာတွေထဲကမှ အထူးပြုပြောလိုတဲ့နေရာ ကတော့ ပုဂံခေတ် နရပတိစည်သူမင်းကောင်းမှုဖြစ်တဲ့ ရှင်ပင်စာကြိုလှဘုရားအကြောင်းပါပဲ။ အဲဒီဘုရားဟာ စလေကိုရောက်တဲ့ နိုင်ငံရပ်ခြားခရီးသွားတွေ အရောက်

သွားလေ့ရှိတဲ့ နေရာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကလည်း နိုင်ငံခြားသား ခရီးသွားတစ်ယောက်က ဘုရားရဲ့အနောက်ဘက် စောင်းတန်းကိုဓာတ်ပုံရိုက်ပြီး အွန်လိုင်းမှာတင်ခဲ့တာက စခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။

ခရီးသွားလုပ်ငန်းအနေနဲ့ကြည့်ရင် အကောင်းဘက် က ရှုမြင်နိုင်ပေမယ့် မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ အရှိတရားကို နိုင်ငံခြားသားတစ်ယောက်ရဲ့ဓာတ်ပုံအရ လူသိများရတယ် ဆိုတာကိုတော့ ဘဝင်မကျချင်လှဘူးပေါ့။ တစ်ဖက်က ကြည့်ရင်လည်း နေရာတစ်နေရာ၊ အရာဝတ္ထုတစ်ခု၊ အကြောင်းအရာတစ်ခုကို လေ့လာတဲ့နေရာမှာ မိမိတို့ ထက် အချိန်ယူစွဲစိုက်မှုပိုတာကိုတော့ လေးစားအတုယူ ရမယ်ထင်ပါတယ်။ မိမိတို့အနေနဲ့ကတော့ ဘုရားကို ရောက်ခိုက် ဦးတိုက်လိုက်ဖို့သာ အဓိကထားကြတာ မဟုတ်ပါလား။

နောက်ခံအကြောင်းအရာပေါ်တင်ကြည့်

ဒီနေရာမှာ စဉ်းစားမိတာတစ်ခုရှိပါတယ်။ အဲဒါ ကတော့ မိမိရောက်ရှိလေ့လာနေတဲ့နေရာရဲ့ နောက်ခံ အကြောင်းအရာဆိုတာပါပဲ။ နောက်ခံအကြောင်းအရာကို

ရှာပြီး နန်းတော်က ပထုတ်၊ ခယ်မဖြစ်တဲ့ ဝေဠုဝတီကို သိမ်းပိုက်လိုက်ပါတယ်။ ဒါကို နရပတိစည်သူသိတော့ မခံမရပ်နိုင်ဖြစ်ပြီး ငယ်ကျွန်အောင်စွာငယ်ကို စေလွှတ် လုပ်ကြံခိုင်းလိုက်တာ အောင်မြင်လို့ ရှင်ဘုရင်လည်း ဖြစ်၊ ချစ်တဲ့ဝေဠုဝတီကိုလည်းပြန်ရခဲ့ပါတယ်။ ပြောရရင် တော့ ဝေဠုဝတီကို နှစ်သက်မြတ်နိုးမှုက နရပတိစည်သူကို မြန်မြန်ဘုရင်ဖြစ်စေခဲ့တယ်လို့ ဆိုနိုင်ပါတယ်။

အမျိုးဘာသာသာသနာကို စောင့်ရှောက်

နရပတိစည်သူဟာ နန်းမတက်ခင်နဲ့ နန်းတက်စမှာ အစ်ကိုရင်းကို လုပ်ကြံခဲ့တာ၊ ငယ်ကျွန်ရင်း အောင်စွာငယ် အပေါ် ကတိဖျက်ပြီး ကွပ်မျက်ခဲ့တာ၊ အစ်ကိုတော်ရဲ့ အမတ်ဖြစ်တဲ့ အနန္တသူရိယကို အကြောင်းမဲ့သတ်စေခဲ့ တာဆိုတဲ့ အမည်စကားတွေ ထင်ကျန်ခဲ့တာတော့ ရှိခဲ့ပါ တယ်။ ဒါပေမယ့်လည်း နန်းစံသက် ၃၇ နှစ်(မြန်မာ သက္ကရာဇ် ၅၂၆ မှ ၅၇၃ အထိ)အတွင်း မင်းကျင့်တရား ဆယ်ပါးနှင့်အညီ အမျိုးဘာသာသာသနာကို စောင့်ရှောက် ခဲ့သော မင်းကောင်းမင်းမြတ်တစ်ပါးအဖြစ် သမိုင်းတင် ခံရသူဖြစ်ပါတယ်။



သိထားမှ ရောက်ရှိလေ့လာနေတဲ့အရာက လေးနက်မှု ရှိမယ်လို့ထင်ပါတယ်။ မျက်စိရှောက်ရုံနေတဲ့ သက်မဲ့အရာ ဝတ္ထုတွေကို နောက်ခံသမိုင်း နောက်ခံအကြောင်းအရာပေါ် တင်ကြည့်လိုက်မှ အသက်ဝင်လာလိမ့်မယ်လို့ထင်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့ ရှင်ပင်စာကြိုလှဘုရားအကြောင်းမပြောခင် ဘုရားဒါယကာ နရပတိစည်သူမင်းအကြောင်း ပြောလို ပါတယ်။ နရပတိစည်သူဟာ အလောင်းစည်သူမင်းကြီးရဲ့ မြေးတော်ဖြစ်ပါတယ်။ ခမည်းတော်ကတော့ ဓမ္မရုံကြီး ကောင်းမှုရှင် နရသူမင်း ဖြစ်ပါတယ်။ နရသူမင်းနန်းကျ တော့ သားတော်အကြီး မင်းယဉ်နရသင်္ခန်းနန်းတက်ပါတယ်။ သားတော်အငယ် နရပတိစည်သူကတော့ အိမ်ရှေ့အရာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီအချိန်မှာ ညီတော်နရပတိစည်သူကို မင်းဖြစ်စေမယ့် မိဖုရားလောင်းလျာတစ်ဦး ပေါ်လာ ပါတယ်။

ဝေဠုဝတီမင်းသမီး

သူကတော့ ဝါးကနေ သံသေဒေပဋိသန္ဓေနေပြီး လူဖြစ်လာတဲ့ ဝေဠုဝတီမင်းသမီးလို့ဆိုပါတယ်။ အဆင်း အင်္ဂါလက္ခဏာကြီးငယ်နဲ့ပြည့်စုံလို့ မင်းယဉ်နရသင်္ခန်းကို ဆက်သကြပါတယ်။ ဝေဠုဝတီရဲနားရွက်က သာမန်ထက် ကြီးနေလို့ မင်းယဉ်နရသင်္ခန်းက ငြင်းလိုက်ပါတယ်။ ဒါနဲ့ ညီတော်အိမ်ရှေ့မင်းဖြစ်တဲ့ နရပတိစည်သူထံ ဆက်သ ကြပြန်ပါတယ်။ နရပတိစည်သူထံရောက်တဲ့အချိန်မှာ တော့ မယ်တော်ဖြစ်သူက ဝေဠုဝတီရဲနားကို လှီးဖြတ်ပြီး အရွယ်တော်ပြုပြင်ပေးတယ်လို့ဆိုပါတယ်။

အဲဒီအချိန်မှာတော့ ဝေဠုဝတီရဲအလှဟာ ယောက်ျားတကာကို တိမ်းညွတ်စေတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ အဲဒီအထဲမှာ ရှင်ဘုရင်ဖြစ်တဲ့ မင်းယဉ်နရသင်္ခန်းလည်း ပါတာပေါ့။ ဒါနဲ့ ညီဖြစ်တဲ့ နရပတိစည်သူကိုအကြောင်း

နရပတိစည်သူမင်းရဲ့ ကောင်းမှုတွေများစွာထဲက ထင်ရှားတဲ့ကောင်းမှုတော်တွေကတော့ စူဠာမဏိ၊ ကန်တော့ပလ္လင်၊ ဓမ္မရာဇကဘုရားတို့ပဲဖြစ်ပါတယ်။ အခု ပြောနေတဲ့ ရှင်ပင်စာကြိုလှဘုရားကတော့ နရပတိစည်သူ မင်းရဲ့ ကောင်းမှုတော်ဆိုပေမယ့် သားတော်ငါးပါးဖြစ်တဲ့ ဇေယျသူရ၊ ဇေယျသင်္ခ၊ ရာဇသူရ၊ ဂင်သူရ၊ ပျံချီတို့နဲ့ သက်ဆိုင်နေတာကို တွေ့ရပါတယ်။

အရှင်မြတ်ထံလှူ

အကြောင်းကတော့ နရပတိစည်သူမင်းဟာ ဧရာမ ချောက်ကြီးနေရာမှာ စူဠာမဏိဘုရားတည်ဖို့အတွက် ပြည်သူလူထုကို မြေဖို့ခိုင်းရာက စတယ်လို့ဆိုပါတယ်။ ဒါကို စာရိတ္တသီလ၊ ဝါရိတ္တသီလနဲ့ပြည့်စုံတဲ့ ပုံသုက္က ဝစ္စယရှင် မဟာထေရ်က ပြည်သူလူထုပင်ပန်းတာကို မြင်ပြီး မင်းကြီးကို တားမြစ်တော်မူပါတယ်။ ဒီလိုဖြစ်ရာကနေ ပုံသုက္ကမဟာထေရ်က သီဟိုဠ် ကျွန်းကို ပြန်မယ်လို့လို့ နရပတိစည်သူမင်းက တောင်းပန်ညွတ်တွားပြီး နောက်ဆုံးမှာဆိုခဲ့တဲ့ သားတော်ငါးပါးကိုပါ အရှင်မြတ်ထံလှူလိုက်ပါတယ်။

သားတော်ငါးပါးကလည်း ခမည်းတော်အမိန့် အတိုင်း အရှင်မြတ်နဲ့ လိုက်ပါသွားကြပါတယ်။ လမ်းခလတ်ရောက်တော့ အရှင်မြတ်က မြေပြင်မှာ အပိုင်းပုံသဏ္ဍာန် ငါးခုဆွဲပြီး သားတော်ငါးပါးကို ပြန်လွှတ်လိုက်ပါသတဲ့။

သားတော်ငါးပါးက အဲဒီအကြောင်းကို နရပတိ စည်သူမင်းကို လျှောက်ထားတဲ့အခါမှာ ငါးသားတော် တို့ကို ကောင်းမှုပြုခိုင်းတာပဲဆိုပြီး သားတော်တစ်ပါး ချင်းစီရဲ့ အလေးချိန်နဲ့ညီတဲ့ ရွှေကိုချိန်စေတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ အဲဒီရွှေတွေနဲ့ ဘုရားလှူလိုခေါ်တဲ့ ဂူဘုရား

ငါးဆူတည်ခဲ့ပါသတဲ့။ အဲဒီဘုရားငါးဆူကတော့ ချောက်ဘုရားလှ (ညောင်ဦး)၊ မြေပုံသာဘုရားလှ(ပုဂံ-ရွှေဆံတော်အနီး)၊ ကန်စွန်းဘိုးဘုရားလှ(မင်းနန်းသူ-အရှေ့ဖွားစောရွာအနီး)၊ သိကြားတောင်ဘုရားလှ (တုရင်တောင်-တောင်စွန်း) နဲ့ စကျီဘုရားလှ (စလေမြို့တောင်ဘက် ၄ မိုင်အကွာ) တို့ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

အနုစိတ်ခြယ်မှုန်းထား

ရှင်ပင်စာကြိုလှဘုရားကို ပုံသုက္ကမဟာထေရ်ရဲ့ အမိန့်တော်အရအဲဒီ ၁၂ ရာစုနှောင်းပိုင်း ခရစ် ၁၁၉၁ ခုနှစ် ပုဂံဘုရင် နရပတိစည်သူမင်းကြီး ကောင်းမှုဖြစ်ပါတယ်။ အလတ်စားဘုရားဂူတစ်ဆူဖြစ်ပြီး ဒေသအခေါ် “စကျီလှဘုရား” လို့ခေါ်ပါတယ်။ အရှေ့ဘက် မုခ်ဦးအဝင်စောင်းတန်းမျက်နှာကြက် ခါးပန်း တစ်လျှောက်မှာ နံရံဆေးရေးပန်းချီတွေနဲ့ အင်္ဂတေ ပန်းတော့လက်ရာအပြောက်အမွမ်းတွေကို အနုစိတ် ခြယ်မှုန်းထားတာကိုတွေ့ရပါတယ်။ ပုဂံခေတ်ဂူအလတ်စား ဘုရားတွေကို “ဘုရားလှ” လို့ခေါ်ကြတာနဲ့ အင်္ဂတေ ပန်းတော့အနုလက်ရာတွေရဲ့အလှအပကို ပေါင်းစပ်ပြီး ဘုရားရဲ့ဘုရားမှာ “လှ” ဆိုတဲ့ ဝိသေသစကားလုံးကို ထည့်သွင်းသတ်မှတ်ခဲ့ကြတာလို့ မှတ်သားရပါတယ်။

ဂန္ဓကုဋ်တိုက်အတွင်းမှာ စကျီလှဘုရားကြီးကို ထိုင်တော်မူအနေအထားနဲ့ သပ္ပာယ်စွာ ဖူးမြော်ကြည့်ညို့ ရပါတယ်။ ဂန္ဓကုဋ်တိုက်ရဲ့မြောက်ဘက် ဇာပြတင်းအနီး မှာတော့ နှစ်မျက်နှာကျောက်စာနဲ့ တစ်မျက်နှာကျောက် စာတစ်ချပ်စီရှိတာ တွေ့ရပါတယ်။ ဘုရားရင်ပြင်မှာရှိတဲ့ အာရုံခံတန်ဆောင်းတွေရဲ့ ကျွန်းတိုင်တွေ ရှားတိုင်တွေ မှာ ရွှေပိန်းချထားတာ တွေ့ရပါတယ်။ ဘုရားတံတိုင်း အပြင်ဘက်မှာတော့ သစ်သားခြေတံရှည်ဇရပ်ပေါင်း ၆၀ လောက်ရှိတာ တွေ့ရပါတယ်။

တစ်မူထူးခြား

ပုဂံခေတ်လက်ရာတစ်ဆူဖြစ်ပေမယ့် ပုဂံမှာရှိနေ တဲ့ ဘုရားတွေနဲ့မတူ တစ်မူထူးခြားတာက တောင်ဘက် တံတိုင်းအတွင်းဘက်မှာ သားတော်ငါးပါးရဲ့တစ်ပါးချင်းစီရဲ့ ဂူဘုရားငါးဆူကို တစ်တန်းတည်း တည်ထားတာ တွေ့ရ ပါတယ်။ အဲဒီအထဲကမှ သားတော် ဇေယျသင်္ခဘုရားရဲ့ အတွင်းနံရံမှာ လှပသေသပ်တဲ့ နံရံဆေးရေးပန်းချီ လက်ကျန်တွေကိုတွေ့မြင်နိုင်ပါတယ်။ သားတော် ဇေယျ သင်္ခဆိုတာကတော့ နရပတိစည်သူရဲ့နန်းကို ဆက်ခံခဲ့တဲ့ နန်းတောင်းများမင်း(ခေါ်)ထီးလုံမင်းလုံမင်း ပဲဖြစ်ပါတယ်။

အရေဘက်တံတိုင်းအတွင်းဘက်မှာတော့ မိဖုရား ကြာလုဝတီဘုရားနဲ့ ဝေဠုဝတီဘုရားတို့ကို ယှဉ်လျက် ဖူးတွေ့ရပါတယ်။ နှစ်ဆူစလုံး ပူဘုရားတွေချည်းပါပဲ။ ဆိုလိုချင်တာက ရှင်ပင်စာကြိုလှဘုရား ပရိဂုဏ်အတွင်းမှာ မိသားစုအားလုံးရဲ့ အမည်နာမ တွေနဲ့ ကမ္ပည်းထိုး လှူထားတာကို တစုတဝေးတည်း တွေ့ရတာဟာ ထူးခြားမှုပါပဲ။

အနောက်ဘက်စောင်းတန်း

ဘုရားကြီးရဲ့အနောက်ဘက်စောင်းတန်းကိုတော့ ကျွန်းလုံးတိုင် ၄၂၄ တိုင်နဲ့တည်ဆောက်ထားပြီး အရှည် တစ်ကီလိုမီတာရှိတယ်လို့ဆိုပါတယ်။ ရှေးတုန်းက မင်းတွေ ဧရာဝတီမြစ်ကနေ ဘုရားတက်ဖူးရာမှာသုံးတဲ့ စောင်း တန်းလှိုလည်းသိရပါတယ်။ နိုင်ငံခြားသားခရီးသွားတွေ ဘုရားကိုရောက်ရင် စိတ်ဝင်တစားနဲ့ ဓာတ်ပုံရိုက်ကြတာ အဲဒီစောင်းတန်းမှာလို့ သိရပါတယ်။ ပြောဖို့ကျန်နေ တာက ဘုရားဝင်းထဲကနေကြည့်ရင် အဲဒီစောင်းတန်းကို မမြင်ရပါဘူး။ ဘုရားရဲ့အနောက်ဘက်မုခ်ကနေ ထွက်ကြည့်မှ စောင်းတန်းကြီးကို တစ်မျှော်တစ်ခေါ်မြင်ရ တာပါ။

ဒီလောက်ဆိုရင် စလေကိုရောက်ရင်သွားရမယ့် နေရာတွေ သိလောက်ပြီထင်ပါတယ်။ စလေရောက်တုန်း ပုဂံခေတ်လက်ရာဘုရားတွေလည်း ဖူးကြရမှာပါ။

အဲဒီလိုဖူးကြတဲ့အခါ ဘေးလောင်းတော်၊ ဘိုးလောင်း တော်တွေရဲ့ကောင်းမှုကုသိုလ်တွေကို အာရုံပြုကြတာက တစ်ပိုင်း၊ အဲဒီခေတ် အဲဒီအခါက မြန်မာမှုအနုလက်ရာ တွေကိုလေ့လာကြတာကတစ်ပိုင်း လုပ်နိုင်ကြမယ်ဆိုရင် တော့ လောက မဗ္ဗနှစ်ဝန်စီလီ အကျိုးရှိနိုင်ကြမယ်ထင်ပါ တယ်။ မြန်မာ့ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်တွေကို တန်ဖိုး ထား လေ့လာနိုင်ကြပါစေ။ ။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်း ဝင်္ဂဘော်ဆင်စခန်းနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လုပ်ငန်းများ စစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၅
သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်းသည် ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့ အနောက်မြောက်ဘက် မြောက်ပိုင်ခန့်အကွာရှိ ကန်တော်ကြီး ကြီးပြင်ကာကွယ်တော ၈၇၁၀ တွင် ရေဝေရေလဲဒေသအတွင်း ပရဆေးဥယျာဉ်နှင့် သစ်မျိုးစုံ စိုက်ခင်းတည်ထောင်ရန် ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ကြီးပြင် ကာကွယ်တော နယ်နိမိတ်တစ်လျှောက် ခြံစည်းရိုးကာရန် ခြင်းနှင့် မြေအသုံးချမည့် အစီအစဉ်များအား ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။



မှ အများပြည်သူသို့ပေးနေသည့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း များနှင့် စခန်းသို့ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပဧည့်သည်များ ဝင်ရောက်မှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဆင်စခန်းအတွင်း သန့်ရှင်းရေး၊ တစ်နှစ်ပတ်လုံး စိမ်းလန်းစိုပြည်သာယာရေး၊ လာရောက် လေ့လာသည့်သူများ အပန်းဖြေအဆင်ပြေချောမွေ့စေရေး လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်စွက်ဆောင်ရွက်ရန်ဆွေးနွေး မှာကြားခဲ့ပြီး အမိမဲ့ဆင်လေးများအား နို့တိုက်ကျွေးခြင်း နှင့် ဆင်ပြတိုက်တည်ဆောက်နေမှုတို့ကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။

ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ညနေပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့နယ် ကိုးပင်-သာဂရကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ်(၃၅/၃)အနီးရှိ ရေတာရှည်မြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာန၏ (၂/၂၀၁၇) စီးပွားရေးကျွန်း စိုက်ခင်း ၈၇၁၀ ပြုစုပျိုးထောင်ထားရှိမှုအား ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ကိုးပင်- သာဂရကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ် (၁၀/၁) အနီးရှိ ဖိုးကျားဆင်စခန်းသို့ ရောက်ရှိရာ ဆင်ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်ရေးအခြေပြုခရီးသွားလုပ်ငန်းဆောင်ရွက် နေမှုနှင့် ဆင်စခန်းလှုပ်စစ်စီးရရှိရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု များကို တာဝန်ရှိသူများက တင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး က ဖိုးကျားဆင်စခန်းအား အဆင့်မြှင့်တင်ရန်၊ လာရောက် အပန်းဖြေလေ့လာသူများအား ဆွဲဆောင်မှုရှိစေရန် အတွက် တီထွင်ကြံဆဆောင်ရွက်ရန်၊ သက်တမ်း ၁၀၀ ကျော် ကျွန်းပင်ကြီးများအား စနစ်တကျထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်ရန်နှင့် ဆင်စခန်း လှုပ်စစ်စီးအမြန်ရရှိရေး အတွက် လိုအပ်သည်များအား မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်

အောင်မြေသာရပ်ကွက်ရှိ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပတ်ဝန်း ကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးသို့ ရောက်ရှိပြီး ရုံးဝင်းအတွင်းရှိ ဆောက်လုပ်ဆင်ရုံးအား စစ်ဆေးသည်။

Myanmar ကုမ္ပဏီ၏ ပုဂ္ဂလိကသစ်များအား နဝလီ စနစ်ဖြင့် လက်ခံခွဲစိတ်နေမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက သစ်ခွဲသားများ သိုလှောင်ထားရှိမှု နှင့် သစ်လုံးများ ခွဲစိတ်နေမှုတို့ကို လှည့်လည်စစ်ဆေး ကြည့်ရှုကာ လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ပဲခူးမြို့နယ် ဘုရားကလေးကျေးရွာ ရန်ကုန်-မန္တလေး ကားလမ်း (လမ်းမဟောင်း) မိုင်တိုင်အမှတ် (၆၄/၄)အနီး မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း ပြည်တွင်းရောင်းဝယ်နှင့်သစ်စက် ဌာန အမှတ်(၃၃)သို့ ရောက်ရှိရာ တာဝန်ရှိသူများက စက်ရုံသမိုင်းကြောင်းဆိုင်ရာအချက်အလက်များ၊ ဝန်ထမ်း အင်အား၊ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ Solid Teak

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ရန်ကုန်-မန္တလေး အမြန်လမ်း မိုင်တိုင်အမှတ်(၃၉) အနီး ဝင်္ဂဘော်ဆင်စခန်းသို့ရောက်ရှိရာ တာဝန်ရှိသူများ က ဆင်စခန်းအတွင်း အမိမဲ့ဆင်လေးများ ပြုစု စောင့်ရှောက်ထားရှိမှု၊ ဆင်ပြတိုက်ဆောက်လုပ်နေမှု၊ ဆင်စခန်းခြံစည်းရိုးကာရံခြင်းဆောင်ရွက်နေမှု၊ ဆင်စခန်း

တတိယအကြိမ်မြောက် အာဆီယံနိုင်ငံဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအကဲများအစည်းအဝေး ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ၂၀၁၉ ဦးဝင်းသိမ်း တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၅
ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ၂၀၁၉ ဦးဝင်းသိမ်း နှင့် အဖွဲ့သည် ထိုင်းနိုင်ငံ နိုင်ငံဝန်ထမ်း ကော်မရှင်ရုံး (Office of the Civil Service Commission-OCSC) ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက် မြို့တွင် ဩဂုတ် ၂၂ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့သည့် တတိယအကြိမ်မြောက် အာဆီယံနိုင်ငံဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်း အကြီး

အကဲများ အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ယမန်နေ့ညပိုင်းတွင် လေကြောင်းခရီးစဉ်ဖြင့် ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိသည်။
အစည်းအဝေး၌ ဖိလစ်ပိုင်သမ္မတနိုင်ငံ တွင် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဧပြီ ၂၆ ရက်မှ ၂၉ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့သည့် အကြိမ်(၃၀)မြောက်အာဆီယံ ထိပ်သီးညီလာခံတွင် အာဆီယံနိုင်ငံ ခေါင်းဆောင်များ လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည့် “ASEAN Declaration on the Role

of Civil Service as a Catalyst for Achieving ASEAN Community Vision 2025” ကြေညာစာတမ်းပါ လုပ်ငန်းစဉ်များအား အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှုနှင့် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များအတွက် နည်းဗျူဟာများချမှတ်ခြင်းနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မည့်နည်းလမ်းများအား ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းခြင်း၊ အာဆီယံနိုင်ငံဝန်ထမ်းအဖွဲ့

အစည်းဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု လုပ်ငန်းအစီအစဉ် (၂၀၂၁-၂၀၂၅) [ACCSM Work plan (2021-2025)] ရေးဆွဲထားရှိမှုနှင့် ရေဆက်လက်ဆောင်ရွက် မည့်လုပ်ငန်းစဉ်များအပေါ် အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထို့ပြင် ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဧပြီလ၌ ကျင်းပခဲ့သည့် အကြိမ်(၂၀)မြောက် အာဆီယံ နိုင်ငံဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့၏ ကြိုတင် ပြင်ဆင်မှုအစည်းအဝေးနှင့် အဆင့်မြှင့် အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေးတို့တွင် ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်ခဲ့သည့် လုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများကို သုံးသပ်ဆွေးနွေးခြင်း၊ ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဩဂုတ်လ၌ ကျင်းပမည့် အကြိမ်(၂၀)မြောက် အာဆီယံ နိုင်ငံဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်း အကြီးအကဲများ အစည်းအဝေး၊ ပဉ္စမအကြိမ်မြောက်အာဆီယံ အပေါင်းသုံး နိုင်ငံဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်း အကြီး အကဲများ အစည်းအဝေးတွင် ဆောင်ရွက် အကောင်အထည်ဖော်မည့်လုပ်ငန်းစဉ်များ အပေါ် ဆွေးနွေးခြင်း၊ အာဆီယံနိုင်ငံဝန်ထမ်း သင်တန်းကျောင်းများကွန်ရက် တည်ထောင် ပြီး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ် များချမှတ်ဆွေးနွေးခြင်း၊ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံများတွင် တည်ထောင်ထားရှိသည့် အာဆီယံလူစွမ်းအားဗဟိုဌာနများ၏ ပဓာန အဘော် (Theme) အလိုက်အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုများအပေါ် ဆွေးနွေး ခြင်းတို့ကိုလည်း ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

အလားတူ Dialogue Partners နှင့် Sectoral Bodies များနှင့် ပူးပေါင်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ဩစတြေးလျပြည်သူ့ဝန်ထမ်းကော်မရှင်၏ ကော်မရှင်နာမည် ပြည်သူ့အုပ်ချုပ်မှုကဏ္ဍမှ ကြုံတွေ့လာနိုင်သည့် စိန်ခေါ်မှုအလားအလာ များကို ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားနိုင်မည့် နည်းလမ်း များကို ဖလှယ်ခြင်းနှင့် လေ့ကျင့်သင်တန်း ပေးခြင်း ကိစ္စရပ်များအပေါ် အတွေ့အကြုံများ ဖလှယ်ခြင်း၊ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၌ တည်ထောင်ထားရှိသည့် အာဆီယံလူစွမ်းအား ဗဟိုဌာနများ၏ ဆောင်ရွက်မှုများမှတစ်ဆင့် အသိပညာမှုဝေမှု ကွန်ရက်များ ခိုင်မာ အားကောင်းလာစေရေး၊ “အစ်ဂျစ်တယ် စီးပွားရေးခေတ်နှင့်အညီ တက်ကြွဖျတ်လတ် သော နိုင်ငံဝန်ထမ်းများ ပေါ်ထွက်လာစေရေး အတွက် အခြားဆက်စပ်ပါဝင်သူများအားလုံး ပူးပေါင်း၍ မဟာဗျူဟာမြောက် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုများ တိုးတက်စေရေး ရည်မှန်း ဆောင်ရွက်မည့် အစ်ဂျစ်တယ် စီးပွားရေး ခေတ်နှင့်အညီ တက်ကြွဖျတ်လတ်သော နိုင်ငံ ဝန်ထမ်းကဏ္ဍဖြစ်ပေါ်လာစေရေးအရှိန်မြှင့် တင်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ကောင်းမွန်သော အုပ်ချုပ်မှုစနစ်မြှင့်တင်ခြင်းဆိုင်ရာ အာဆီယံ ကြေညာချက် (ASEAN Statement on Promotion of Good Governance and Acceleration of an Agile Civil Service in a Digital Economy)” ကို အာဆီယံနိုင်ငံဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီး အကဲများက လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပြန် ကြေညာခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။
အဆိုပါ ခရီးစဉ်တွင် အာဆီယံနိုင်ငံ ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအကဲများက ထိုင်း နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်ထံသို့ သွားရောက်တွေ့ဆုံ ဂါရဝပြန့်ပွားဆက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ပြည်တွင်းရေးရာ

ဆစ်(မ်)ဘာသာအား ပထမဆုံးတည်ထောင်သော ဂုရုဆရာကြီး Sri Guru Nanak Dev Ji ၏ သက်တော်(၅၅၀)ပြည့်နှစ် မွေးနေ့အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် သစ်ပင် ၅၅၀ စိုက်ပျိုးပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၅

“ဆစ်(မ်)ဘာသာအား ပထမဆုံးတည်ထောင်သော ဂုရုဆရာကြီး Sri Guru Nanak Dev Ji ၏ သက်တော်(၅၅၀)ပြည့်နှစ် မွေးနေ့အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် သစ်ပင် ၅၅၀ စိုက်ပျိုးပွဲအခမ်းအနား”ကို နေပြည်တော် သတ္တသတ္တဝါ စေတီတော် သံဝေဇနီယလေးဌာန ပရိဝုဏ်အတွင်း ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲက သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယနိုင်ငံသံရုံးတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် အိန္ဒိယသံအမတ်ကြီး Shri Saurabh Kumar နှင့် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကိုတို့က အမှာစကားပြောကြားပြီး ကမ္ဘာ့မော်ကွန်းအား ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

အပင်များစိုက်ပျိုး

ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသည့် အိန္ဒိယလူမျိုး ဆစ်(မ်) နွယ်ဖွားများက ဝတ်ပြုဆုတောင်းကြကာ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးထံသို့ ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်း ၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အိန္ဒိယသံအမတ်ကြီး၊ အိန္ဒိယစစ်သံမှူးတို့က ကံကော်၊ ညောင်ကြော်၊ ပေါက်ပင်၊ နဘဲနှင့် ထောက်ကြံ့ပင်များကို စိုက်ပျိုးခဲ့ကြပြီး အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသူများက သတ်မှတ်နေရာများတွင် အပင်များစိုက်ပျိုးကြသည်။

ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ဆစ်(မ်) သာသနာရေးကောင်စီနှင့် ဆစ်(မ်)မိသားစုဝင်များ၏ ကိုယ်စား မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ဆစ်(မ်)သာသနာရေးကောင်စီအတွင်းရေးမှူး ဦးကိုကိုက ဖွား၊ ပွင့်၊ ဟော၊ ဓံ သံဝေဇနီယလေးဌာနနယ်မြေ စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးနှင့် သာသနိကအဆောက်အအုံများ ရေရှည် ထိန်းသိမ်းနိုင်ရေးအတွက် အလှူငွေကျပ် ၅၅ သိန်းအား သာသနာရေး ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမြင့်ဦးထံသို့လည်းကောင်း၊ ရေဘေးသင့်ဒေသများရှိ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် အလှူငွေကျပ် ၅၅ သိန်းအား လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးထံသို့ လည်းကောင်း ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင် ကျောင်းဆောင်သစ်ဖွင့်ပွဲနှင့် ကျေးရွာများမီးလင်းရေးဖွင့်ပွဲသို့ တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၅

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ပျဉ်းမနားမြို့နယ်၌ ပညာရေးဌာနမှ အကောင်အထည်ဖော် ဆောက်လုပ်ပေးသည့် ကျောင်းဆောင်သစ်ဖွင့်ပွဲနှင့် မြို့နယ်လှုပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာရုံးမှ တပ်ဆင်သွယ်တန်းပေးသည့် ကျေးရွာမီးလင်းရေးဖွင့်ပွဲကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရွာသာကျေးရွာအုပ်စုကြိမ်အင်းကျေးရွာ၌ ကျင်းပသည်။

ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်

ရှေးဦးစွာ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်များဖြစ်သည့် ဗိုလ်မှူးကြီးမင်းနောင်၊ ဦးတင်ထွန်း၊ ဦးအေးမောင်စိန်၊ ဦးညီထွန်း၊ ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန်းစိုးအောင်၊ နေပြည်တော်ပညာရေးမှူးရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမျိုးဝင်းအောင်၊ ဒက္ခိဏာခရိုင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစိုးနိုင်နှင့် ဒက္ခိဏာခရိုင်ပညာရေးမှူး ဦးမြင့်ဦးတို့က ရွာသာကျေးရွာအုပ်စု ကြိမ်အင်းကျေးရွာ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း



တွင် ဆောက်လုပ်ထားသည့် အလျားပေ ၁၀၀ ၊ အနံပေ ၃၀ နှင့် အမြင့် ၁၂ ပေရှိ Steel Structure တစ်ထပ်ကျောင်းဆောင်သစ်အား ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

မျိုးအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် နတ်သူရဲကျေးရွာအခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း(ခွဲ)မှ အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်းအဖြစ် ကျောင်းအဆင့်တိုးမြှင့်ခြင်းနှင့် အလျားပေ ၁၂၀၊ အနံပေ ၃၀ နှင့် အမြင့် ၁၂ ပေရှိ

Steel Structure တစ်ထပ်ကျောင်းဆောင်သစ်တို့ကို ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အာဟာရဖွံ့ဖြိုးစေရေးအတွက် နွားနို့နှင့် ကြက်ဥပြုတ်များကို တိုက်ကျွေးပေးသည်။

တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

ထို့နောက် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ရွာသာ၊ ကြိမ်အင်းနှင့် နတ်သူရဲကျေးရွာများမှ ကျောင်းဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းအကျိုးဆောင်ကော်မတီဝင်များ၊ ရပ်မိ ရပ်ဖများနှင့် တွေ့ဆုံကာ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးကိစ္စများကို ဆွေးနွေးပေးသည်။

ယင်းနောက် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်များဖြစ်သည့် ဦးတင်ထွန်း၊ ဦးအေးမောင်စိန်၊ ဦးညီထွန်း၊ ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန်းစိုးအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက လှုပ်စစ်မီးရရှိသည့် ကြိမ်အင်း၊ ရွာသာ၊ တံတန်းသာ၊ နံတော၊ ကျီးဖြူရိုး၊ ဇောင်ချမ်းကုန်းနှင့် ကြံဖိုဖိုကျေးရွာများမှ ဓာတ်အားလိုင်းနှင့် ထရန်စဖော်မာများကို ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ကျေးရွာမီးလင်းရေးဆိုင်ဘုတ်အား စက်ခလုတ်နိပ် ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မိုးမိုး(ပြန်/ဆက်)

ရှမ်းအရှေ့၌ ငါးနှစ်အောက်ကလေး ခုနစ်သောင်းကျော် ပိုလီယိုကာကွယ်ဆေး အပိုဆောင်းတိုက်ကျွေးမည်

တာချီလိတ် ဩဂုတ် ၂၅

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)ရှိ မြို့နယ် ရှစ်မြို့နယ်၌ ပိုလီယိုကာကွယ်ဆေး အပိုဆောင်းတိုက်ကျွေးခြင်း အစီအစဉ်ကို ဩဂုတ် ၂၆ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ မွေးကင်းစမှ ငါးနှစ်အောက်ကလေး ခုနစ်သောင်းကျော်ကို တိုက်ကျွေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တက်ရောက်

ဒေသအလိုက် ပိုလီယိုကာကွယ်ဆေး အပိုဆောင်း တိုက်ကျွေးခြင်းလုပ်ငန်း၊ တာချီလိတ်မြို့နယ်အဆင့် အသိပညာဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက မကာဟိုမိန်းရပ်ကွက် ဆေးရုံဟောင်းရှိ သင်တန်းခန်းမ၌ ကျင်းပရာ အခမ်းအနားသို့ ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနက ဒုတိယ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဇော်ဝင်းဌေးနှင့် ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ ခရိုင်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးမှူး ဒေါက်တာရွှေဝင်းနှင့် ကျန်းမာ



ရေးဝန်ထမ်းများ၊ မြို့မိ မြို့ဖများနှင့် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

ရှင်းလင်းပြောကြား

အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲတွင် ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဇော်ဝင်းဌေးက အဖွင့်

အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးမှူး ဒေါက်တာရွှေဝင်းက ဒေသအလိုက် ပိုလီယိုကာကွယ်ဆေး အပိုဆောင်းတိုက်ကျွေးခြင်းလုပ်ငန်းများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဒေသအလိုက် ပိုလီယိုကာကွယ်ဆေး

အပိုဆောင်း တိုက်ကျွေးခြင်းလုပ်ငန်းကို တာချီလိတ်မြို့ရှိ ရပ်ကွက်ရုံးများ၊ မယ်ယန်း၊ မိုင်းကိုး၊ မိုင်းဖုန်း၊ စန်းလှ၊ မိုင်းဟဲ၊ တာလေ၊ မိုင်းလင်း၊ ကျိုင်းလတ်မြို့တို့တွင် ဆေးတိုက်စုရပ်ပေါင်း ၁၇၃ စုနှင့် ဆေးတိုက်အဖွဲ့ပေါင်း ၅၆ ဖွဲ့တို့ဖြင့် ငါးနှစ်အောက် ကလေး ၁၁၂၃၁ ဦးခန့်ကို ဩဂုတ် ၂၆ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ ကာကွယ်ဆေးများ တိုက်ကျွေးသွားမည် ဖြစ်သည်။

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံ၊ တာချီလိတ်၊ မိုင်းဆတ်၊ မိုင်းခတ်၊ မိုင်းယောင်း၊ မိုင်းတုံ၊ မိုင်းပျဉ်း၊ မက်မန်းစသည့် မြို့နယ်ရှစ်မြို့နယ်၌ မွေးကင်းစမှ အသက် ငါးနှစ်အောက် ကလေးခုနစ်သောင်းကျော်ကို ပိုလီယိုကာကွယ်ဆေး အပိုဆောင်းတိုက်ကျွေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တာချီလိတ်ခရိုင် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

မြင့်မိုး(တာချီလိတ်)

မနက်ဖြန်မွန်းတည့်ချိန်အထိ ခန့်မှန်းချက်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၅
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ကချင်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကျကျ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်းနှင့် အရှေ့ပိုင်း) တို့တွင် နေရာစိပ်စိပ်နှင့် ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာအနှံ့အပြား မိုးထစ်ချွန်းရွာပြီး ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် ဒေသအလိုက်နှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင်သည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့် ဖြစ်သည်။

မိုး/ဇေ

ဘားအံ-ကော့ကရိတ်-မြဝတီ လမ်းတစ်လျှောက် ယာဉ်ပိတ်ဆို့မှုကို ရှင်းလင်း

ဘားအံ ဩဂုတ် ၂၅

ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံ-ကော့ကရိတ်-မြဝတီလမ်းပိုင်းတွင် ဩဂုတ် ၉ ရက်မှစ၍ ဂျိုင်းမြစ်ရေမြင့်တက်မှုကြောင့် ဂျိုင်း(ကော့ကရိတ်) ပွန်တွန်းဗောတံတားချဉ်းကပ်လမ်း ရေကြီးနှစ်မြုပ်ခဲ့သဖြင့် ဘေးအန္တရာယ်မဖြစ်စေရေး အတွက် ကုန်တင်ယာဉ်ကြီးများ ဖြတ်သန်းသွားလာမှုကို ခေတ္တပိတ်ထားခဲ့ပြီး ရေများပြန်လည်ကျဆင်းသည် ဩဂုတ် ၁၄ ရက်တွင် ပြန်လည်ဖြတ်သန်းခွင့်ပြုခဲ့ရာ တံတားတစ်ဖက်ခြမ်းစီတွင် ရပ်တန့်စောင့်ဆိုင်းနေသည့် ကုန်တင်ကား အစီးရေ တစ်ထောင်ငါးရာခန့်စီကို ကရင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်ကိုယ်တိုင် အနီးကပ်ကြီးကြပ် လမ်းညွှန်မှုဖြင့် စနစ်တကျဖြတ်သန်းသွားလာစေခဲ့သည်။



ထိုသို့ လမ်းပိတ်ဆို့မှုကို ကရင်ပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ အဆိုပါလမ်းပိုင်းကို တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေသည့် CRBC ကုမ္ပဏီမှဝန်ထမ်း များနှင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ ပူးပေါင်း၍ ကုန်တင်ယာဉ်ကြီးများနှင့် ခရီးသည်တင် ယာဉ်ငယ်များကို သတ်မှတ်နေရာလမ်းကြောင်းများမှ

စနစ်တကျမောင်းနှင်သွားလာနိုင်ရေး ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အလှည့်ကျစနစ်ဖြင့် ဖြတ်သန်း

ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုမရှိစေရေးအတွက် ဘားအံမှ မြဝတီသို့တက်မည့် ကုန်တင်ယာဉ်ကြီးများကို ကျားကလေး လမ်းဆုံ၊ အိန္ဒြာလမ်းဆုံ၊ သာယာကုန်းနှင့် ဝဲကရင်ကျေးရွာအကြား ကော့ကဒါကျေးရွာစာသင်ကျောင်း

အနီးတို့တွင်လည်းကောင်း၊ မြဝတီမှ ဘားအံဘက်သို့ ကုန်တင်ယာဉ်ကြီးများကို မြဝတီကုန်သွယ်ရေးဇုန်၊ လှိုင်ဝစ်ဆေးရေးဂိတ်၊ ကိုးတိုင်ကျေးရွာအနီးတို့တွင် လည်းကောင်း ရပ်တန့်စောင့်ဆိုင်းစေ၍ အလှည့်ကျစနစ် ဖြင့် စနစ်တကျ ဖြတ်သန်းသွားလာစေလျက်ရှိသည်။

အပြီးဆောင်ရွက်သွားမည်

ရန်ကုန်မြဝတီ၊ မြဝတီ-ရန်ကုန် တက်/ဆင်းမည့် (၁၃)တန်အောက် ယာဉ်ငယ်များကို ထီလုံ-တာပေါင်-ပတ-နဘူး-ကော့ကရိတ်လမ်းအတိုင်း၊ မြဝတီမှ မော်လမြိုင်-တနင်္သာရီသို့သွားမည့် ခါလီကားများနှင့် ယာဉ်ငယ်များကို ကိုးတိုင်-လှိုင်ကွယ်မှတစ်ဆင့် ချောင်းနှစ်ခွ-မုဒုံလမ်း အတိုင်း၊ ရန်ကုန်-ဘားအံမှ ကော့ကရိတ်-မြဝတီသို့ တက်မည့် ကုန်တင်ယာဉ်များကို အတက်လမ်းအဖြစ် သထုံ-သံလွင်တံတား(မော်လမြိုင်)၊ ဇာသပြင်-အိန္ဒြာ-သာမည-ကျားကလေး-ကျွန်း-ကော့ကရိတ်-မြဝတီအတိုင်း၊ မြဝတီ-ကော့ကရိတ်မှ ဘားအံ-ရန်ကုန်သို့ဆင်းမည့် ယာဉ် များကို အဆင်းလမ်းအဖြစ် မြဝတီ-ကော့ကရိတ်-ကျွန်း-ကျားကလေး-ဇာသပြင်-ဘားအံ-ရန်ကုန်လမ်းအတိုင်း တစ်လမ်းစီသွားလာကြရန် ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ စီစဉ်ညွှန်ကြားမှုဖြင့် လမ်းဦးစီးဌာနက နှိုးဆော်ထား ကြောင်း၊ ယင်းအစီအစဉ်ကို ယာဉ်ကြောရှင်းလင်းသည် အထိ သွားလာစေမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် တစ်ရက်(သို့) နှစ်ရက်အတွင်း ယာဉ်ကြောရှင်းလင်းမှုကို အပြီး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စောမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)

ရေကြီးနှစ်မြုပ်သော ကျန်းမာရေးဌာနများအတွက် ဖိုက်ဘာလေ့ ၁၀ စင်း လှူဒါန်း

ကျိုက်မရော ဩဂုတ် ၂၅

မော်လမြိုင်ခရိုင် ကျိုက်မရောမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရေကြီးနှစ်မြုပ်ခဲ့သော ကျန်းမာရေးဌာန များအတွက် အရေးပေါ်ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အတွက် ဖိုက်ဘာလေ့ ၁၀ စင်းအား ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲကို ယမန်နေ့မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ကျိုက်မရောမြို့ပြည်သူ့ဆေးရုံခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည်။

အဆိုပါ ဖိုက်ဘာလေ့ ၁၀ စင်းအား ပြည်ခရိုင် ခုတင် ၅၀၀ ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာဒေါ်ခင်မေသွင်နှင့် အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများက စုပေါင်းပေးအပ်လှူဒါန်းခြင်းဖြစ်ပြီး ရေကြီးနှစ်မြုပ်နိုင်သော ကျေးရွာများတွင် အရေးပေါ် အသုံးပြုနိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ လှူဒါန်းရခြင်းဖြစ်ကြောင်း အလှူရှင်ဆရာဝန်ကြီးတစ်ဦးက ပြောသည်။

ချိုမြတ်မြတ်ထွေး(ကျိုက်မရော)



စစ်တောင်းမြစ်ရေ အခြေအနေ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၅

ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ စစ်တောင်း မြစ်ရေသည် မဒေါက်မြို့တွင် နှစ်ပေခွဲခန့် ယင်းမြို့၏စိုးရိမ်ရေမှတ် အထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက်သုံးရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက် တည်ရှိနိုင်သည်။

မိုး/ဇလ

(၂၅-၈-၂၀၁၉)ရက်နေ့ ရေပိုလွှဲမှ ရေကျော်သည့်ရေလှောင်တံများစာရင်း

စဉ်	မည်အမည်	ကုန်အမျိုးအစား (စတင်/ပြီးစီး)	(၀၆-၀၈-၂၀၁၉ ရေအမှတ်)					ရေပိုလွှဲမှု အမြင့် (မီတာ)
			ကုန်အမျိုးအစား (စတင်)	ဆုံးသတ် (စတင်)	ဆုံးသတ် (စတင်)	ရေအမှတ် (စတင်)	ရေအမှတ် (စတင်)	
၀	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ကုန်အမျိုးအစား	၃၆	၂၄၄၄၄	၃၇၅	၃၂၂၅	၀.၉၀	၀.၅၀
၂	ကိုင်ဖာရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၁၆	၁၆၀	၁၆၀	၁၆၀	၀.၀၀	၀.၆၀
		ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၁၆	၁၆၀	၁၆၀	၁၆၀	၀.၀၀	၀.၆၀
၃	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၁၄၅	၅၅၀၀၀	၁၄၅	၅၄၅၀၀	၀.၆၂	၃.၀၀
		ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၁၄၅	၅၅၀၀၀	၁၄၅	၅၄၅၀၀	၀.၆၂	၃.၀၀
၄	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၀	၅၅၀၀၀	၅၀	၅၅၀၀၀	၀.၀၆	၀.၃၀
		ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၀	၅၅၀၀၀	၅၀	၅၅၀၀၀	၀.၀၆	၀.၃၀
၅	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၂၂	၂၂၀	၂၂	၂၂၀	၀.၂၀	၀.၃၀
		ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၂၂	၂၂၀	၂၂	၂၂၀	၀.၂၀	၀.၃၀
၆	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၆	၅၆၀	၅၆	၅၆၀	၀.၀၆	၀.၅၀
		ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၆	၅၆၀	၅၆	၅၆၀	၀.၀၆	၀.၅၀
၇	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၂၇	၂၇၀	၂၇	၂၇၀	၀.၀၇	၃.၀၀
		ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၂၇	၂၇၀	၂၇	၂၇၀	၀.၀၇	၃.၀၀
၈	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၃	၅၃၀	၅၃	၅၃၀	၀.၅၃	၀.၂၀
		ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၃	၅၃၀	၅၃	၅၃၀	၀.၅၃	၀.၂၀
၉	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၀	၅၀၀	၅၀	၅၀၀	၀.၅၀	၀.၀၀
		ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၀	၅၀၀	၅၀	၅၀၀	၀.၅၀	၀.၀၀
၁၀	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၂၈	၂၈၀	၂၈	၂၈၀	၂.၅၀	၀.၇၀
		ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၂၈	၂၈၀	၂၈	၂၈၀	၂.၅၀	၀.၇၀
၁၀	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၅	၅၅၀၀၀	၅၅	၅၅၀၀၀	၀.၀၅	၂.၀၀
		ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၅	၅၅၀၀၀	၅၅	၅၅၀၀၀	၀.၀၅	၂.၀၀
၁၂	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၅	၅၅၀	၅၅	၅၅၀	၂.၂၂	၀.၂၀
		ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၅	၅၅၀	၅၅	၅၅၀	၂.၂၂	၀.၂၀

စဉ်	မည်အမည်	ကုန်အမျိုးအစား	စတင်	ဆုံးသတ်	ရေအမှတ်	ရေအမှတ်	ရေပိုလွှဲမှု အမြင့် (မီတာ)
၁၃	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၁၅၅	၁၅၅	၁၅၅	၁၅၅	၂.၀၀
၁၄	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၁၅၅	၁၅၅	၁၅၅	၁၅၅	၁.၅၀
၁၅	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၁၅၅	၁၅၅	၁၅၅	၁၅၅	၀.၅၀
၁၆	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၁၅၅	၁၅၅	၁၅၅	၁၅၅	၃.၃၀
၁၇	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၆	၅၆	၅၆	၅၆	၀.၅၅
		ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၆	၅၆	၅၆	၅၆	၀.၅၅
၁၈	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၁၅၅	၁၅၅	၁၅၅	၁၅၅	၀.၅၀
၁၉	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၆	၅၆	၅၆	၅၆	၁.၁၅
၂၀	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၆	၅၆	၅၆	၅၆	၀.၅၀
၂၀	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၆	၅၆	၅၆	၅၆	၀.၅၀
		ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၆	၅၆	၅၆	၅၆	၀.၅၀
၂၁	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၆	၅၆	၅၆	၅၆	၀.၅၀
၂၂	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၆	၅၆	၅၆	၅၆	၀.၅၀
၂၃	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၆	၅၆	၅၆	၅၆	၀.၅၀
၂၄	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၆	၅၆	၅၆	၅၆	၀.၅၀
၂၅	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၆	၅၆	၅၆	၅၆	၀.၅၀
၂၆	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၆	၅၆	၅၆	၅၆	၀.၅၀
၂၇	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	ရေပိုလွှဲရေလှောင်တံ	၅၆	၅၆	၅၆	၅၆	၀.၅၀

ပြည်တွင်းရေးရာ

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ရွှေမင်းဝံ့ဈေးသစ်ကြီးဖွင့်ပွဲနှင့် အစိုးရနည်းပညာကောလိပ်(ရွှေဘို)ကျောင်းသူအိပ်ဆောင် ပန္နက်တင်အခမ်းအနားများသို့ တက်ရောက်

စစ်ကိုင်း ဩဂုတ် ၂၅
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး စစ်ကိုင်းမြို့ ရွှေမင်းဝံ့ရပ်ကွက်၌ စစ်ကိုင်းမြို့ စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီနှင့် အမေ့နန်းတော်ကုမ္ပဏီတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သည့် ရွှေမင်းဝံ့ဈေးသစ်ကြီးဖွင့်ပွဲကို ဩဂုတ် ၂၅ ရက် နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပရာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင် တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်

ရှေးဦးစွာ ရွှေမင်းဝံ့ဈေးသစ်ကြီးကို တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ရွှေမင်းဝံ့ဈေးသစ် ကမ္ဘာ့ကျောက်စာကို စက်လှေတံခွန်ဖွင့်လှစ်ပေးကာ (ယာပုံ) တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ အမွှေးနံ့သာရည်များ ပက်ဖျန်းပေးခဲ့ကြပြီး အမှတ်တရ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ယင်းနောက် ရွှေမင်းဝံ့ဈေးသစ်ကြီးဖွင့်ပွဲ ဒုတိယပိုင်းအခမ်းအနားကို အဆိုပါဈေးသစ်ကြီး၏ အပေါ်ထပ်ခန်းမ၌ ဆက်လက်ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က စစ်ကိုင်းမြို့ကို နိုင်ငံခြားသား ခရီးသွားဧည့်သည်များ၊ ပြည်တွင်းခရီးသွားများ လာရောက်ခြင်းနှင့်အတူ ရောင်းအား၊ ဝယ်အား၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး အားကောင်းလာပြီး အနာဂတ်



အတွက် ကောင်းမွန်သည့်အလားအလာဖြစ်ကြောင်း၊ မြို့ပွဲဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့်အတူ ရွှေမင်းဝံ့ဈေးသစ်ကြီးသာယာလှပရေး၊ သန့်ရှင်းရေး၊ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် ရွှေမင်းဝံ့ဈေးသစ် ဈေးသားများကလည်း ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းသွားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း အမှာစကားပြောကြားသည်။

လှည့်လည်ကြည့်ရှု

ဆက်လက်၍ စစ်ကိုင်းမြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းနိုင်က ရွှေမင်းဝံ့ရပ်ကွက်ရှိ အဆင့်မြင့်ဈေးသစ်ကြီးဆောက်လုပ်ရသည့်အစီအစဉ်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ဈေးသူ ဈေးသားများကိုယ်စား ဈေး

အကျိုးတော်ဆောင်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ချိုဖြိုးက ကျေးဇူးတင်စကားပြန်လည်ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ဈေးအတွင်းသို့ လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အမွှေးနံ့သာရည်များ ပက်ဖျန်း

ဆက်လက်ပြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး နည်းပညာ၊ သက်မွေးပညာနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန အစိုးရနည်းပညာကောလိပ်(ရွှေဘို)တွင် ကျင်းပသော ကျောင်းသူအိပ်ဆောင်(၂၁၀ x ၇၀)ပေ R.C.C (၄)ထပ်ကို ပန္နက်စိုက်ထူပေးခဲ့ကာ အမွှေးနံ့သာရည်များ ပက်ဖျန်းပေးကြသည်။

ထို့နောက် အဆိုပါ အစိုးရနည်းပညာကောလိပ်(ရွှေဘို)ကျောင်းအတွင်းရှိ စာသင်ဆောင်များ ဆောက်လုပ်နေမှုအခြေအနေနှင့် ကျောင်းသားအိပ်ဆောင် လေးထပ်ဆောက်လုပ်နေမှုအခြေအနေတို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုပြီး လုပ်ငန်းများကို သတ်မှတ်ခံချိန်စံညွှန်းပြည့်မီစွာ ဆောင်ရွက်သွားကြရန် တာဝန်ရှိသူများအား မှာကြားခဲ့ကြောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ နည်းပညာများနှင့် ပတ်သက်၍ အဆောက်အအုံပုံစံအမျိုးမျိုး၊ စက်ပစ္စည်းကိရိယာအမျိုးမျိုး၊ လမ်းဖောက်လုပ်မှုပုံစံအမျိုးမျိုး ပြသထားမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထွန်းကိုကို(ယင်းမာပင်)



ရေးမြို့နယ်အတွင်း ရေကြီးနစ်မြုပ်ခဲ့သည့် ရေတွင်းများ တွင်းဆေး တွင်းမှတ်သန်စင်ခြင်း ဆောင်ရွက်

ရေး ဩဂုတ် ၂၅
မွန်ပြည်နယ် ရေးမြို့နယ်တွင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ဟံဂံကျေးရွာနှင့် ကိုးမိုင်ကျေးရွာတို့တွင် ရေကြီးနစ်မြုပ်ခဲ့သည့် ရေတွင်း၊ ရေကန်၊ လက်တူးတွင်းများ တွင်းဆေးတွင်းမှတ်နန်းဆယ်လုပ်ငန်းများ၊ ကိုးမိုင်ကျေးရွာ၌ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ရေးမြို့နယ် ရုံးသစ်ဆောက်လုပ်နေမှုတို့ကို ဩဂုတ် ၂၄ ရက်က ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ် ဦးသိန်းလွင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက တွင်းဆေးကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ရှေးဦးစွာ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက သဘာဝဘေးဒဏ်ကြောင့် ရေကြီးနစ်မြုပ်ခြင်းခံရသော ရေးမြို့နယ် ဟံဂံကျေးရွာနှင့် ကိုးမိုင်ကျေးရွာတို့မှ ရေတွင်း၊ ရေကန်များနှင့် လက်တူးတွင်း စုစုပေါင်း ၇၀ တို့အား ရေးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနမှ ဆရာမများနှင့် ကျေးရွာ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက

ရေစုပ်စက်များဖြင့် တွင်းဆေးတွင်းမှတ်သန်စင်ခြင်း၊ နန်းဆယ်ယူစုပ်ထုတ်ခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် ကလိုရင်းဆေးခတ်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် နေမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ထို့နောက် ရေးမြို့နယ် ကိုးမိုင်ကျေးရွာတွင် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်း ရန်ပုံငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ နှင့် ကျေးရွာလူထုပူးပေါင်းထည့်ဝင်ငွေကျပ်သိန်း ၁၂၀ ဖြင့် ကျေးရွာအဝင်လမ်းအရှည်ပေ ၁၁၂၀၊ လမ်းအကျယ် ၁၀ ပေ၊ ဒုလ်ကမ ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဆက်လက်၍ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၈၇ ဒသမ ၃ သန်းဖြင့် ရေးဇာနည်ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီလီမိတက်က လုပ်ငန်းအရွယ်အစား (၄၀ x ၅၀)ပေ (Porticoty)ရှိ R.C.C နှစ်ထပ် ရေးမြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနရုံးသစ် ဆောက်လုပ်နေမှုကိုကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး သတ်မှတ်ခံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီ အချိန်မီပြီးစီးနိုင်ရေးတို့ကို တာဝန်ရှိသူများအား လမ်းညွှန်မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြင့်ဦး(မြိတ်)

မွန်ပြည်နယ်ရှိ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများထံ ညောင်ဦးမြို့နယ် သဘာဝဘေးကူညီရေးအဖွဲ့ဝင်များ အလှူငွေများ လှူဒါန်းမည်

ညောင်ဦး ဩဂုတ် ၂၅
မိုးသည်ထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် မွန်ပြည်နယ်ရှိ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများ အဆင်ပြေစွာ နေထိုင်စားသောက်နိုင်ရေးအတွက် စေတနာရှင်ပြည်သူများက ထည့်ဝင်လှူဒါန်းသည့် အလှူငွေများကို ဩဂုတ် ၃၀ ရက်တွင် သွားရောက် ထောက်ပံ့လှူဒါန်းပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါမြို့နယ်သဘာဝဘေးအန္တရာယ်နှင့် လူမှုကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့ချုပ်ထံမှ သိရသည်။

မွန်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ထောက်ပံ့လှူဒါန်းပေးနိုင်ရေးအတွက် ညောင်ဦးမြို့နယ်

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်နှင့် လူမှုကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့ချုပ်က ဦးဆောင်ကာ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ပရဟိတအဖွဲ့ကိုးစွဲစုပေါင်း၍ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များနှင့် အနီးဝန်းကျင်ကျေးရွာများသို့ ဖျော်ဖြေရေးယာဉ်များဖြင့် သွားရောက်လှည့်လည်အလှူပံ့ထွက်ရှိရာ ဒေသခံစေတနာရှင်ပြည်သူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ခရီးသွားပြည်သူများထံမှ စုစုပေါင်းအလှူငွေကျပ် ၈၆ သိန်းကျော် ကောက်ခံရရှိခဲ့ကြောင်း ညောင်ဦးမြို့ မြတ်ပါရီစီ ပရဟိတလူမှုကူညီရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းလှိုင်ထံမှ သိရသည်။

ရဲဝင်းနိုင်(ညောင်ဦး)

ကန်ဘလူမြို့နယ်တွင် ကတ-၉၂ လှုပ်စစ်ရေတင်လုပ်ငန်းများ ၈၅ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီး

ကန်ဘလူ ဩဂုတ် ၂၅
လှုပ်စစ်ရေတင်လုပ်ငန်းအသစ်များ ဆောင်ရွက်ပြီး ရေတင်စိုက်ပျိုးဧက တိုးတက်ရေးအတွက် ရည်ရွယ်လျက် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကန်ဘလူမြို့နယ် ဆူးပုတ်ကုန်းကျေးရွာအုပ်စု ဘိုတဲကုန်းကျေးရွာအနီးရှိ ကင်းတပ်လက်ဝဲ တူးမြောင်းမကြီးပေါ်တွင် ကတ-၉၂ အသေးစားလှုပ်စစ်ရေတင်လုပ်ငန်းကို ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ်သိန်း ၂၀၀ ဖြင့် ဧပြီ ၁၈ ရက်က စတင်အကောင်အထည်ဖော် တည်ဆောက်ခဲ့ရာ

ယနေအထိ ၈၅ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီးနေပြီ ဖြစ်ကြောင်း ရွှေဘိုခရိုင် ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးရုံး(ရေအရင်းအမြစ်)မှ သိရသည်။ အဆိုပါ လှုပ်စစ်ရေတင်လုပ်ငန်းတွင် ရေသောက်စနစ်ဆိုင်ရာများ အနေဖြင့် ရေမြောင်းမှာ မြေသားလက်တံမြောင်း၊ လက်တံခွဲမြောင်း၊ ၁၃၂၂၆ ကျင်း၊ ရေငြိမ်ကန်တစ်ခု၊ ရေစုကန် တစ်ခု၊ ရေတင်စက်ရုံတစ်ခု၊ တူးမြောင်းအဆောက်အအုံ ၂၃ ခုနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။

အောင်ဝင်းမြိမ်း(ကန်ဘလူ)



မြန်မာနိုင်ငံ ဂျူဒိုအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ ၂၀၁၉ တိုကျိုကွန်ဂရက်တက်ရောက်

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၅

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဂျူဒိုအဖွဲ့ချုပ်က ကြီးမှူးကျင်းပသော 2019 TOKYO Congress နှင့် World JUDO Championship ပြိုင်ပွဲသို့တက်ရောက်ရန် ဖိတ်ကြားချက်အရ ဂျပန်နိုင်ငံတွင် ရောက်ရှိနေသော ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန မြန်မာနိုင်ငံ ဂျူဒိုအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်း ဦးဆောင်သော ဂျူဒိုအားကစားအဖွဲ့သည် အစည်းအဝေးတက်ရောက်ပြီး ဩဂုတ် ၂၅ ရက်မှ စက်တင်ဘာ ၁ ရက်အထိ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံပေါင်း ၁၅၁ နိုင်ငံမှ အမျိုးသား အမျိုးသမီး ၈၈၉ ဦး ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် ဂျူဒိုအားကစားပြိုင်ပွဲကို လေ့လာကြည့်ရှုအားပေးကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ World JUDO Championship ပြိုင်ပွဲကို မြန်မာနိုင်ငံ ဂျူဒိုအားကစားသမားအမျိုးသား အမျိုးသမီး လေးဦးဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခြင်း ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ ဂျူဒိုအဖွဲ့ချုပ်၏ဖွဲ့စည်းမှု (၆၁) နှစ်မြောက်ရောက်ရှိချိန်တွင် World JUDO Championship ပြိုင်ပွဲကို ပထမဦးဆုံးအကြိမ် ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု အဖွဲ့ချုပ်မှ ပြောကြားချက်အရသိရသည်။

အဆိုပါ ပြိုင်ပွဲကို မြန်မာဂျူဒိုအားကစားမောင်မယ်များ ဆုရရှိရေးထက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဂျူဒိုအားကစားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများနှင့် ပြောင်းလဲနေ သော နည်းစနစ်ဥပဒေသစ်များကို အထောက်အကူဖြစ်စေရေးအတွက်



ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် အားကစား သမားလေးဦးမှာ ၅၂ ကီလိုတန်းတွင် ခင်ခင်စု၊ ၇၈ ကီလိုတန်းတွင် ခင်မျိုးသူ၊ ၆၆ ကီလိုတန်းတွင် အောင်ဇေယျထွန်း၊ ၁၀၀ ကီလိုတန်းတွင် ဇော်မျိုးဦးတို့ဖြစ်ပြီး မြန်မာဂျူဒိုအားကစားသမား လေးဦးသည် ဩဂုတ် ၂၆ ရက်နှင့် ၃၁ ရက်တို့ တွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည်ဖြစ်သည်။ **စောသိန်းဝင်း**

ဗီယက်နမ် ယူ-၁၅ အမျိုးသမီးဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲ မြန်မာနှင့် ဗီယက်နမ် အဖွဲ့ပွဲတွင်တွေ့ဆုံ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၅

ဥရောပဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်နှင့် ဗီယက်နမ်ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပ သည့် ၂၀၁၉ ဗီယက်နမ် ယူ-၁၅ အမျိုးသမီးဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲ အုပ်စုပွဲစဉ်များ ထွက်ပေါ်လာပြီဖြစ်ပြီး မြန်မာအသင်းသည် အဖွဲ့ပွဲအဖြစ် အိမ်ရှင်ဗီယက်နမ် အသင်းနှင့် စတင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။

ယင်းပြိုင်ပွဲကို စက်တင်ဘာ ၁ ရက်မှ ၅ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အိမ်ရှင်ဗီယက်နမ်၊ မြန်မာ၊ အိုက်စလန်နှင့် ဟောင်ကောင်အသင်းတို့ လေးသင်း ပတ်လည်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အုပ်စုပွဲစဉ်များအဖြစ် စက်တင်ဘာ ၁ ရက်တွင် မြန်မာနှင့် ဗီယက်နမ်၊ အိုက်စလန်နှင့် ဟောင်ကောင်၊ စက်တင်ဘာ ၃ ရက်တွင် မြန်မာနှင့် အိုက်စလန်၊ ဟောင်ကောင်နှင့် ဗီယက်နမ်၊ စက်တင်ဘာ ၅ ရက်တွင် မြန်မာနှင့် ဟောင်ကောင်၊ အိုက်စလန်နှင့် ဗီယက်နမ်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။

ယင်းပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်မည့် မြန်မာ ယူ-၁၅ အမျိုးသမီးအသင်းကို နည်းပြချုပ် အဖြစ် ဒေါ်စန်းစန်းသိန်းက ကိုင်တွယ်နေပြီး ကစားသမား ၂၅ ဦးဖြင့် လေ့ကျင့် ပြင်ဆင်လျက်ရှိသည်။

ရှင်းထက်ဇော်

စစ်ကိုင်းမြို့မှ ကျောင်းပေါင်းစုံဖိတ်ခေါ်စက်ဘီးစီးပြိုင်ပွဲ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၄၆၉ ဦး ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်

စစ်ကိုင်း ဩဂုတ် ၂၅

မြန်မာနိုင်ငံစက်ဘီးစီးအဖွဲ့ချုပ်၊ ခရိုင်အားကစားနှင့်ကာယ ပညာဦးစီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အခြေခံပညာ ဦးစီးဌာနနှင့် စစ်ကိုင်းမြို့စက်ဘီးစီးအသင်း (CAS) တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် အခြေခံပညာကျောင်းပေါင်းစုံဖိတ် ခေါ်စက်ဘီးစီးပြိုင်ပွဲကို ဩဂုတ် ၂၅ ရက် နံနက် ၆ နာရီခွဲက စစ်ကိုင်းမြို့ ဗိုလ်ချုပ်ပန်းခြံရှိ တာလွတ်စုရပ်စင်နေရာ၌ ကျင်းပရာ စက်ဘီးစီးကျောင်းသား ၃၆၅ ဦးနှင့် ကျောင်းသူ ၁၀၄ ဦးတို့ ဝင်ရောက်နေရာယူကြပြီး ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်သောင်းက အချက်ပြသေနတ်ပစ် ဖောက်၍ တာလွတ်ပေးလိုက်သည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် ပြိုင်ပွဲဝင်စက်ဘီးစီးသမားတို့သည် တာလွတ်စုရပ်နေရာမှ စတင်စီးနင်း၍ သတ်မှတ်လမ်းကြောင်းအတိုင်း စစ်ကိုင်းနှစ် ၇၀၀ ကွင်းအတွင်းသို့ ပန်းဝင်ယှဉ်ပြိုင်စီးနင်းကာ ပန်းဝင်ခွဲ ကြရာ မြန်မာနိုင်ငံစက်ဘီးစီးအဖွဲ့ချုပ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ဝင်းထွန်း၊ MBA စက်ဘီးစီးအသင်းမှ ဦးဘတင်၊ စစ်ကိုင်းမြို့စက်ဘီးစီးအသင်း (CAS) မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဦးစောဝေဦး (YM)၊ Biker စက်ဘီးဆိုင်မှဦးဝင်းနိုင်ဦး

နှင့် ညီညီလွင် (မင်္ဂလာရွှေအုပ်)၊ ဦးကျော်(နဂါးမင်း)နှင့် မြို့မြို့မြို့များ၊ ဒေသခံပြည်သူများစက်ဘီးစီးဝါသနာရှင်များ တက်ရောက်အားပေးခဲ့ကြပြီး စေတနာရှင်အလှူရှင်များက ပန်းဝင်လာသူစက်ဘီးစီးသမားများအား အားဖြည့်အချို့ ရည်၊ ရေဘူးများ၊ ရေသန့်ဘူးများ ပေးဝေခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက စစ်ကိုင်း နှစ် ၇၀၀ ကွင်းတွင် ဆက်လက် ကျင်းပရာ အမျိုးသားစက်ဘီးစီးပြိုင်ပွဲ၌ ပထမဆုကို အထက- ၁ မှ မောင်အောင်စစ်သန်းနှင့် ဒုတိယဆုကို မောင်အောင် ဇော်ထွန်း၊ တတိယဆုကို မောင်ထွန်းလင်းဇော် (တောင်ပ လူ-၁ အထက) နှင့် အပိုဆု ခုနစ်ဦးတို့ကိုလည်းကောင်း၊ အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲတွင် အထက(၁)ကျောင်းမှ ပထမ မထူးမြတ်ဇော်၊ ဒုတိယ မချောစုလွင်၊ တတိယ မသင်းသင်း နွယ်နှင့် အပိုဆု ခုနစ်ဦးတို့ကိုလည်းကောင်း အဖွဲ့ချုပ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ဝင်းထွန်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ တာဝန်ရှိ သူများက ပထမဆုငွေကျပ် တစ်သိန်း၊ ဒုတိယဆုငွေကျပ် ခုနစ်သောင်း၊ တတိယဆုငွေကျပ် ငါးသောင်းတို့နှင့် ဆုတံဆိပ်များ အသီးသီးချီးမြှင့်ပြီးနောက် အမျိုးသား



ကွင်းသုံးပတ်ဆုရရှိသူ ပထမ မောင်ထူးအောင်ကောင်း၊ ဒုတိယ မောင်ထက်ဝေယံအောင်၊ တတိယ မောင်ဟန်ဇော် ထွန်းတို့ကိုလည်း ပထမဆုငွေကျပ် ငါးသောင်း၊ ဒုတိယဆု သုံးသောင်းနှင့် တတိယဆု နှစ်သောင်း ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။ ယင်းနောက် စက်ဘီးစီးပွဲတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြ သူများထဲမှ ကျောနံပါတ်အလိုက် မဲနိုက်ပေးပြီး မဲပေါက်သူ များကို ပြိုင်ပွဲဝင်စက်ဘီး သုံးစီးအား ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ထပ်မံဆုချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ **တင်မောင်(မန်းကိုယ်ပွား)**

မန္တလေးမြို့တွင် ပထမဆုံးအကြိမ် ကမ္ဘာ့ဘီလီယက်နှင့် စနူကာချန်ပီယံရှစ်ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပမည်

မန္တလေး ဩဂုတ် ၂၅

မန္တလေးမြို့တွင် ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ကမ္ဘာ့ဘီလီယက်နှင့် စနူကာချန်ပီယံ ရှစ်(Mandalay IBSF World Billiards & Snooker Championship) ၂၀၁၉ ပြိုင်ပွဲကိုစက်တင်ဘာ ၉ ရက်မှ ၂၅ ရက်အထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ဘီလီယက်နှင့် စနူကာအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမင်းနိုင်က ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ပြိုင်ပွဲကို ရန်ကုန်မြို့တွင် ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွင်းက ကျင်းပခဲ့ပြီး ယခုနှစ်တွင် မန္တလေးမြို့ရှိ Multipurpose Stadium ၌ ကျင်းပသွား မည်ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် နိုင်ငံပေါင်း ၂၀ ကျော်မှ အားကစားသမား ၁၀၀ ကျော် လာရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ကမ္ဘာ့အဆင့်မြင့်ပွဲကြီးဖြစ်တဲ့အတွက် ကမ္ဘာ့အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌအပါအဝင် နိုင်ငံအသီးသီးက ဥက္ကဋ္ဌတွေနဲ့ ဒိုင်လူကြီးတွေ အစုံအလင် ရောက်ရှိလာကြမယ့်အတွက် ကြီးကျယ်ခမ်းနားတဲ့ ပြိုင်ပွဲကြီးဖြစ်လာမယ့်လို့ ယူဆပါတယ်။ ဒီပြိုင်ပွဲဖြစ်မြောက်ဖို့အတွက် အဘက်ဘက်ကူညီဆောင်ရွက် ပေးကြသူတွေကိုလည်း ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိပါတယ်” ဟု ၎င်းက ဆက်လက် ပြောကြားသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဘီလီယက်အားကစားအနေဖြင့် ၂၀၀၅၊ ၂၀၀၇၊ ၂၀၁၃ နှင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် Sea Game ပြိုင်ပွဲများတွင် ရွှေတံဆိပ်များရရှိခဲ့ပြီး ၂၀၀၆ ခုနှစ်နှင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ် အာရှပြိုင်ပွဲများတွင် ချန်ပီယံဆု၊ ၂၀၀၇၊ ၂၀၁၆ နှင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့အဆင့်မြင့်ပွဲများတွင် တတိယဆု၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ အဆင့်မြင့်ပွဲတွင် ဒုတိယဆုရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

* ကျောစုံးမှ

ဒေသခံတော်ချိန် နံနက် ၁၁ နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင်ကျင်းပသော အသက်(၂၄) နှစ်အောက် အမျိုးသမီး ဗီတာ ၅၀၀ ပြိုင်ပွဲ၏ ပထမအကြိမ်ပွဲစဉ်၌ မြန်မာယူ (၂၄)အမျိုးသမီးအသင်းသည် စံချိန် ၀.၂၆၆ နှင့် ၂၄ဒသမ ၇၅၇၈ ကွန်ဖြင့် အိမ်ရှင်ထိုင်းအသင်း၊ အမေရိကန်အသင်းနှင့် ဩစတြေးလျအသင်းများကို ဖြတ်ကျော်ကာ ပထမနေရာမှ ပန်းဝင်နိုင်ခဲ့ပြီး ဒေသခံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၃၅ မိနစ်တွင် ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်ရသော ဒုတိယအကြိမ်ပွဲစဉ်၌ စံချိန် ၀.၂၆၆ နှင့် ၂၄ဒသမ ၀၄၉၈ ကွန်ဖြင့် ပန်းဝင်နိုင်ခဲ့သဖြင့် ပထမရွှေတံဆိပ်ဆုကို ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဒုတိယငွေတံဆိပ်ဆုကို မြန်မာ့လက်ရွေးစင် ယူ(၂၄) အမျိုးသားအသင်း က ရယူပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဒေသခံတော်ချိန် နံနက် ၁၁ နာရီ ၂၅ မိနစ်တွင် ကျင်းပသော ယူ(၂၄) အိုးပင်းပွဲစဉ်၌ မြန်မာယူ (၂၄)အမျိုးသားအသင်းသည် ပထမအကြိမ်ပွဲစဉ်၌ စံချိန် ၀.၂၆၆ နှင့် ၁၀ဒသမ ၅၈၁၈ ကွန်ဖြင့် ဒုတိယနေရာ မှ ပန်းဝင်နိုင်ခဲ့ပြီး အိမ်ရှင်ထိုင်းအသင်းက စံချိန် ၀.၂၆၆ နှင့် ၈ ဒသမ ၉၉၀ ကွန်ဖြင့် ပထမနေရာမှ ပန်းဝင်နိုင်ခဲ့သည်။ ဒေသခံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၁ နာရီမိနစ် ၅၀ တွင် ကျင်းပသော ဒုတိယအကြိမ်ပွဲစဉ်၌ မြန်မာယူ(၂၄)အမျိုးသား အသင်းသည် စံချိန် ၀.၂၆၆ နှင့် ၁၀ဒသမ ၃၄၇၈ ကွန်ဖြင့် ဒုတိယနေရာမှ

ပန်းဝင်နိုင်ခဲ့သည့်အတွက် ဒုတိယငွေတံဆိပ်ဆုကို ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းပွဲစဉ်၌ အိမ်ရှင်ထိုင်းအသင်းက ပထမ၊ တရုတ်(ဟောင်ကောင်)အသင်းက တတိယရရှိခဲ့သည်။

Premier အိုးပင်းပွဲစဉ်၏ နောက်ဆုံးဗိုလ်လုပွဲကို ဒေသခံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၂ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် ကျင်းပရာ မြန်မာအသင်းသည် အိမ်ရှင်ထိုင်းအသင်း၊ အင်ဒိုနီးရှားအသင်း၊ တရုတ်အသင်း၊ တရုတ် (တိုင်ပေ)အသင်း၊ ယူကရိန်း အသင်းများဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရပြီး စံချိန် ၀.၂၆၆ နှင့် ၀၇ဒသမ ၁၈၃၈ ကွန်ဖြင့် ဆဋ္ဌမ နေရာမှသာ ပန်းဝင်နိုင်ခဲ့သည့်အတွက်ဆုတံဆိပ် လက်လွှတ်ခဲ့ရ သည်။ ယခုပွဲစဉ်၌ ပထမ တရုတ်အသင်း၊ ဒုတိယ အင်ဒိုနီးရှားအသင်း၊ တတိယ တရုတ်(တိုင်ပေ)အသင်းတို့က ရရှိခဲ့ကြသည်။

မြန်မာလက်ရွေးစင်လေ့လျော်အသင်းသည် ဩဂုတ် ၂၁ ရက်မှ ဩဂုတ် ၂၅ ရက်အထိ ပြိုင်ပွဲရက်(၅) ရက်စလုံး နေ့စဉ်ဆုတံဆိပ်များ ရရှိခဲ့ပြီး စုစုပေါင်း ပွဲစဉ် ၁၅ မျိုး၌ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ ပွဲစဉ် ၁၃ မျိုး၌ ဆု ၁၃ မျိုးရရှိခဲ့ကာ ပွဲစဉ်နှစ် မျိုး၌သာ ဆုတံဆိပ်လက်လွှတ်ခဲ့ရသည်။ မြန်မာအသင်းအနေဖြင့် ရွှေတံဆိပ်ဆု လေးဆု၊ ငွေတံဆိပ်ဆု လေးဆု၊ ကြေးတံဆိပ်ဆု ငါးဆုတို့ကို ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

★ အာရှခြေစစ်ပွဲ

မြန်မာအသင်းသည် အာရှခြေစစ်ပွဲမတိုင်မီ ဥရောပမှ ဂျီဘရော်တာအသင်း၊ အာရှဒေသတွင်းမှ တရုတ်(တိုင်ပေ) ဟောင်ကောင်အသင်းတို့နှင့် တွေ့ဆုံနေသောကြောင့် ခြေစစ်ပွဲအတွက် အကျိုး ရှိမည်ဖြစ်ပွဲလည်းဖြစ်သည်။ ယင်းပြိုင်ပွဲမှာ မြန်မာ

ယူ-၁၈ အသင်းအတွက် အာရှခြေစစ်ပွဲမတိုင်မီ ပထမဆုံးကစားမည့် ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲဖြစ်သော်လည်း ယခုနှစ်အတွင်း တတိယမြောက် ယှဉ်ပြိုင်သည့် ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲလည်းဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်း ယှဉ်ပြိုင်ရမည့် ၂၀၂၀ အာရှ ယူ-၁၉ ခြေစစ်ပွဲ အုပ်စုပွဲစဉ်များကို နိုဝင်ဘာ ၆ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ ရန်ကုန်မြို့ရှိ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်းသည် ယင်း ခြေစစ်ပွဲတွင် တောင်ကိုရီးယား၊ တရုတ်၊ စင်ကာပူ အသင်းတို့နှင့် တစ်အုပ်စုတည်း ကျရောက်နေသည်။ **သတင်း-ရှင်းထက်ဇော် ဓာတ်ပုံ-ဘုန်းသော်**

နိုင်ငံတကာ

ဂျီ-၇ ထိပ်သီးအစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့တွင် အီရန်အရေး အဓိကထားဆွေးနွေး

ပါရီ ဩဂုတ် ၂၅

ဂျီ-၇ ထိပ်သီးအစည်းအဝေး၏ ဒုတိယနေ့တွင် ခေါင်းဆောင်များက အီရန်နယ်လီယားအရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး အဓိကထား ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

(၄၅)ကြိမ်မြောက် ဂျီ-၇ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို ပြင်သစ်နိုင်ငံ ဘီရာရစ်အပန်းဖြေစခန်း၌ ဩဂုတ် ၂၄ ရက်မှ ၂၆ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

အစည်းအဝေးဒုတိယနေ့တွင် ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ရှင်ဇိုအာဘေးက အီရန်၏ ယူရေနီယံ သတ္တုပိုင်ဆိုင်မှု သည် သတ်မှတ်ထားသည့် အဆင့်ထက်ကျော်လွန်လျက် ရှိသည့်အတွက် စိုးရိမ်ဖွယ်အခြေအနေတွင် ရှိကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ် အာဘေးက ဇွန်လအတွင်း သွားရောက်ခဲ့ သည့် အီရန်ခရီးစဉ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး ပြန်လည်ပြောကြား ရာတွင် ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။

အီရန်နိုင်ငံအား နှုတ်ကမ်းပိုင်းဆိုင်ရာ နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံဖြစ်လာမည့်အရေးကို ကာကွယ်တားဆီးကြ ရန်နှင့် အရှေ့အလယ်ပိုင်းဒေသတွင် တည်ငြိမ်အေးချမ်း ရေးကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သွားကြရန် ခေါင်းဆောင် များက သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။

သို့သော် အီရန်နှင့် ဂျပန် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးကို ဆက်လက်တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရန် ထိန်းသိမ်းသွား



မည်ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ် ရှင်ဇိုအာဘေးက ဆိုသည်။ ဂျီ-၇ ခေါင်းဆောင်များက ဟော်မုဇ်ရေလက် ကြားတွင် ပင်လယ်ရေကြောင်းဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာ ညွှန်ပေါင်းအဖွဲ့ထုတ်ဖော်ချက် ဝါရှင်တန်၏ ကမ်းလှမ်းမှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးခဲ့ခြင်းမရှိခဲ့ပေ။

ဂျီ-၇ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအဖြစ် ရုရှားနိုင်ငံအား ပြန်လည် ဝင်ရောက်ရန် သမ္မတထရမ်၏ အဆိုပြုချက်နှင့်ပတ်သက်ပြီး

ခေါင်းဆောင်များက ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သို့သော် ယင်းကိစ္စရပ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး ခေါင်းဆောင်များ၏ ဆွေးနွေးချက်များကို ပြင်ပသို့ သတင်းပျံ့လွင့်မှုမရှိစေရန် ခေါင်းဆောင်များက ကတိပြုခဲ့ကြသည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် ရုရှားနိုင်ငံက ခရိုင်းမီးယားဒေသကို တစ်ဖက်သတ် သိမ်းပိုက်ခဲ့ပြီးနောက် ဂျီ-၇ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ များက ရုရှားနိုင်ငံအား အဖွဲ့မှထုတ်ပယ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ထို့နောက် ခေါင်းဆောင်များက အမေဇုန် မိုးသစ်တောအတွင်း ကြီးမားကျယ်ပြန့်သော တောမီး လောင်ကျွမ်းမှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ခေါင်းဆောင်များက ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ တောမီးလျင်မြန်စွာ ဖြန့်ပျံ့နိုင် ရေးအတွက် ကူညီထောက်ပံ့မှုများ ပေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း ခေါင်းဆောင်များက သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။

ယင်းနောက် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးအခြေအနေနှင့် ကုန်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ ပြဿနာများကို ဆွေးနွေးခဲ့ရာ သမ္မတ ထရမ်နှင့် ခေါင်းဆောင်အချို့တို့က လွတ်လပ် သော ကုန်သွယ်မှုထုတ်ကုန်ရေးနှင့်ပတ်သက်ပြီး သဘောထားကွဲလွဲခဲ့ကြသည်။

တောင်အာဖရိကနှင့် အီဂျစ်နိုင်ငံအပါအဝင် နိုင်ငံ ရှစ်နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များအား အစည်းအဝေးသို့ ဖိတ်ခေါ်ထားသည်။ အာဖရိကနိုင်ငံများ၌ သာတူညီမျှမှု မရှိခြင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များအပါအဝင် အခြေခံအဆောက် အအုံ တည်ဆောက်ရေးဆိုင်ရာ စီမံကိန်းများနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးသွားဖွယ်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြောက်ကိုရီးယားအရေးနှင့် တရုတ်နိုင်ငံ၏ အခြေ အနေများနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဩဂုတ် ၂၆ ရက်တွင် ဆွေးနွေး ရန် ခေါင်းဆောင်များက သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။

ကိုးကား-အေအက်စ်ပီ၊ အင်န်အိတ်ချ်ကော့ဘာသာပြန်-အောင်ကျော်ကျော်



ဒုံးကျည်မျိုးစုံပစ်လွှတ်နိုင်သည့် ဧရာမဒုံးပစ်စင်အသစ်ကို ပြုယမ်းက အောင်မြင်စွာ စမ်းသပ်နိုင်

ပြုယမ်း ဩဂုတ် ၂၅

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံက ဒုံးကျည်အရွယ်အစားမျိုးစုံကို ပစ်လွှတ်နိုင်သည့် ဧရာမဒုံးပစ်စင်အသစ်တစ်ခုကို ဩဂုတ် ၂၄ ရက်တွင် အောင်မြင်စွာစမ်းသပ်နိုင်ခဲ့ပြီး မြောက် ကိုရီးယားခေါင်းဆောင် ကင်ဂျီအန်က အနီးကပ်ကြီးကြပ် ခဲ့ကြောင်း ယနေ့ သတင်းများအရ သိရသည်။

၂၀၁၆ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၄ ရက်တွင် ရေငုပ်သင်္ဘောပေါ် မှ ဒုံးကျည်ပစ်လွှတ်မှုကို စမ်းသပ်အောင်မြင်ခဲ့သည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၄ ရက်တွင် ဒုံးကျည်အရွယ်အစား မျိုးစုံကို ပစ်လွှတ်နိုင်သည့် ဧရာမဒုံးပစ်စင်အသစ်တစ်ခုကို အောင်မြင်စွာ စမ်းသပ်နိုင်ခဲ့သည့်အတွက် ခေါင်းဆောင် ကင်ဂျီအန်က ဝမ်းသာကျေနပ်လျက်ရှိကြောင်း ကိုရီးယား ဗဟိုသတင်းအေဂျင်စီက သတင်းဖော်ပြသည်။

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံအနေဖြင့် ဆန်ကျင်ဘက်နိုင်ငံ များ၏ ကာကွယ်ရေးအရ ခြိမ်းခြောက်ဖိအားပေးမှုများကို ကာကွယ်နိုင်ရန် နိုင်ငံ၏ကာကွယ်ရေးကဏ္ဍကို အစွမ်းကုန် အဆင့်မြှင့်တင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ခေါင်းဆောင် ကင်က

ဆိုသည်။ ဩဂုတ် ၂၄ ရက်တွင် မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံက တာတိုပစ်ဒုံးကျည်နှစ်စင်းအား စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်ခဲ့သည်ဟု တောင်ကိုရီးယားကာကွယ်ရေးဌာနက သတင်းထုတ်ပြန် ခဲ့သည်။

ထို့အပြင် ဒုံးကျည်အရွယ်အစားမျိုးစုံကို ပစ်လွှတ်နိုင် သည့် ဧရာမဒုံးပစ်စင်အသစ်တစ်ခုကို အသုံးပြုကာ ဒုံးကျည်ပစ်လွှတ်မှုကို ခေါင်းဆောင် ကင်က အနီးကပ် ကြီးကြပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လွန်ခဲ့သော ရက်အနည်းငယ်အတွင်း မြောက် ကိုရီးယားနိုင်ငံက အမေရိကန်-တောင်ကိုရီးယားနှစ်နိုင်ငံ စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုကို ဆန့်ကျင်သည့်အနေဖြင့် တာတိုပစ် ဒုံးကျည်များ စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်မှုများကို လုပ်ဆောင်လျက် ရှိသည်။

ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကော့ဘာသာပြန်-အောင်ကျော်ကျော်

အာကာသအတွင်း ပထမဆုံးအကြိမ် ပြစ်မှုကျူးလွန်မှုဖြစ်ပွား

ဝါရှင်တန် ဩဂုတ် ၂၅

အမေရိကန် အာကာသအေဂျင်စီ နာဆာက ပထမဆုံးအကြိမ် အာကာသအတွင်း၌ ပြစ်မှုကျူးလွန်မှု တစ်ခုကို စုံစမ်းစစ်ဆေးလျက်ရှိ ကြောင်း ယနေ့သတင်းများအရ သိရသည်။

အာကာသယာဉ်မှူး အန်နီမက်စ် ကလိန်းက နိုင်ငံတကာအာကာသ စခန်းမှ သူ၏ ကွဲကွာလျက်ရှိသော ဇနီး၏ဘဏ်စာရင်းထဲသို့ ခွင့်ပြုချက် မတောင်းခံဘဲ လျှို့ဝှက်စွာ ဝင်ရောက် ကြည့်ရှုခဲ့သည်ဟု စွပ်စွဲမှုများဖြင့် ရင်ဆိုင်နေရသည်။ အာကာသယာဉ် မှူး အန်နီ မက်စ်ကလိန်းသည် မြောက်လူကြာနိုင်ငံတကာအာကာသ စခန်းတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး နောက် ပြီးခဲ့သည့်ဇွန်လတွင် ကမ္ဘာ မြေပေါ်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့သည်။

အာကာသယာဉ်မှူး အန်နီ မက်စ် ကလိန်း၏ ဇနီးက ၎င်း၏ဘဏ်စာရင်း ထဲသို့ တစ်စုံတစ်ဦး လျှို့ဝှက်ဝင်ရောက် ခဲ့သည်ကို သတိပြုမိခဲ့ပြီးနောက်



ဘဏ်တာဝန်ရှိသူများအား ဆက်သွယ် ပြောကြားခဲ့သည်။ ဘဏ်တာဝန်ရှိသူ များက သူ၏ဘဏ်စာရင်းထဲသို့ နာဆာ အာကာသအေဂျင်စီ၏ ကွန်ပျူတာကွန်ရက်မှ တစ်ဆင့် ဝင်ရောက်ခဲ့သည်ကို စစ်ဆေးတွေ့ရှိ ခဲ့ကြောင်း မီဒီယာများက သတင်း ဖော်ပြသည်။

ထို့နောက် အန်နီ မက်စ်ကလိန်း၏ ဇနီးက နာဆာအာကာသအေဂျင်စီ တာဝန်ရှိသူများအား ယင်းကိစ္စနှင့် ပတ်သက်ပြီး တိုင်ကြားခဲ့သည်။

အာကာသယာဉ်မှူး အန်နီ မက်စ်ကလိန်းနှင့် သူ၏ဇနီးတို့သည်

၎င်းတို့၏သားဖြစ်သူအား ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်ခွင့်ရယူမှုနှင့် ပတ်သက် ပြီး သဘောထားကွဲလွဲမှုများ ရှိခဲ့ သည်။

နာဆာတာဝန်ရှိသူများက ၎င်းတို့ ၏ ကလေးအား ကြည့်ရှုစောင့်ရှောက် ရန် ငွေကြေးလုံလောက်စွာ ရှိ၊ မရှိ သိရှိစေရန်ရည်ရွယ်ပြီး ဇနီး၏ဘဏ် စာရင်းထဲသို့ ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်ဟု အာကာသယာဉ်မှူး အန်နီ မက်စ်ကလိန်းအား ကာကွယ် ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-အေအက်စ်ပီ ဘာသာပြန်-အောင်ကျော်ကျော်

ဟောင်ကောင် အဓိကရုဏ်း ပိုမိုပြင်းထန်လာ၊ ရဲအရာရှိက သေနတ်ပစ်ခတ် ဟန့်တား

ဟောင်ကောင် ဩဂုတ် ၂၅

ဩဂုတ် ၂၅ ရက်တွင် ဟောင်ကောင်၌ ဆန္ဒပြသူများနှင့် လုံခြုံရေးအရာရှိများအကြား ထိပ်တိုက်ရင်ဆိုင် တွေ့မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လုံခြုံရေးအရာရှိများက ရေပိုက်လုံးကြီးများ ဖြင့် ရေပက်ဖျန်းကာ လူစုခွဲခွဲဖြီး ရဲအရာရှိတစ်ဦးက သေနတ်ပစ်ခတ်ခြောက်လှန့်ခဲ့သည်ဟု သတင်းများအရ သိရသည်။

ဩဂုတ် ၂၅ ရက်တွင်ဖြစ်ပွားခဲ့သော ဆန္ဒပြမှုသည် ရဲအရာရှိများနှင့် ဆန္ဒပြသူများအကြား သုံးလကြာဖြစ်ပွား လျက်ရှိသော ဆန္ဒပြမှုများအနက် အပြင်းထန်ဆုံးဖြစ် သည်။ တုတ်များကိုင်ဆောင်ထားသော ဆန္ဒပြသူများက

ရဲအရာရှိများအား ကျောက်ခဲများဖြင့် ပစ်ပေါက်ကာ ရန်စမှုများ လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြသည်။

ရဲအရာရှိများက သေနတ်များထုတ်ကာ ချိန်ရွယ်ရ သည့် အခြေအနေထိတိုင် ဆန္ဒပြသူများ၏ ရန်စမှုသည် ပြင်းထန်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ၎င်းတို့အနက် ရဲအရာရှိ တစ်ဦးက သေနတ်ပစ်ဖောက်ကာ ဟန့်တားခဲ့ရကြောင်း ရဲမှူးလန်ကော့ဝင်က ဆိုသည်။

အဆိုပါ သေနတ်ပစ်ခတ်ဟန့်တားရခြင်းသည် အဓိကရုဏ်း စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် သုံးလအတွင်း၌ ပထမဆုံးအကြိမ်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား- အေအက်စ်ပီ ဘာသာပြန်-အောင်ကျော်ကျော်

ဂျပန်၏ကန့်ကွက်မှုရှိလင့်ကစား နှစ်စဉ်ပြုလုပ်နေကျ စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှု တောင်ကိုရီးယား စတင်

ဆိုလ် ဩဂုတ် ၂၅
တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံက အရှေ့ဘက်ကမ်းရိုးတန်းရှိ အငြင်းပွားကျွန်းစုများကို ကာကွယ်သည့် လေ့ကျင့်မှုများ ပြုလုပ်ရန် နှစ်စဉ်ကြာစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုကို ယနေ့ စတင် လိုက်ရာ အာရှအိမ်နီးချင်း နှစ်နိုင်ငံကြား တင်းမာမှုများ မြင့်တက်လာခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

နှစ်စဉ်ပြုလုပ်နေကျ အဆိုပါစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုမှာ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်အတွင်း ဂျပန်တို့၏ အဓမ္မခိုင်းစေခဲ့မှုနှင့် ပတ်သက်၍ နှစ်နိုင်ငံကြား တင်းမာမှုများ မြင့်တက်နေစဉ် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံက ဂျပန်နိုင်ငံနှင့် ချုပ်ဆိုထားသော စစ်ဘက်ထောက်လှမ်းရေးသတင်းများ မျှဝေရေး သဘောတူညီချက်ကို အဆုံးသတ်ပြီးနောက် ပြုလုပ်ခြင်း ဖြစ်သည်။ နှစ်ရက်ကြာ စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုတွင် စစ်သင်္ဘော များ၊ တိုက်လေယာဉ်များပါဝင်ကြောင်း တောင်ကိုရီးယား ရေတပ်ကပြောသည်။ “အရှေ့ဘက်ပင်လယ်ပိုင်နက် နယ်မြေကာကွယ်ရေးလေ့ကျင့်မှု” ဟု အမည်ပေးထား သည့် အဆိုပါစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုက ဒေါ်ဒိုကျွန်းစုနှင့် ဂျပန်ပင်လယ်ဝန်းကျင်နယ်မြေကို ကာကွယ်မည့် တောင်ကိုရီးယားတပ်မတော်၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ခိုင်မာ စေမည်ဟု ရေတပ်က ပြောသည်။ ဂျပန်နိုင်ငံက လက်သင့်ခံနိုင်ဖွယ်မရှိသော စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုဟု ဆိုကာ ဝေဖန်ခဲ့ပြီး စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုကို ဆိုင်းငံ့ရန်

အပြင်းအထန်တောင်းဆိုခဲ့သည်။ စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုမှာ စိတ်မကောင်းဖွယ်ရာဖြစ်ပြီး သံတမန်လမ်းကြောင်းများမှတစ်ဆင့် ဆိုးလ်မြို့တော်၌ ကန့်ကွက်မှုပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း ဂျပန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာနကပြောကြားသည်။ ဂျပန်၏တိုက်ခိုက်မှုမှာဖြစ်နိုင် ဖွယ်ရာမရှိသော်လည်း တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံက ၁၉၈၆ ခုနှစ်တွင် ပထမအကြိမ်စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုပြုလုပ်ခဲ့ပြီး တစ်နှစ်လျှင်နှစ်ကြိမ် ဖွဲ့လ်နှင့် ဒီဇင်ဘာလတွင် စစ်ရေး လေ့ကျင့်မှုများပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အိမ်နီးချင်း ဂျပန်နိုင်ငံနှင့် တင်းမာမှုများ ဆက်လက်မြင့်တက်နေစဉ် နှောင့်နှေးခဲ့ရ သော ယင်းစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုကို ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။ ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ်၌ ဂျပန်တို့၏ ၃၅ နှစ်ကြာ အုပ်ချုပ်မှု အဆုံးသတ်ခဲ့သည် ၁၉၄၅ ခုနှစ်တွင် တောင်ကိုရီးယား နိုင်ငံက ဂျပန်ပင်လယ်အတွင်းရှိ ရော့ကီကျွန်းစုကို ထိန်းချုပ်ခဲ့သည်။ ဂျပန်နိုင်ငံက ယင်းကျွန်းစုကို ပိုင်ဆိုင် ကြောင်း တောင်းဆိုပြီး တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံက တရားမဝင်သိမ်းပိုက်ခဲ့သည်ဟု စွပ်စွဲလိုက်သည်။

တောင်ကိုရီးယားနှင့် ဂျပန်တို့မှာ ဈေးကွက်စီးပွား ရေးကျင့်သုံးသော အမေရိကန်၏ မဟာမိတ်ဒီမိုကရေစီ နိုင်ငံများဖြစ်ပြီး နျူကလီးယားလက်နက်ပိုင်ဆိုင်သည့် မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ ခြိမ်းခြောက်မှုကို ခံနေရသည်။ သို့သော် ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကာလအတွင်း တောင်ကိုရီးယား



လုပ်သားများကို အဓမ္မစေခိုင်းမှုအတွက် လျော်ကြေး ငွေပေးရန် တောင်ကိုရီးယားတရားရုံးတစ်ရုံးက ဂျပန် ကုမ္ပဏီများကို အမိန့်ချမှတ်ပြီးနောက် မကြာသေးမီ ရက်သတ္တပတ်များအတွင်း နှစ်နိုင်ငံကြားကုန်သွယ်မှုနှင့် သံတမန်ရေးရာအငြင်းပွားမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ ကိုးကား-အေအက်စ်ပီ၊ ဘာသာပြန် - ကျော်ထိုက်စိုး

အမေရိကန်၏ ခုံးကျည်စမ်းသပ်မှုကြောင့်

ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ လက်နက်အားပြိုင်မှုဖြစ်ပေါ်နိုင်ဟု အီရန် ပြောကြား



တီဟီရန် ဩဂုတ် ၂၅
အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုက ရုရှားနိုင်ငံနှင့် လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တာလတ်ပစ် ခုံးကျည်ဆိုင်ရာ သဘောတူချက်စာချုပ်မှ နုတ်ထွက်ခဲ့ပြီးနောက် မကြာသေးမီက ၎င်း၏

တာလတ်ပစ် ခရုဇ်ခုံးကျည် စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်မှု နှင့်ပတ်သက်၍ စိုးရိမ်မိကြောင်း အီရန် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ဩဂုတ် ၂၄ ရက် တွင် ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်။ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၏ တာလတ်

ပစ်ခရုဇ်ခုံးကျည် စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်မှုသည် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ စစ်လက်နက်အားပြိုင်မှုကို ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်သည်ဟု အီရန်နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ အာဘတ်စ် မိုဆာဗီက ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် အမေရိကန်၏ ခုံးကျည်ပစ် လွှတ်မှုကြောင့် ဒေသအတွင်းမတည်မငြိမ် ဖြစ်မှုကို အရှိန်မြှင့်မားစေနိုင်သလို နိုင်ငံ တကာကြမ်းချမ်းရေးနှင့် လုံခြုံရေးကိုလည်း ခြိမ်းခြောက်နိုင်ကြောင်း ၎င်းက ထပ်မံ ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ အီရန်ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ က ဒေသအတွင်း မတည်မငြိမ်ဖြစ်စေသော အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၏ လုပ်ရပ်များနှင့် နိုင်ငံတကာသဘောတူချက် စာချုပ်များမှ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု နုတ်ထွက်မှုအပေါ် ဆန့်ကျင်ကန့်ကွက်ကြရန် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့ အစည်းအား တိုက်တွန်းလိုက်သည်။ ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - ဂျေတီ

အစွရေးဒရုန်းလေယာဉ်များက ဟစ်ဇ်ဘိုလာမီဒီယာစင်တာ ဖျက်ဆီး

ဘေရွတ် ဩဂုတ် ၂၅
လက်ဘနွန်နိုင်ငံမြို့တော် ဘေရွတ်မြို့တောင်ဘက်ရှိ ဟစ်ဇ်ဘိုလာအုပ်စု၏ အမာခံနယ်မြေအား ယနေ့အစောပိုင်းက တိုက်ခိုက်ခဲ့သည့် မောင်းသူမဲ့ဒရုန်းလေယာဉ်များသည် အစွရေးနိုင်ငံပိုင် မောင်းသူမဲ့ ဒရုန်းလေယာဉ်များဖြစ်ပြီး ဒရုန်းလေယာဉ်တစ်စင်းသည် မီဒီယာစင်တာကို တိုက်ခိုက်သွားကြောင်း ဟစ်ဇ်ဘိုလာအုပ်စုက ပြောကြားသည်။ ဘေရွတ်မြို့တောင်ဘက် ဝေဟင်အတွင်းသို့ အစွရေးတပ်မတော်ပိုင် မောင်းသူမဲ့ဒရုန်း လေယာဉ်နှစ်စင်း ကျူးကျော်ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး ဒရုန်းလေယာဉ်တစ်စင်းသည် ပြုတ်ကျသွား ပြီးနောက် တစ်စင်းသည် ဝေဟင်၌ ပေါက်ကွဲ၍ ပျက်စီးထိခိုက်မှုဖြစ်ပေါ်စေခဲ့သည်။ အစွရေးက အိမ်နီးချင်းဆီးရီးယားနိုင်ငံအတွင်း လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုများ လုပ်ဆောင်ခဲ့ပြီးနောက် ယခုကဲ့သို့ ဘေရွတ်မြို့တောင်ဘက် ဝေဟင်အတွင်းသို့ အစွရေးပိုင် ဒရုန်းလေယာဉ်များ ကျူးကျော်ဝင်ရောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အစွရေးဒရုန်းလေယာဉ်များက ဘေရွတ်မြို့တောင်ဘက် ဝေဟင်အတွင်း ကျူးကျော်ဝင်ရောက်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဘေရွတ်မြို့ ဧရိယာတွင် အဝင်၊ အထွက် ပိတ်ဆို့ထားပြီး တာဝန်ရှိသူများက စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်။ အဆိုပါ ဒရုန်းလေယာဉ်နှစ်စင်းအနက် တစ်စင်းပေါ်တွင် ပေါက်ကွဲပစ္စည်းများတပ်ဆင် ထားသည်ဟု ဟစ်ဇ်ဘိုလာပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ မိုဟာမင်အာဖစ်စ်က ပြောကြားသည်။ “ပထမဒရုန်းလေယာဉ်ကတော့ ထိခိုက်ပျက်စီးမှု မဖြစ်ပေါ်ဘူး။ ဒါပေမယ့် ပေါက်ကွဲပစ္စည်းတွေ တပ်ဆင်ထားတဲ့ ဒရုန်းလေယာဉ်တစ်စင်းကတော့ မီဒီယာစင်တာကို ကြီးကြီးမားမား ထိခိုက်ခဲ့ ပါတယ်” ဟု ၎င်းက ထပ်မံပြောကြားသည်။ အီရန်တပ်ဖွဲ့အနေဖြင့် လက်နက်တပ်ဆင်ထားသော ဒရုန်းလေယာဉ် များဖြင့် အစွရေး နိုင်ငံအား တိုက်ခိုက်ခြင်းမှ ကာကွယ်ဟန့်တားရေးအတွက် အစွရေးက ဩဂုတ် ၂၄ ရက်တွင် ဆီးရီးယားနိုင်ငံအတွင်း လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကိုးကား - အေအက်စ်ပီ၊ ဘာသာပြန် - ဂျေတီ

တရုတ်အရှေ့ပိုင်း၌ အွန်လိုင်းလောင်းကစားမှုဖြင့် သံသယရှိသူ ၁၁ ဦးကို ဖမ်းဆီး

ဟီဖေး ဩဂုတ် ၂၅
တရုတ်နိုင်ငံအရှေ့ပိုင်း အန်ဟွေးပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့က အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈ ဒသမ ၅ သန်း နှင့် ညီမျှသည့် ယွမ်သန်း ၆၀ ပါဝင်သော အွန်လိုင်းလောင်းကစားမှုဖြင့် သံသယရှိသူ ၁၁ ဦးကို ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ ဟီဖေးမြို့တော် ရဲတပ်ဖွဲ့သည် ပြီးခဲ့သော ဇန်နဝါရီလအတွင်း ကင်းလှည့်စောင့်ကြပ်မှု တစ်ခုပြုလုပ်စဉ် ပင်လယ်ရပ်ခြားသို့ အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် လောင်းကစားပြုလုပ်နေသည့် အွန်လိုင်းအသုံးပြုသူများကို တွေ့ရှိခဲ့သည်။ ကနဦးစုံစမ်းစစ်ဆေးမှုတစ်ခု ပြုလုပ်ပြီးနောက် ကွမ်တုန်း၊ ရှန်ဒေါင်း၊ ဖုကျင့်နှင့် အန်ဟွေးပြည်နယ်များ၌ စုစုပေါင်းသံသယရှိသူ ၁၁ ဦး ကို ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ သံသယရှိသူများထံမှ ဘဏ်ကတ် ၅၀၀ ကျော်၊ ဆဲလ်ဖုန်းအလုံး ၁၀၀ နှင့် ကွန်ပျူတာများလည်း သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး နောက်ထပ်စုံစမ်းစစ်ဆေးမှု ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - ကျော်ထိုက်စိုး

အီရတ်မြောက်ပိုင်းတွင် အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ငါးဦးသေ၊ ၂၀ ဒဏ်ရာရ

ဘဂ္ဒဒ် ဩဂုတ် ၂၅
အီရတ်နိုင်ငံမြောက်ပိုင်း ကီယာကုန်ပြည်နယ်တွင် စနေနေ့ညပိုင်းက အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ကြွများက မော်တာလက်နက်ဖြင့် ပစ်ခတ်ရာ အရပ်သားငါးဦးသေဆုံးပြီး လူ ၂၀ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း လုံခြုံရေး အရာရှိတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။ ဘဂ္ဒဒ်မြို့၏ မြောက်ဘက် ၂၅၀ ကီလိုမီတာအကွာ ကီယာ ကုန်မြို့၏ တောင်ဘက် ဒါယုခမြို့အပြင်ဘက်ရှိ ဇိန်အယ်လ်အဘိုင် ကျေးရွာရှိ ဘောလုံးကွင်းကို စနေနေ့ညပိုင်းက အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ ကြွများက မော်တာဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့ကြောင်း ကီယာကုန်ပြည်နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ အိမ်အယ်လ်ဂျူဘိုရီက ဆင်ဟွာကို ပြောကြားသည်။ ယင်းတိုက်ခိုက်မှုတွင် အသက် ၁၀ နှစ်မှ ၁၃ နှစ်ကြားအရွယ် ညီအစ်ကိုနှစ်ဦးအပါအဝင် အရပ်သားငါးဦးသေဆုံးခဲ့ပြီး လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များအပါအဝင် လူ ၂၀ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း အယ်လ်ဂျူ ဘိုရီက ပြောကြားသည်။ မော်တာဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့ပြီးနောက် အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ကြွများ သည် ချေမှုန်းရေးရိုင်းဖယ်နှင့် စက်သေနတ်များဖြင့် ဇိန်အယ်လ်အဘိုင်

ကျေးရွာရှိ ရိုးယိုက်တို့ အထွတ်အမြတ်ထားရာ ဗီမာန်အပြင်ဘက်တွင် တိုက်ခိုက်မှုပြုလုပ်ခဲ့ရာ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဟာရီ ရှာဘီ တိုက်ခိုက်ရေးသမားများက ၎င်းတို့ကို ပြန်လည်တိုက်ထုတ်ခဲ့ကြောင်း အယ်လ်ဂျူဘိုရီက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ်နှောင်းပိုင်းတွင် အီရတ်နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး၌ အစွန်း ရောက် အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ကြွများကို အီရတ်လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များက အပြည့်အဝ အောင်နိုင်ပြီးနောက် အီရတ်နိုင်ငံ၏ လုံခြုံရေး အခြေအနေသည် သိသိသာသာ တိုးတက်ခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း အိုင်အက်စ်အဖွဲ့အကျန်များသည် မြို့ပြ ဒေသများတွင် စိမ့်ဝင်နေထိုင်၍လည်းကောင်း၊ သဲကန္တာရနှင့် မြေအနေအထား ကြမ်းတမ်းသည့်ဒေသများကို လုံခြုံစောင့်ရှောက်သည့် ခိုကွယ်ရာနေရာအဖြစ်အသုံးပြု၍လည်းကောင်း လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် များနှင့် အရပ်သားများကို မကြာခဏ ပစ်ပြေး ပြေးသော တိုက်ခိုက်မှု များ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - အောင်ဇော်လင်း

သန်လျင်၌ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်း၍ အုတ်တံတိုင်းပြိုကျ၊ လေးဦး ဒဏ်ရာရ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၅

ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် သန်လျင်မြို့နယ်တွင် ဩဂုတ် ၂၅ ရက် နံနက်ပိုင်းက မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် ဒါရ်ကာရပ်ကွက် သန်စင်လမ်း(၂)လမ်းတွင် နံနက် ၇ နာရီ ၄၅ မိနစ်ခန့်က ငါးပါးသခင်ဒါရ်ကာရပ် အုတ်တံတိုင်း ရေတိုက်စားမှုကြောင့် အိမ်ပေါ်သို့ ပြိုကျခဲ့သဖြင့် လေးဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ အုတ်တံတိုင်းပြိုကျမှုဖြစ်ပွားရာသို့ ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် မီးသတ်ဦးစီးမှူးရုံးမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်လွင်ဦး ဦးဆောင်၍ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ပြည်သူများက ဒဏ်ရာရရှိသူ အမျိုးသား သုံးဦးနှင့် အမျိုးသမီး တစ်ဦးတို့အား သန်လျင်အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့ရာ အမျိုးသမီးတစ်ဦးမှာ ဦးခေါင်းဒဏ်ရာ (စိုးရိမ်ရ)ရရှိ၍ ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ ဆက်လက်ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ အုတ်တံတိုင်းပြိုကျသည့်နေရာအား သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သက်နိုင်(သန်လျင်)



အမြန်လမ်းမကြီးတွင် ယာဉ်တိုက်မှုမှောင်၍ လေးဦးသေ၊ နှစ်ဦး ဒဏ်ရာရ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၅

ရန်ကုန်-မန္တလေး အမြန်လမ်းမကြီး မိုင်တိုင် အမှတ်(၁၇၀/၆-၇)ကြား၌ ယနေ့ နံနက် ၄ နာရီ ၁၅ မိနစ်က SURF ယာဉ် တိုက်မှုမှောင်၍ လေးဦး သေဆုံးပြီး နှစ်ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ နေပြည်တော်မှ ရန်ကုန်သို့ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဒိုက်ဦးမြို့နယ် အမှတ်(၆) ရပ်ကွက်နေ ဘိုဘို(ခ)ဖြိုးသူဟိန်း မောင်းနှင့် ပြီး ခရီးသည်ငါးဦး လိုက်ပါလာသော SURF ယာဉ်သည် အခင်းဖြစ်နေရာအရောက် နောက်ဝဲဘက်ဘီး ပြတ်ထွက်ပြီး လမ်းယာ ဘက် မြေသားလမ်းပေါ်တွင် တိုက်မှုမှောင်ခဲ့ သဖြင့် ဘိုဘို(ခ)ဖြိုးသူဟိန်းပါလေးတို့မှာ အခင်းဖြစ်နေရာ၌ သေဆုံးသွားခဲ့သည်။ ဝင်းကျော်မိုးပါ နှစ်ဦးတွင် ဒဏ်ရာများ ရရှိခဲ့ သဖြင့် ဆွာဆေးရုံ၌ ကုသလျက်ရှိပြီး ဘိုဘို(ခ)ဖြိုးသူဟိန်းအား သာဂရ အမြန် လမ်းမကြီးရဲစခန်းက အမှုဖွင့်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ရဲပြန်ကြား

ထိုင်းနိုင်ငံ ရနောင်းမြို့ရှိ မြန်မာရွှေပြောင်းအလုပ်သမားစာသင်ကျောင်း ဆရာ ဆရာမများ အရေးယူခံရ

ကျော့သောင်း ဩဂုတ် ၂၅

ထိုင်း-မြန်မာနယ်စပ်ဖြစ်သည့် ကျော့သောင်းမြို့ တစ်ဖက်ကမ်း ထိုင်းနိုင်ငံ ရနောင်းမြို့တွင် ဖွင့်လှစ်ထားသည့် မြန်မာရွှေပြောင်း အလုပ်သမားကလေးငယ်များ စာသင်ကြားလျက်ရှိသည့် စာသင်ကျောင်းကို ဩဂုတ် ၂၄ ရက်က ထိုင်းအာဏာပိုင်အဖွဲ့ အစည်းများက ဝင်ရောက်စစ်ဆေးကာ စာသင်ကြားပေးလျက် ရှိသည့် မြန်မာလူမျိုး ဆရာ ဆရာမ ၃၂ ဦးကို ဖမ်းဆီးအရေးယူ ခဲ့ကြောင်း ထိုင်းနိုင်ငံလူမှုကွန်ရက် သတင်းများမှတစ်ဆင့် သိရသည်။

အဆိုပါကျောင်းတွင် မြန်မာရွှေပြောင်းအလုပ်သမားကလေး များအား အလယ်တန်းအထိ သင်ကြားပေးလျက်ရှိပြီး တရားဝင် မှတ်ပုံတင်ထားမှုမရှိခြင်း၊ ထိုင်းနိုင်ငံပညာရေးဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်ခံ Migrant Learning Center အဖြစ် အသိမှတ်ပြုကျောင်းမဟုတ်သည့်အတွက် အရေးယူခြင်းဖြစ် ကြောင်း၊ အရေးယူခံရသည့် မြန်မာဆရာ ဆရာမများမှာ TBP ယာယီနယ်စပ် ဖြတ်သန်းခွင့်လက်မှတ်ဖြင့် သွားရောက် စာသင်ကြားနေကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဥပဒေအရ ထိုင်းနိုင်ငံ အတွင်း နိုင်ငံခြားသားအလုပ်သမားများအနေဖြင့် စာသင် ကြားခွင့်မရှိခြင်းကြောင့် ရနောင်းအလုပ်သမားနှင့် အလုပ်အကိုင်

ရှာဖွေရေးဌာနမှ ယခုကဲ့သို့ အမှုဖွင့်အရေးယူခဲ့ခြင်းဖြစ် ကြောင်း၊ အရေးယူခံရသည့် ဆရာ ဆရာမများအား ထိုင်းနိုင်ငံ ဥပဒေအရ အရေးယူမှုများဆောင်ရွက်ပြီးပါက မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ကျော့သောင်းတစ်ဖက်ကမ်း ထိုင်းနိုင်ငံ ရနောင်းမြို့တွင် ထိုင်း-မြန်မာစာသင်ကျောင်း ၁၃ ကျောင်းရှိပြီး ယခုအရေးယူခံ ရသည့် ကျောင်းတွင် မြန်မာရွှေပြောင်းအလုပ်သမားများ၏ ရင်သွေးငယ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူပေါင်း ၁၅၀၀ ခန့် စာသင် ကြားနေသည့် ထိုင်းနိုင်ငံတောင်ပိုင်း၏ အကြီးဆုံးရွှေပြောင်း စာသင်ကျောင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ကျော်စိုး(ကျော့သောင်း)

မြစ်ကြီးနား၌ ဖယောင်းတိုင်မီးမှတစ်ဆင့် နေအိမ်နှစ်လုံး မီးလောင်

မြစ်ကြီးနား ဩဂုတ် ၂၅

ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့ အေးစေတီရပ်ကွက် တွင် ဩဂုတ် ၂၄ ရက် ညပိုင်းက ဖယောင်းတိုင်မီးမှ တစ်ဆင့် နေအိမ်နှစ်လုံး မီးကူးစက်လောင်ခဲ့ ကြောင်း ကချင်ပြည်နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ သိရ သည်။



ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ မီးပေါ်ဆရာအသုံးပြုသူ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ ဝင်းနိုင်(ကချင်မြေ)

နေအိမ်သို့မီးကူး
ဖြစ်စဉ်မှာ ဩဂုတ် ၂၄ ရက် ည ၉ နာရီက မြစ်ကြီးနားမြို့ အေးစေတီရပ်ကွက် နယ်မြေ (၉) နေ ဦးပိုင်စိုးဦး၏ နေအိမ်၌ စုတင်ပေါင်ပေါ် ဖယောင်းတိုင် မီးထွန်းညှိထားရာမှ မွေရာပေါ်သို့ ပြုတ်ကျပြီး နေအိမ်သို့ မီးကူးစက်လောင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
မီးလောင်ရာနေရာသို့ ပြည်နယ်မီးသတ် ဦးစီးဌာနမှ ဦးဇော်ဝင်းထွန်းနှင့် မီးသတ် တပ်ဖွဲ့ဝင် များက မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ် ခြောက်စီး၊ ရေသယ် ယာဉ်သုံးစီးတို့ဖြင့် ဝိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်ခဲ့သည်။ မီးလောင်မှုကြောင့် နေအိမ်နှစ်လုံး မီးလောင်ဆုံးရှုံး ခဲ့သည်။

ကောလင်းမြို့နယ် ခန့်သာကျေးရွာတွင် အမျိုးသမီးတစ်ဦး ညောင်ကိုင်းပိသေဆုံး

ကောလင်း ဩဂုတ် ၂၅

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကောလင်းမြို့နယ် ခန့်သာကျေးရွာတွင် အမျိုးသမီး တစ်ဦး ညောင်ကိုင်းပိသေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ယနေ့နံနက် ၇ နာရီခန့်က ခန့်သာကျေးရွာနေ ဒေါ်ချိုဦးသည် ယင်းကျေးရွာ မိုးမလင်းမေးရုံ ညောင်ပင်အောက်တွင် ဈေးရောင်းနေစဉ် မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် ညောင်ပင်အောက်အခက်များ ကျိုးကျခဲ့ရာ ဒေါ်ချိုဦး၏ ဦးခေါင်းအားရိုက်မိသဖြင့် အခင်းဖြစ်နေရာတွင် သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရပြီး ခန့်သာနယ်မြေရဲကင်းစခန်းက သေမှုသေခင်းရေးဖွင့်ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။ လှအောင်(ကသာ)



ရေပူနှင့်မရမ်းချောင့် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းများတွင် တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၅

တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူနှင့် မရမ်းချောင့် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းတို့ကို ဌာနဆိုင်ရာပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ် ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး စစ်ဆေးရေးစခန်းများက တင်သွင်း၊ တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်းများကို စစ်ဆေးမှုပြုလုပ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဩဂုတ် ၂၄ ရက်တွင် မရမ်းချောင့် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းက တားဆီးမှုသုံးမှု ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁ ဒသမ ၃၁၁ သန်းတန်ဖိုးရှိ ကားအပိုပစ္စည်း၊ စားသောက်ကုန်နှင့် အဝတ်အထည်များ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

တရားဝင် စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် သိမ်းဆည်း ရမိ ကားအပိုပစ္စည်း၊ စားသောက်ကုန်နှင့် အဝတ်အထည်များကို တွေ့ရစဉ်။

မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား ၂၆-၈-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့)		
နံနက်ပိုင်း		အထူးပြု(ရူပဗေဒ)
၆:၀၀	မင်းကုန်းဆရာတော်ကြီး၏ ပရိတ်တရားတော်	၁၇:၂၀ ကျန်းမာရေးအတွက် တိုင်းရင်းဆေးပညာအစီအစဉ်
၇:၃၅	ရာသီတုပ်ကွေးသံသယ ရောဂါလက္ခဏာများ	“တုပ်ကွေးရောဂါနှင့် တိုင်းရင်းဆေးပညာ”
၉:၄၅	ရတနာအလား ကမ္ဘာ့ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ "Valeta"(Melta)	၁၈:၃၀ ဥပဒေရေးရာအခြာဖြာ “နည်းသားသက်သေ” (အပိုင်း- ၂) (မောင်စာဂါ၊ ဦးဇော်မင်းထွန်း၊ မဝင်းသော်သော်လှိုင်၊ မခိုင်သန္တာမျိုး) (ဒါရိုက်တာ-ဝေဠု(ဝသန်))
၁၀:၃၅	မွေးမြူရေးရာအခြာဖြာ “မြန်မာနိုင်ငံ ကျွဲ၊ နွား၊ ခွာနာ လျှာနာကင်းစင်ရေးမွေးမြူရေး နှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ စီမံ ဆောင်ရွက်ပေး” (စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး)	၁၉:၂၀ နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ “ခန်းဆောင်နီအိမ်မက်”
၁၁:၀၀	လုံမမှတ်စု(၁၀၀)	(၃) (ဘွားဘွားလျှီပထမဆုံး အကြိမ်ယွန်းစံအိမ်သို့ လာရောက်ခြင်း)(၁)
၁၁:၃၅	မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား လူငယ်အစီအစဉ်	၂၀:၀၀ ပြည်တွင်းသတင်း၊ နိုင်ငံတကာသတင်း၊ မိုးလေဝသအခြေအနေ
၁၂:၃၅	နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ “အိမ်ကြီးရှင်သခင်မ” (အပိုင်း-၁၀)	၂၀:၃၅ “အမျိုးသမီးများစွမ်းရည် မြင့်မားရေး အသက်မွေး ဝမ်းကျောင်းပညာ သင်ကြားပေး”
၁၅:၀၀	နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ “အေးအတူ ပူအမျှ” (အပိုင်း- ၂၄)	“မြန်မာမျိုးဆက်သစ် အစီအစဉ်”
ညပိုင်း		“အနာဂတ်ရဲ့ကြယ်ပွင့် တွေမကြေလွင့်စေဖို့”
၁၆:၂၅	မြို့ပြစုန်းပြူးများ	“ချစ်ကြည်သန့်ဆီရာဝယ်”
၁၆:၃၀	အဝေးသင်တက္ကသိုလ် ပညာရေး ရုပ်မြင်သံကြား သင်ခန်းစာ -တတ်ယနစ်(ရူပဗေဒ)	

မန္တလေး မှု မန်းပန်တျာမှု

ဆူးငှက်

တကယ်တော့ မန္တလေးကို ‘သဘင် တက္ကသိုလ်’ လို့ အများက ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းက မန္တလေးမှာ ပညာဆည်းပူးစရာ ပြည်စုံခုံလိုပဲ။ ၁၉၅၃ ခုနှစ်ရောက်တော့ ရတနာပုံ ခေတ်ရဲ့ ကောင်းမွန်အဖြစ် ထင်ရှားစွာ ကျန်ရစ်ခဲ့တဲ့ သုခုမပညာအသီးသီးကို ထိန်းသိမ်း တည်တံ့စေခြင်းငှာ မန္တလေးမှာ ပန်တျာကျောင်းဖွင့်လှစ်လိုက်ပါတယ်။ ‘မန်းပန်တျာထွက်’ တွေဟာ မြန်မာ့အနုပညာလောကမှာ တစ်မူထူးခြားစွာ ထွန်းတောက်ခဲ့ကြသလို ‘မန်းပန်တျာ’ ဟာ ‘သဘင်တက္ကသိုလ်’ အမွေကို ထိုက်တန်စွာ ဆက်ခံခဲ့တယ်ဆိုတာကလည်း အထင်အရှားပါပဲ။ ပြင်ပပညာရှင်များသော်မှ ‘မန်းပန်တျာ’ မှာ လာရောက်ပြီး ပညာတွေ ဖြည့်ကြ နီးနှောဖလှယ်ခဲ့ကြရတယ်။ ‘ထီးမုနန်းမူ၊ မန်းမူ၊ မန်းဟန်’ မှသည် ‘မန်းပန်တျာမူ’ အဖြစ် ခိုင်မာခဲ့တဲ့ သဘောပါပဲ။

၁၉၅၃ ခုနှစ်ကတည်းက တည်ထောင်ခဲ့တဲ့ ပန်တျာကျောင်းနဲ့ ပန်းချီပန်းပုကျောင်းနှစ်ခုကို ပေါင်းပြီး စာပေနှင့် အနုပညာ ပေါင်းစပ်သင်ကြားချိန်မှစပြီး အနုပညာအထက်တန်းကျောင်းဆိုတဲ့ အမည်ကို ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ် ဩဂုတ် ၁ ရက်နေ့မှာ ပြောင်းလဲခဲ့ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ဒီနှစ် ဩဂုတ် ၁၆ ရက်နေ့မှာ မန္တလေး နန်းရှေ့ ၆၆ လမ်း အနုပညာ အထက်တန်းကျောင်းကို လာရောက် လေ့လာပါတယ်။

မန္တလေးနေပြည်တော်မှာ တစုတစည်းတည်း

မန္တလေး ရတနာပုံနေပြည်တော်ရယ်လို့ ပေါ်ပေါက်လာပြီးနောက် ဖူးပေ၊ ညွန့်ပေ၊ ကွန်ပေ၊ ကောင်းပေ၊ တော်ပေဆိုတဲ့ ပညာရှိစာဆိုများ၊ အနုပညာသည်များ ဟာလည်း မန္တလေးနေပြည်တော်မှာ တစုတစည်းတည်း မြောက်စားချီးမြှင့်ခြင်းခံရကာ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှု သုခုမအနုပညာတွေလည်း ဖိတ်ဖိတ်လက်မျှ တောက်စား ထွန်းလင်းခဲ့ပါတယ်။ သူ့ခေတ်နဲ့ သူ့နား သာတယ် ထင်ရာကို လွတ်လပ်စွာ လုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့ကြပါတယ်။ မင်းတုန်းမင်းကြီးခေတ်ဟာ တိုင်းပြည်က အထိုက်အလျောက် အေးချမ်းသာယာတယ်။ ဘုရင်ကလည်း အေးချမ်းသာယာမှုရှိအောင် အစွမ်းကုန်ကြိုးစားရင်းနဲ့ တစ်ဖက်ကလည်း တိုင်းပြည်လူမျိုးအတွက် အဘက်ဘက်က ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် လုပ်ဆောင်မှုတွေကို အစွမ်းကုန် အားပေးတယ်။ ဒီတော့ တိုင်းသူပြည်သားတွေကလည်း အားတက်မှု၊ တက်ကြွမှုတွေ ရှိလာတယ်။ ယဉ်ကျေးမှုပိုင်းမှာလည်း နောက်ကျ မကျန်ရစ်အောင် အခြားသော ဖွံ့ဖြိုးမှုများနဲ့ အတူ ရင်ပေါင်တန်း ခိုင်မာစေတယ်။ ဒီအတွက် ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်မှုအားလုံးကိုလည်း ဘုရင်က အားပေးတယ်။

မန္တလေးမူ၊ မန္တလေးစံမျှသာမဟုတ်

အနုပညာဆိုတာကလည်း တက်ကြွမှု၊ ယုံကြည်မှု၊ အားပေးမှုတွေရှိလာတဲ့အခါ ပညာရှင်ကြီးတွေက မြော်မြော်မြင်မြင်ကိုယ်အနုပညာကို ခိုင်သထက်ခိုင်၊ မာသထက်မာအောင် အားစိုက်ကြိုးပမ်းခဲ့ကြတာက ထူးခြားလှပါတယ်။ သူတို့သီချင်း သူတို့အတီး သူတို့အဆိုကို မူအဖြစ် စံအဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ကြတယ်။ ဒါဟာ မန္တလေးမူ၊ မန္တလေးစံမျှသာ မဟုတ်ပါဘူး။ မြန်မာ့မူ၊ မြန်မာ့စံပါ။ ဒီမူ ဒီစံတွေကို ခေတ်ပြိုင်ပညာရှင်တွေကလည်း နာယူတယ်။ ထိန်းသိမ်းတယ်။ ဖြန့်ဝေတယ်။ ဘယ်သူဘယ်ဝါတွေဖြစ်စေ၊ မင်းတုန်းမင်းကြီး လက်ထက်မှသည် သီပေါမင်းလက်ထက်အထိ အနုပညာ



အမွေအနှစ်အားလုံး စုရုံးဖော်ထုတ် စံပြုခဲ့တဲ့ မူတွေ ဟန်တွေ စံတွေအတိုင်း သန္ဓေမပျက် အမြဲတေအဖြစ် အခြေတည်ပြီးကာ ထိုမူ ထိုဟန် ထိုစံတွေကတစ်ဆင့် ခေတ်နဲ့အညီ ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် တီထွင်နိုင်ခဲ့ကြတဲ့ ပညာရှင်တွေချည်းပါပဲ။ ဒီစံ ဒီဟန် ဒီမူတွေ အားလုံး ‘မန္တလေး’ မှာ ပေါ်ထွန်းခဲ့တာချည်းပါပဲ။

သက္ကရာဇ် ၁၂၄၇ ခု ပါတော်မူပြီးနောက် ထီးကျိုးစည်ပေါက်ဖြစ်ပြီး တစုတစည်းတည်းသော အနုပညာရှင်တွေရေဝေးကြာပမာ ဖြစ်ကြရပါတယ်။ ဒီတော့လည်း ရေကြည်ရာမြက်နုရာဆိုသလို ထက်အောက် စုန်ဆန်လွင့်ပါကြရပါတော့တယ်။ အစုအစည်းပြေပျက်၊ အထိန်းအကွပ်မဲ့ပြီး အားပေးချီးမြှင့်သူလည်း မရှိဖြစ်ကာ တစ်ဖက်ကလည်း အုပ်စိုးသူ လူမျိုးခြားရဲ့ ယဉ်ကျေးမှုတွေက လွှမ်းမိုးလာလေတော့ မြန်မာအနုပညာရှင်တွေဟာ ကိုယ့်ပညာကိုရင်ဝယ် သိမ်းသိမ်း ထုပ်ထုပ်ပြုလုပ်ရုံကလွဲပြီး မတတ်နိုင်ကြတော့ပါဘူး။ ရောက်ရာနေရာဒေသမှာ ကျားကုတ်ကျားခဲ ရပ်တည်ပြီး ကိုယ့်အနုပညာ မပျက်အောင် မနည်း ထိန်းသိမ်း နေကြရတဲ့ကာလတွေပါပဲ။ မန္တလေးမှာ ကျန်ရစ်တဲ့ ဝက်မစွပ်ဝန်ထောက်မင်းလို့၊ လှေသင်း အတွင်းဝန်မင်းလို့ စသည်ဖြင့် ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးတွေက မြင်တွေ့မှတ်ကြား တတ်သိထားသမျှ မပျောက်မပျက်ရအောင် ရေးချွတ် ထိန်းသိမ်းထားကြရတယ်။

မဟာဂီတအသင်းကြီး

၁၉၃၀ ပြည့်နှစ်ဝန်းကျင်ရောက်တော့ မန္တလေးက ‘မဟာဂီတအသင်းကြီး’ ကို ဖွဲ့ပြီး စနစ်တကျ ထိန်းသိမ်းကြတယ်။ ဒီအချိန်မှာ အနောက်နိုင်ငံတေးသွားနဲ့ တူရိယာပစ္စည်းတွေက တွင်ကျယ်နေပြီ။ မြန်မာလူငယ်တွေ မျက်စိကျ သွားရည်ယိုနေကြပြီ။ ဒါပေမယ့် မန္တလေးမှာ မြန်မာ့အနုပညာ အသွေးအသား အဆီအနှစ်က ဖိန့်ဖိန့်တုန်အောင် အားကောင်းခဲ့တော့ ဒီအရသာက ခေတ်လူငယ်တွေ နှလုံးသားထဲ စွဲထင်ကာ တစ်သွေးတည်း တစ်သားတည်းဖြစ်နေပြီ။ ဒီတော့ ကိုဘသက်၊ ကိုညိုနန်း၊ ကိုသန့်စတု ခေတ်ပညာတတ်လူငယ်များရဲ့ ဂီတသစ်ကို ချဉ်းကပ်သင်ယူ ဖန်တီးမှုမှာ မြန်မာဂီတသန္ဓေက ခိုင်မာပြီးသား ဖြစ်နေတော့ မျက်စိမှိတ်ပုံတူကူးတာမျိုး ဘယ်လုပ်ပါတော့မလဲ။ ဒါကြောင့်လည်း ဒီကနေ့အထိ မြို့မြို့မြို့၊ ဓားတန်းဦးသန့်နဲ့ မြို့မြို့ တူရိယာအသင်းဆိုတာ တည်ရှိနေတာပေါ့။ ဂီတသစ်ကို ဖန်တီးတဲ့ လူငယ်တွေပေမယ့် ကိုဘသက်တို့၊ ကိုညိုနန်းတို့၊ ကိုသန့်တို့ဆိုတာ စိန်ဗေဒါနဲ့အိမ်နီးချင်းတွေ၊ လက်ရင်းတပည့်တွေ၊ စိန်ဗေဒါညွှတ်ကို တစ်ဝဲကြီး မိခဲ့ကြတဲ့သူတွေ။

ဒါကြောင့် ၁၉၃၀ ပြည့်နှစ်ဝန်းကျင်ကာလဟာ ရတနာပုံခေတ်က ထပ်ဆင့်တီထွင်မွမ်းမံ စနစ်တကျ တည်ရှိနေတဲ့ မြန်မာ့ဂီတအနုပညာကို မြန်မာ့ဟန်၊ မြန်မာ့စံ၊ မြန်မာ့အပေါ် ကမ္ဘာနှင့်ယှဉ်ပြီး ခေတ်မီ ကမ္ဘာတူရိယာ ကမ္ဘာ့သင်္ကေတနည်းပညာတွေနဲ့ တီထွင်ဆန်းသစ် ကြိုးပမ်းအောင်မြင်ခြင်းရဲ့ အထင်ကရ နှစ်ကာလတွေ ဖြစ်ခဲ့တာပါပဲ။

အငြိမ့်သဘင်ကအထူးခြားဆုံး

သဘင်မှုမှာလည်း အငြိမ့်သဘင်ကအထူးခြားဆုံးတိုးတက်ဖြစ်ထွန်းခဲ့တယ်။ မငွေမြိုင်၊ သြဘာသောင်း၊ လောဘာတီမမြရင်၊ ဥက္ကလာအေးကြည် စသည်ဖြင့် အခုထိ နှစ် ၁၀၀ ချဉ်းလှတိုင် တာသသဖြစ်နေကြတဲ့ ကာလတွေပါပဲ။ တီထွင် ဆန်းသစ်တဲ့ အနုပညာမှန်သမျှကို ကိုယ်ခံအားကောင်းခဲ့တဲ့ မြန်မာသန္ဓေမပျက် မမေ့မလျော့ နားလည်သဘောပေါက် ကျွမ်းကျင်ပေါက် မြောက်စွာနဲ့ တီထွင်ခဲ့ကြတာချည်းပါ။ လွတ်လပ်ရေးရပြီးနောက် ပြည်တွင်းစစ်မီးကြောင့် မတည်ငြိမ်မှုနဲ့ ပင်ရင်းမူလ ပညာရှင်ကြီးများ တစ်စတစ်စ ဆုံးပါးသွားမှုတွေကြောင့် ယိမ်းယိုင်မှုက သိသာလာပါတယ်။ ဆရာဘကလေးတို့ ဆရာထူးတို့လို မဟာဂီတ ပညာရှင်ကြီးတွေက ကိုယ့်စရိတ်ကိုယ်စားပြီး ရှမ်းပွဲက သဘင်သမဂ္ဂအဆောက်အအုံလေးမှာ မဟာဂီတသင်တန်းကို ခက်ခက်ခဲခဲ ပေးနေရတာ နောက်ဆုံးဘယ်လိုမှ မရပ်တည်နိုင်တော့တဲ့ အခြေအနေ ရောက်ခဲ့တယ်။ မန္တလေးက ပညာသည်တွေအဖို့ ကိုယ့်ဘာသာ ကိုယ့်အသိနဲ့ကိုယ် ရပ်တည်ထိန်းသိမ်းနေရတာပဲ ရှိတယ်။ ဒါပေမယ့် ပညာရေးအရရော အသိအရရော စေတနာအရရော ကောင်းခဲ့ကြတော့ ‘သဘင်တက္ကသိုလ်’ ဆိုတဲ့ ကမ္ဘာ့ပေါ်ပေါက်ကွန်းက ဝင်းလက်တောက်ပဆဲပါ။

အရှိန်အဟုန်နဲ့ ပွင့်လန်းခဲ့တဲ့ မြန်မာ့အနုပညာ

မန္တလေးရတနာပုံမြို့တော်မှာ အရှိန်အဟုန်နဲ့ ပွင့်လန်းခဲ့တဲ့ မြန်မာ့အနုပညာ စံမှန်မူမှန်စနစ်မှန်တွေကို အစဉ်အဆက် မပျောက်မပျက် လက်ဆင့်ကမ်းခဲ့ကြတဲ့ မယင်းတော်၊ မကွမ်းငုံ၊ မဆင်ခိုးစတဲ့ ပညာကျော် မင်းသမီးကြီးတွေရဲ့အမွေကို ဆက်ခံတာ မထွေးလေး မဟုတ်ပါလား။ မထွေးလေးရဲ့ပညာအမွေကို ဆက်ခံသူသြဘာသောင်းဖြစ်တယ်။ သြဘာသောင်းက မထွေးလေးဆီက ပညာတွေသာမက ရွှေနန်းတွင်းပညာရှင်တွေဖြစ်တဲ့ အီနောင်ကိုစံတုန်နဲ့ တပည့်မင်းသား ဦးစိန်အုပ်တို့၊ ဦးထွန်းရတို့၊ ရုပ်သေးကြီးဆွဲ ဆရာမုန်းတို့၊ အပျိုတော်မသုကြီးတို့၊ မစ်ရှား၊ မစ်ထားတို့ဆီကလည်း ပညာကုန် သင်ယူရရှိခဲ့တဲ့သူ ဖြစ်တယ်။ မထွေးလေး

ဆီက မြန်မာအကစစ်စစ်နဲ့ မင်းသမီးအတတ်ပညာတွေ ရခဲ့တယ်။ မင်းသား ဦးစိန်အုပ်ဆီက ယိုးဒယားအက လိုခေါ်တဲ့ ရှေးရိုးတပင်တိုင် အကတွေ၊ အီနောင်အက တွေ ရခဲ့တယ်။ မသုကြီးဆီက အပျိုတော် ၁၂ ခန်းကို သင်ရိုးကုန်ရတယ်။ မစ်ရှား၊ မစ်ထားဆီက အငြိမ့်အက တွေ ရခဲ့တယ်။ ရွှေနန်းတော်ကြီးထဲက နန်းသုံးတော်ဝင် မူမှန်စနစ်မှန် မင်းသမီးအတတ်ပညာတွေကို သြဘာသောင်းက ရခဲ့တာဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့် မန္တလေး ပန်တျာ မြေပေါ်ကနေ သြဘာသောင်းတပည့်တွေက တစ်ဆင့် နန်းမူနန်းဟန် မန်းဆန်တဲ့ ညက်ညောညင်သာ မြန်မာအကစစ်စစ်တွေ ပေါ်ထွန်းခဲ့ပါတယ်။

မန်းမူ မန်းဟန်မှသည် မန်းပန်တျာမှု

တကယ်တော့ မန္တလေးကို ‘သဘင် တက္ကသိုလ်’ လို့ အများက ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းက ဒီလို လက်ဆင့်ကမ်း ပညာရယူပြီး အခက်အခဲအမျိုးမျိုးကြားက ထိန်းသိမ်း မျှဝေ ဆက်ခံခဲ့ကြလို့ပါ။ ဒါကြောင့်လည်း အရင်က သုခုမပညာရှင်တွေဟာ မန္တလေးမှာ ပညာဆည်းပူးကြမှ ပြည့်စုံလုံလောက်တယ်လို့ တစ်ထစ်ချ ယုံကြည်ခဲ့ကြတာပါပဲ။ ယုံကြည်သလိုလည်း မန္တလေးမှာ ပညာဆည်းပူးစရာ ပြည့်စုံခဲ့တာပါ။ မန္တလေးမှာ ပန်တျာကျောင်းဖွင့်လှစ်တဲ့အခါ ‘မန်းပန်တျာထွက်’ တွေဟာ မြန်မာ့အနုပညာလောကမှာ တစ်မူထူးခြားစွာ ထွန်းတောက်ခဲ့ကြတာ ဒီဆက်ခံမှုတွေရဲ့ အကျိုးကျေးဇူးဆိုရင် မမှားပါဘူး။ ကနဦး ‘မန်းပန်တျာ’ ဟာ ‘သဘင် တက္ကသိုလ်’ အမွေကို ဆက်ခံတယ်ဆိုတာ ဒီရလဒ်တွေက သက်သေပြနေပါတယ်။ ပြင်ပပညာရှင်များ သော်မှ ‘မန်းပန်တျာ’ မှာ လာရောက်ပြီး ပညာတွေဖြည့်ကြ နီးနှောဖလှယ်ခဲ့ကြသေးတာပဲ။ ‘ထီးမူ နန်းမူ၊ မန်းမူ၊ မန်းဟန်’ မှသည် ‘မန်းပန်တျာမူ’ အဖြစ်ခိုင်မာခဲ့တဲ့ သဘောပါပဲ။ ဒီမူဟာ ၁၉၈၀ ပြည့်နှစ်ဝန်းကျင်နောက်ပိုင်း တဖြည်းဖြည်းအသွင်ပြောင်းခြင်း ခံလိုက်ရပါတယ်။ အခုတော့ အနုပညာအထက်တန်းကျောင်း (မန္တလေး) အဖြစ် ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ် ဩဂုတ် ၁ ရက်နေ့မှာ ပြောင်းလဲခဲ့ပါတယ်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က အဆိုပါကျောင်းကို ဩဂုတ်လ ၁၆ ရက်နေ့ လာရောက်လေ့လာတော့ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်တဲ့ အခြေခံ အကသင်ရိုးတွေကို ကြည့်ပြီး သူလိုသင်ကြားခဲ့ဖူးတဲ့ အကသင်ရိုးတွေနဲ့မတူဘဲ ကွဲလွဲနေတယ်လို့ ပြောဆိုတယ်လို့လည်း တစ်ဆင့်ကြားသိရပါတယ်။ အစဉ်အလာ ကြီးမားခဲ့တဲ့ ‘ထီးမူ၊ နန်းမူ၊ မန်းမူ၊ မန်းဟန်’ မှသည် ‘မန်းပန်တျာမူ’ ဆိုတာ အတိတ်မှာ ကျန်ရစ်ခဲ့ပါပြီ။ ။

မြေသိမ်းဆည်းခြင်း၊ ပြန်လည်နေရာချထားခြင်းနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်းဆိုင်ရာဥပဒေပြဋ္ဌာန်း

ယမန်နေ့မှအဆက်

- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ ခံစားခွင့် တစ်စိတ်တစ်ဒေသနှင့် ပူးတွဲ၍ဖြစ်စေ၊ သီးခြားဖြစ်စေ အောက်ပါအခွင့်အရေးများကို ခံစားနိုင်သည်။
- (င) ပြန်လည်နေရာချထားခြင်းပြုသည့် မြေ သို့မဟုတ် မြေနှင့် အဆောက်အအုံ ရရှိခွင့်၊
- (ည) ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်းလုပ်ငန်း အစီအစဉ်တစ်ရပ်ရပ် ခံစားခွင့်၊
- (ဃ) သိမ်းဆည်းခြင်းပေါ်တွင် ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစီမံကိန်း တွင် ပါဝင်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခွင့် သို့မဟုတ် သင့်လျော်သော မြေအချိုးအစား ရယူဆောင်ရွက်ခွင့်။

၃၇။ မြေပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူသည် -

- (က) မြေနှင့်အဆောက်အအုံ သိမ်းဆည်းခြင်းခံရသည့်အတွက် ဤဥပဒေအရ ပေးအပ်သော ရွှေ့ပြောင်းနေရာချထားစရိတ်ကို ခံစားခွင့်ရှိသည်။
- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ ခံစားခွင့်အပြင် မိမိတို့၏ဆန္ဒအရ ရွေးချယ်၍ ပုဒ်မ ၃၆ ပါ အခွင့်အရေးများအနက် အခွင့်အရေးတစ်ရပ်ကိုပေးရန် တောင်းဆိုရာတွင် သိမ်းဆည်းခြင်းခံရသည့်မြေနှင့် အဆောက်အအုံ၏ ကာလတန်ဖိုးထက်မပိုစေဘဲ မြေသိမ်းဆည်းရန် အဆိုပြုသည့် ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းနှင့် ညှိနှိုင်းသဘောတူညီချက် ရယူပြီး ခံစားခွင့်ရှိသည်။

၃၈။ မြေသိမ်းဆည်းမှု အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့သည် သိမ်းဆည်းမည့်မြေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လျော်ကြေးပေးမည့်အစား မြေပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူနှင့် ညှိနှိုင်းသဘောတူညီချက်ဖြင့် လျော်ကြေးနှင့်ညီမျှသော အခြားသော မြေကို ခွင့်ပြုပေးခြင်း သို့မဟုတ် အခြားအခွင့်အရေးပေးခြင်းကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းပြုနိုင်သည်။

အခန်း (၈)

လျော်ကြေးနှင့် နှစ်နာကြေးများ ထုတ်ပေးခြင်း

၃၉။ မြေသိမ်းဆည်းမှု အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့သည် မြေသိမ်းဆည်းခြင်းအတွက် လျော်ကြေးနှင့် နှစ်နာကြေးကို မြေပိုင်ဆိုင်ခွင့် ရှိသူအားလည်းကောင်း၊ နှစ်နာကြေးကို သိမ်းဆည်းခြင်းမြေတွင် ဆက်နွယ်ပတ်သက်သူအားလည်းကောင်း ထုတ်ပေးခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အောက်ပါ လုပ်ငန်းစဉ်များအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည် -

- (က) သိမ်းဆည်းသည့်မြေတွင် အတည်တကျ ဆောက်လုပ်ထားသည့် အဆောက်အအုံ သို့မဟုတ် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သည့် အဆောက်အအုံမရှိပါက ထိုမြေကို သိမ်းဆည်းခြင်းကြောင့် ထိခိုက်နှစ်နာမှုအတွက် လျော်ကြေးနှင့် နှစ်နာကြေးကို မြေပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူအား ထုတ်ပေးခြင်းနှင့် နှစ်နာကြေးကို သိမ်းဆည်းခြင်းမြေတွင် ဆက်နွယ်ပတ်သက်သူအား ထုတ်ပေးခြင်း၊
- (ခ) သိမ်းဆည်းသည့်မြေတွင် အတည်တကျဆောက်လုပ်ထားသည့် အဆောက်အအုံမရှိပါက သိမ်းဆည်းသည့် မြေနှင့် အဆောက်အအုံတို့၏ ဒေသကာလတန်ဖိုးကို လျော်ကြေးအဖြစ် မြေပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူအား ထုတ်ပေးခြင်း၊
- (ဂ) သိမ်းဆည်းသည့် မြေတွင် နှစ်ရှည်ပင်များ၊ ရာသီသီးနှံများ၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများ မရှိပါက မြေ၏ ဒေသကာလတန်ဖိုးကို လျော်ကြေးအဖြစ် မြေပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူအား ထုတ်ပေးခြင်း၊
- (ဃ) သိမ်းဆည်းသည့်မြေတွင် နှစ်ရှည်ပင်များ၊ ရာသီသီးနှံများ၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း လုပ်ငန်းများရှိပါက အောက်ပါ လျော်ကြေးနှင့် နှစ်နာကြေးများကို ထုတ်ပေးခြင်း -
 - (၁) စိုက်ပျိုးထားသည့် နှစ်ရှည်ပင်အတွက် လက်ရှိအပင်တန်ဖိုးကို အခြေခံလျက် ဒေသ၏ ကာလပေါက်ဈေးဖြင့် တွက်ချက်သော တန်ဖိုး၏ သုံးဆ၊
 - (၂) ရာသီသီးနှံများအတွက် တစ်ဧက ပျမ်းမျှအထွက်နှုန်းကို အခြေခံလျက် ဒေသ၏ကာလပေါက်ဈေးဖြင့် တွက်ချက်သော တန်ဖိုး၏ သုံးဆ၊
 - (၃) အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းနှင့် အလုပ်အကိုင်များ ရပ်ဆိုင်းသွားသည့်အတွက် ခန့်မှန်းဝင်ငွေ ဆုံးရှုံးမှုပမာဏ၊
 - (၄) ကျွဲ၊ နွား၊ တိရစ္ဆာန်နှင့် အခြားမွေးမြူရေး တိရစ္ဆာန်များ၊ ပစ္စည်းကိရိယာများ ဆုံးရှုံးမှုတန်ဖိုးပမာဏ။
- (င) လျော်ကြေးနှင့် နှစ်နာကြေးများကို ခံစားခွင့်ရှိသူထံ ထိခိုက်နှစ်နာမှု သို့မဟုတ် ၎င်း၏ကိုယ်စားလှယ်အား စိစစ်ထုတ်ပေးခြင်း၊
- (စ) လျော်ကြေးနှင့် နှစ်နာကြေးများကို သဘောတူထုတ်ယူသူများနှင့် ပေးလျော်မှုကို လက်မခံ၍ ထုတ်ယူခြင်းမရှိသူများအား ခွဲခြား၍

မှတ်တမ်းတင်ခြင်း။

၄၀။ မြေသိမ်းဆည်းမှု အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့သည် -

- (က) ဤဥပဒေအရ ထုတ်ပြန်သည့် နည်းဥပဒေများ သို့မဟုတ် အမိန့်ကြော်ငြာစာများနှင့်အညီ ရွှေ့ပြောင်းနေရာချထားစရိတ်ကို သော်လည်းကောင်း၊ ပုဒ်မ ၃၉ ပါ လျော်ကြေးနှင့် နှစ်နာကြေးပမာဏတို့ကိုသော်လည်းကောင်း တွက်ချက်၍ လျှောက်ပြီး နေပြည်တော်ကောင်စီ သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှတစ်ဆင့် ဗဟိုကော်မတီသို့ တင်ပြ၍ အတည်ပြုချက် ရယူရမည်။

(ခ) ဗဟိုကော်မတီက အတည်ပြုထားသည့် ရွှေ့ပြောင်းနေရာချထားစရိတ် အပါအဝင် လျော်ကြေးနှင့် နှစ်နာကြေးများကို မြေပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူထံဖြစ်စေ၊ နှစ်နာကြေးများကို သိမ်းဆည်းခြင်းမြေတွင် ဆက်နွယ်ပတ်သက်သူထံဖြစ်စေ ထုတ်ပေးရမည်။

၄၁။ ထိခိုက်နှစ်နာမှုတစ်စဉ်းစီးသည် အောက်ပါကိစ္စတစ်ရပ်ရပ်အတွက် ကျေနပ်မှုမရှိပါက သက်ဆိုင်ရာတရားရုံးသို့ လွှဲအပ်လွှာတင်သွင်းပေးရန် အကျိုးအကြောင်းဖော်ပြ၍ မြေသိမ်းဆည်းမှု အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့သို့ တောင်းဆိုလျှောက်ထားနိုင်သည် -

- (က) လျော်ကြေးနှင့် နှစ်နာကြေးပေးရန် သတ်မှတ်သည့် ဧရိယာ အကျယ်အဝန်းကိစ္စ၊
- (ခ) ပေးလျော်သည့် လျော်ကြေးနှင့် နှစ်နာကြေးပမာဏကိစ္စ၊
- (ဂ) မည်သည့် ထိခိုက်နှစ်နာမှုတို့ကို ပေးလျော်ရမည်ဆိုသည်ကိစ္စ သို့မဟုတ် မည်သူ ရထိုက်ခွင့် ရှိ မရှိ ကိစ္စ၊
- (ဃ) မည်သူတို့ကို ခွဲဝေပေးရမည် သို့မဟုတ် ခွဲဝေပေးရာတွင် နည်းသည် များသည်ဆိုသည့်ကိစ္စ။

၄၂။ မြေသိမ်းဆည်းမှု အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး အဖွဲ့သည် -

(က) ပုဒ်မ ၄၁ အရ ထိခိုက်နှစ်နာမှုတစ်စဉ်းစီး တရားရုံးသို့ လွှဲအပ်လွှာတင်သွင်းပေးရန် တောင်းဆိုသည့် လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အောက်ပါအချက်အလက်များဖော်ပြပြီး ရက်ပေါင်း ၆၀ အတွင်း သက်ဆိုင်ရာ တရားရုံးသို့ လွှဲအပ်လွှာ တင်သွင်းရမည် -

- (၁) သိမ်းဆည်းသည့်မြေ သို့မဟုတ် မြေနှင့် အဆောက်အအုံတို့၏ ဒေသကာလ တန်ဖိုးလျော်ကြေးငွေပမာဏ၊
 - (၂) စိုက်ပျိုးထားသည့် နှစ်ရှည်ပင်အတွက် လက်ရှိအပင်တန်ဖိုးကို အခြေခံလျက် ဒေသ၏ ကာလပေါက်ဈေးဖြင့် တွက်ချက်သော တန်ဖိုး၏ သုံးဆ၊
 - (၃) ရာသီသီးနှံများအတွက် တစ်ဧကပျမ်းမျှအထွက်နှုန်းကို အခြေခံလျက် ဒေသ၏ ကာလပေါက်ဈေးဖြင့် တွက်ချက်သော တန်ဖိုး၏ သုံးဆ၊
 - (၄) ပြန်လည်နေရာချထားခြင်းမပြုမီ မြေပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ၏ နေရေးထိုင်ရေးနှင့် စားသောက်ရေးအတွက် နှစ်နာကြေးခန့်မှန်းကုန်ကျစရိတ်ပမာဏ။
- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ တရားရုံးသို့ လွှဲအပ်သည့် လျှောက်လွှာ တင်သွင်းရာတွင် အောက်ပါတို့ ပူးတွဲပါရှိရမည် -
- (၁) ထိခိုက်နှစ်နာမှုများ၏ အမည်၊ နေရပ်နှင့် ဆင့်ဆိုရန် လိပ်စာများစာရင်း၊
 - (၂) ထုတ်ပေးခြင်းမပြုရသေးသည့် လျော်ကြေးနှင့် နှစ်နာကြေးများ၊
 - (၃) မြေပြင်ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ခွဲ၏ သိမ်းဆည်းမည့် မြေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပုဒ်မ ၃၃အရ ဆောင်ရွက်ချက် အစီရင်ခံစာ မိတ္တူ။
- (ဂ) ထိခိုက်နှစ်နာမှုတစ်စဉ်းစီးက လက်မခံသည့် လျော်ကြေးနှင့် နှစ်နာကြေးများကို တရားရုံးသို့ အပ်ငွေအဖြစ် ပေးသွင်းရမည်။

၄၃။ သက်ဆိုင်ရာတရားရုံးသည် -

- (က) ပုဒ်မ ၄၂ အရ တင်သွင်းသည့် လွှဲအပ်လွှာနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေနှင့်အညီ အမှုတွဲဖွင့်လှစ်ပြီး စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်းကို ရက်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း စတင်ဆောင်ရွက်ရမည်။
- (ခ) ပုဒ်မ ၄၁၊ ပုဒ်မခွဲ(က)ပါ လျော်ကြေးနှင့် နှစ်နာကြေးပေးရန် သတ်မှတ်သည့် ဧရိယာအကျယ်အဝန်းကိစ္စအတွက် ကန့်ကွက်ခြင်းဖြစ်ပါက မြေသိမ်းဆည်းမှုအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့မှ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးစီးကိုဖြစ်စေ၊ ၎င်း၏ကိုယ်စားလှယ် ကိုဖြစ်စေ ဆင့်ဆို၍ စုံစမ်းစစ်ဆေးနိုင်သည်။
- (ဂ) ပုဒ်မ ၄၁၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ)၊ (ဂ) နှင့် (ဃ) တို့ပါ အခြားကန့်ကွက်သည့် ကိစ္စများအတွက် မြေသိမ်းဆည်းမှု အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့မှ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးစီးကိုဖြစ်စေ၊ ၎င်း၏ ကိုယ်စားလှယ်ကိုဖြစ်စေ ဆင့်ဆို၍ စုံစမ်းစစ်ဆေးရန်မလိုဘဲ ထိခိုက်နှစ်နာမှုများနှင့် လိုအပ်သည့် သက်သေတို့ကိုသာ

ဆင့်ဆို၍ စုံစမ်းစစ်ဆေးရမည်။ ထိုသို့ စုံစမ်းစစ်ဆေးရာတွင် ၎င်းတို့၏ ကိုယ်စားလှယ်ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ရှေ့နေဖြင့်ဖြစ်စေ ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

- (ဃ) ပုဒ်မခွဲ (ခ) နှင့် (ဂ) တို့ပါ ကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စုံစမ်းစစ်ဆေးပြီး သင့်လျော်သည့် စီရင်ချက်၊ အမိန့်နှင့် ဒီကရီ ချမှတ်ပေးနိုင်သည်။
- (င) ထိခိုက်နှစ်နာမှုတစ်စဉ်းစီးက လက်မခံသည့်အတွက် ပုဒ်မ ၄၂၊ ပုဒ်မခွဲ(ဂ)အရ တရားရုံးသို့အပ်သည့်ငွေအပြင် ထိုငွေကို အစိုးရငွေစုဘဏ်တွင်စုဆောင်းပြီးရရှိသည့် အတိုးငွေကိုပါ ထိခိုက်နှစ်နာမှုအား ထုတ်ပေးရန် ညွှန်ကြားနိုင်သည်။

၄၄။ မြေသိမ်းဆည်းမှု အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့သည် -

- (က) ထိခိုက်နှစ်နာမှုတစ်စဉ်းစီး၏ တောင်းဆိုလျှောက်ထားချက်အရ သက်ဆိုင်ရာတရားရုံးသို့ လွှဲအပ်လွှာ တင်သွင်းထားပါက ထိုလွှဲအပ်လွှာအမှု မပြီးပြတ်မီ လျော်ကြေး၊ နှစ်နာကြေးထုတ်ပေးခြင်းကို ဆိုင်းငံ့ထားရမည်။
- (ခ) သက်ဆိုင်ရာတရားရုံးသို့ လွှဲအပ်လွှာတင်သွင်းထားခြင်းမရှိ လျှင်ဖြစ်စေ၊ တရားရုံးတွင် လွှဲအပ်လွှာအမှု ပြီးပြတ်လျှင်ဖြစ်စေ လျော်ကြေး၊ နှစ်နာကြေးထုတ်ပေးခြင်းကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည်။

၄၅။ ဤအခန်းပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များတွင် လျော်ကြေးနှင့် နှစ်နာကြေးပေးခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မည်သို့ပင်ပါရှိစေကာမူ အများပြည်သူအကျိုးအလို့ငှာ လယ်ယာမြေ သို့မဟုတ် မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများလုပ်ပိုင်ခွင့်၊ အသုံးပြုခွင့်ရရှိထားသည့်မြေများကို သိမ်းယူသည့်အတွက် လုပ်ပိုင်ခွင့်၊ အသုံးပြုခွင့်ရရှိထားသူအား နှစ်နာမှုမရှိစေရန် လျော်ကြေး၊ နှစ်နာကြေးပေးခြင်းနှင့် အခြားနည်းလမ်းဖြင့် စီမံဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ကို သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ ဆောင်ရွက်ရမည်။

အခန်း (၉)

ပြန်လည်နေရာချထားခြင်းနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်း

၄၆။ ပြန်လည်နေရာချထားခြင်းနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်းလုပ်ငန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေး အဖွဲ့သည် ပုဒ်မ ၃၆၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ)ပါ ခံစားခွင့် အခွင့်အရေးများအနက် အခွင့်အရေးတစ်ရပ်ကို မြေပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ၏ဆန္ဒအရ ရွေးချယ်၍ မြေသိမ်းဆည်းရန် အဆိုပြုသည့်ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းနှင့် ညှိနှိုင်းသဘောတူညီချက်များကိုအခြေခံပြီး ဤအခန်းပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ အောက်ပါပြန်လည်နေရာချထားခြင်း သို့မဟုတ် ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်များကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရမည် -

- (က) မြေကို လက်ရောက်သိမ်းဆည်းခြင်းနှင့် မြေလွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များစတင်သည်နှင့် တစ်ပြိုင်တည်း မြေပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူအား ပြန်လည်နေရာချထားခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်များအတိုင်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊
- (ခ) အိမ်ရာအဆောက်အအုံ တည်ထောင်မှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ အိမ်ထောင်စုများ၏ လူမှုဘဝတည်ထောင်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် အခြေခံအဆောက်အအုံများနှင့် ကူညီပံ့ပိုးမှုများ၊ ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အခြေခံအဆောက်အအုံများနှင့် အခြားလိုအပ်ချက်များ စသည်တို့ပါဝင်သည့် ပြန်လည်နေရာချထားခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်များ၊
- (ဂ) သိမ်းဆည်းခြင်း မြေကို အခြေခံသည့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း လုပ်ငန်းများနှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးမှုစသည်တို့ပါဝင်သည့် ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်များ။

၄၇။ ပုဒ်မ ၄၆ ပါ ပြန်လည်နေရာချထားခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြေလက်ရောက်လွှဲအပ်ချိန်တိုင်အောင် အသင့်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခြင်းမရှိပါက မြေသိမ်းဆည်းရန် အဆိုပြုသည့်ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းသည် မြေပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူနှင့် ညှိနှိုင်းသဘောတူညီချက်အရ ယာယီနေထိုင်ရပ်တည်မှုအတွက် ရွှေ့ပြောင်းနေရာချထားစရိတ်မှကျခံ၍ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးရမည်။

၄၈။ ပုဒ်မ ၃၇၊ ပုဒ်မခွဲ(ခ)အရ ညှိနှိုင်းသဘောတူညီချက်ကို အခြေခံပြီး ပုဒ်မ ၄၆ ပါ လုပ်ငန်းစဉ်များကိုဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြန်လည်နေရာချထားခြင်းနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်းလုပ်ငန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေးအဖွဲ့သည် လိုအပ်ပါက -

- (က) ပြောင်းရွှေ့နေရာချထားခြင်းကြောင့် မြေပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူများနှင့် ယင်းနေရာရှိ မူလဒေသခံများ၏ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း လုပ်ငန်းများ၊ လူမှုရေးဘဝများ၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်တို့ ထိခိုက်မှုများမဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် လိုအပ်သော အစီအစဉ်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက်ပေးရမည်။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

ကြက်ခြေနီအမှတ်အသား အသုံးပြုခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်း

ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာကြည့်ရှုနိုင်ရန် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အကြံပြုစာများကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးသို့ လိပ်မူပေးပို့နိုင်ပါသည်။

ကြက်ခြေနီအမှတ်အသား အသုံးပြုခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်း
(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ် ၂၃၈ ခုနှစ်၊ လ ရက်) ။
(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ လ ရက်)
ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သည် ဤဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။
အခန်း (၁)

အမည်၊ သက်ဆိုင်ခြင်းနှင့် အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်

၁။ ဤဥပဒေကို ကြက်ခြေနီအမှတ်အသား အသုံးပြုခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေ ဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။

၂။ ဤဥပဒေသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် မှတ်ပုံတင်ထားသော ရေယာဉ်၊ လေယာဉ်နှင့် စက်တပ်ယာဉ် တစ်ခုခုပေါ်၌ ဤဥပဒေပါ သိသာထင်ရှားသော အမှတ်အသားများနှင့် သိသာထင်ရှားသော အချက်ပြခြင်းများကို အသုံးပြုခြင်းအပါအဝင် နိုင်ငံတော်အတွင်း မည်သည့်နေရာ၌မဆို ဤဥပဒေတွင် ဖော်ပြထားသော အမှတ်အသားများ၊ အမည်နာမများ၊ အချက်ပြခြင်းများကို အသုံးပြုခြင်းနှင့် ယင်းတို့ကို အဆင်အတော်အဖြစ်လည်းကောင်း၊ သက်သေခံကတ်ပြားများ၊ တူညီဝတ်စုံများတွင်လည်းကောင်း အသုံးပြုခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်စေရမည်။

၃။ ဤဥပဒေတွင်ပါရှိသော အောက်ပါစကားရပ်များသည် ဖော်ပြပါအတိုင်း အဓိပ္ပာယ် သက်ရောက်စေရမည် -

(က) ကြက်ခြေနီအမှတ်အသား ဆိုသည်မှာ အဖြူရောင်အောက်ခံပေါ်ရှိ အလယ်နေရာတွင် အလျားနှင့်အနံအတိုင်းအတာ တူညီသော အောက်ပါ ကြက်ခြေနီအမှတ်အသားကို ဆိုသည်။



(ခ) လခြမ်းနီအမှတ်အသား ဆိုသည်မှာ အဖြူရောင်အောက်ခံပေါ်ရှိ အလယ်နေရာတွင် လခြမ်းနီအမှတ်အသားပါရှိသော အောက်ပါ အမှတ်အသားကို ဆိုသည်။



(ဂ) ခရစ္စတယ်နီအမှတ်အသား ဆိုသည်မှာ အဖြူရောင်အောက်ခံပေါ်ရှိ အလယ်နေရာတွင် အနီရောင်ဘောင်ကွပ်ထားသော စတုရန်းပုံ အမှတ်အသားသည် ယင်း၏ ထောင့်စွန်းပေါ်၌ ထောင်လျက် ရှိသည့် အောက်ပါအမှတ်အသားကို ဆိုသည်။



(ဃ) ကြက်ခြေနီအမှတ်အသား ဆိုသည်မှာ အနီရောင်အောက်ခံပေါ်ရှိ အလယ်နေရာတွင် အလျားနှင့်အနံအတိုင်းအတာ တူညီသော အောက်ပါအမှတ်အသားကို ဆိုသည်။



(င) အကာအကွယ်ပေးသောအမှတ်အသား ဆိုသည်မှာ ပစ်မှတ်ထား တိုက်ခိုက်ခြင်းမှ အကာအကွယ်ရရန်အလို့ငှာ အရပ်မျက်နှာ အသီးသီးမှ ထင်ထင်ရှားရှားမြင်တွေ့နိုင်စေရန် အရွယ်အစား ကြီးမားစွာ ပြသထားသည့် ကြက်ခြေနီအမှတ်အသားကို ဆိုသည်။

(စ) ဖော်ညွှန်းပြသသောအမှတ်အသား ဆိုသည်မှာ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦး သို့မဟုတ် အရာဝတ္ထုတစ်ခုခုသည် ကြက်ခြေနီလှုပ်ရှားမှုနှင့် ပတ်သက်ဆက်နွယ်မှုရှိကြောင်း သိရှိစေရန် အရွယ်အစား သေးငယ်စွာပြသထားသည့် ကြက်ခြေနီအမှတ်အသားကို ဆိုသည်။

(ဆ) သိသာထင်ရှားသော အမှတ်အသား ဆိုသည်မှာ ဂျီနီဗာသဘော တူညီချက်များနှင့် နောက်ဆက်တွဲသဘောတူညီချက်များအရ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာတပ်ဖွဲ့၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့၊ ဆေးဘက် ဆိုင်ရာပုဂ္ဂိုလ်၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာအဆောက်အအုံနှင့် ဆေးဘက်

ဆိုင်ရာ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးယာဉ်များကို အကာအကွယ်ပေး သော အမှတ်အသားအဖြစ် အသုံးပြုသည့် ကြက်ခြေနီအမှတ် အသား သို့မဟုတ် လခြမ်းနီအမှတ်အသား သို့မဟုတ် ခရစ္စတယ်နီ အမှတ်အသားကို ဆိုသည်။

(ဇ) သိသာထင်ရှားသော အချက်ပြခြင်းများ ဆိုသည်မှာ ဂျီနီဗာ သဘောတူညီချက်များနှင့် နောက်ဆက်တွဲသဘောတူညီချက် များအရ အကာအကွယ်ရရန်အလို့ငှာ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာတပ်ဖွဲ့ များနှင့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးယာဉ်ဖြစ် ကြောင်းဖော်ပြသည့် အပြာရောင်မီး အသုံးပြု၍ အချက်ပြခြင်း၊ ရေဒီယိုအသုံးပြု၍ အချက်ပြခြင်းနှင့် မည်သူမည်ဝါဖြစ်ကြောင်း ခွဲခြားသိသာစေနိုင်သည့် အိလက်ထရောနစ် နည်းလမ်းဖြင့် အချက်ပြခြင်းစသော ၁၉၄၉ ခုနှစ်၊ ဂျီနီဗာသဘောတူညီချက်များ၏ နောက်ဆက်တွဲသဘောတူညီချက်အမှတ် ၁၊ နောက်ဆက်တွဲ(၁) အခန်း(၃)တွင် ဖော်ပြထားသည့် အချက်ပြခြင်းများကို ဆိုသည်။

(ဈ) အသုံးပြုခွင့်ရှိသူ ဆိုသည်မှာ ကြက်ခြေနီအမှတ်အသား၊ လခြမ်းနီ အမှတ်အသား၊ ခရစ္စတယ်နီအမှတ်အသား၊ ယင်းတို့၏အမည် နာမများနှင့် သိသာထင်ရှားသော အချက်ပြခြင်းများကို သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ အသုံးပြုရန် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကြက်ခြေနီအသင်းတို့က ခွင့်ပြုထားသူကို ဆိုသည်။

(ည) ဂျီနီဗာသဘောတူညီချက်များ (Geneva Conventions) ဆိုသည်မှာ ၁၉၄၉ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁၂ ရက်နေ့တွင် ဂျီနီဗာမြို့၌ အတည်ပြု ပြဋ္ဌာန်းခဲ့သော အောက်ပါ သဘောတူညီချက်များကို ဆိုသည် -

(၁) စစ်မြေပြင်တွင် လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့များမှ ဒဏ်ရာရသူများ နှင့် နာမကျန်းသူများ၏အခြေအနေ ပိုမိုကောင်းမွန်ရေး ဆိုင်ရာ ပထမဂျီနီဗာ သဘောတူညီချက်၊

(၂) ပင်လယ်ပြင်တွင် လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့များမှ ဒဏ်ရာရသူ များ၊ နာမကျန်းသူများနှင့် သင်္ဘောပျက်ရာတွင် ပါဝင်သူ များ၏အခြေအနေ ပိုမိုကောင်းမွန်ရေးဆိုင်ရာ ဒုတိယ ဂျီနီဗာ သဘောတူညီချက်၊

(၃) စစ်သုံးပန်းများအပေါ် ပြုမူဆက်ဆံခြင်းဆိုင်ရာ တတိယ ဂျီနီဗာ သဘောတူညီချက်၊

(၄) စစ်မက်ကာလအတွင်း အရပ်သားများအား အကာအကွယ် ပေးခြင်းဆိုင်ရာ စတုတ္ထဂျီနီဗာ သဘောတူညီချက်။

(ဋ) နောက်ဆက်တွဲသဘောတူညီချက်များ (Protocols) ဆိုသည်မှာ ဂျီနီဗာ သဘောတူညီချက်များ၏ နောက်ဆက်တွဲအဖြစ် ချုပ်ဆို ခဲ့သည့် အောက်ပါ သဘောတူညီချက်များကို ဆိုသည် -

(၁) နောက်ဆက်တွဲသဘောတူညီချက် အမှတ် ၁ - ၁၉၇၇ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၈ ရက်နေ့တွင် ဂျီနီဗာမြို့၌ အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည့် နိုင်ငံတကာပါဝင်သော လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခ ဒဏ်ခံရ သူများအား အကာအကွယ်ပေးခြင်းဆိုင်ရာ နောက်ဆက်တွဲ သဘောတူညီချက်၊

(၂) နောက်ဆက်တွဲသဘောတူညီချက် အမှတ် ၂ - ၁၉၇၇ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၈ ရက်နေ့တွင် ဂျီနီဗာမြို့၌ အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည့် နိုင်ငံတကာအရေးအခင်း မဟုတ်သော လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခဒဏ်ခံရသူများအား အကာအကွယ်ပေးခြင်းဆိုင်ရာ နောက်ဆက်တွဲ သဘောတူညီချက်၊

(၃) နောက်ဆက်တွဲ သဘောတူညီချက် အမှတ် ၃ - ၂၀၀၅ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ဂျီနီဗာမြို့၌ အတည်ပြု ပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည့် သိသာထင်ရှားသော ထပ်တိုးအမှတ်အသား သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သော နောက်ဆက်တွဲ သဘောတူညီချက်။

(ဌ) ဆေးဘက်ဆိုင်ရာတပ်ဖွဲ့ ဆိုသည်မှာ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ တာဝန် ထမ်းဆောင်နေသော ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တပ်မတော် ဆေးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့ကို ဆိုသည်။

(ဍ) ဆေးဘက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့ ဆိုသည်မှာ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ထမ်း ဆောင်နေသော နယ်ဘက်အဖွဲ့ကို ဆိုသည်။

(ဎ) ဆေးဘက်ဆိုင်ရာပုဂ္ဂိုလ် ဆိုသည်မှာ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ကို သီးသန့်ထမ်းဆောင်နေသော ဆရာဝန်၊ သူနာပြု၊ ဆေးဘက် ပညာသည်၊ ထမ်းစင်သယ်သူ၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ သယ်ယူပို့ဆောင် ရေးယာဉ်မောင်းနှင်သူ အပါအဝင် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်

များတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်သူ အားလုံးကို ဆိုသည်။

(ဏ) ဆေးဘက်ဆိုင်ရာအဆောက်အအုံ ဆိုသည်မှာ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ အကူအညီပေးရန် ပြုလုပ်ထားသော ယာယီ သို့မဟုတ် အမြဲတမ်း အဆောက်အအုံကို ဆိုသည်။

(တ) ဆေးဘက်ဆိုင်ရာသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးယာဉ် ဆိုသည်မှာ နယ် ဘက်အဖွဲ့အစည်းနှင့် တပ်မတော်ဆေးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့ရှိ ဆေး ဘက်ဆိုင်ရာ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ လူနာများနှင့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ပစ္စည်းများကို သယ်ယူပို့ဆောင်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် ယာဉ်ကို ဆိုသည်။

(ထ) အမည်နာမ ဆိုသည်မှာ ကြက်ခြေနီ၊ လခြမ်းနီနှင့် ခရစ္စတယ်နီ တို့ကို မည်သည့် ဘာသာစကားဖြင့်မဆို စာသားအသုံးပြုဖော်ပြ ခြင်းကို ဆိုသည်။

(ဒ) ကြက်ခြေနီအခြေခံမူများဆိုသည်မှာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီနှင့် လခြမ်းနီလှုပ်ရှားမှု၏ အခြေခံမူ ခုနစ်ချက်ဖြစ်သော လူသားချင်းစာနာထောက်ထားခြင်း၊ ခွဲခြားမှုမရှိခြင်း၊ ကြားနေ ခြင်း၊ လွတ်လပ်ခြင်း၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းအကျိုးဆောင်ခြင်း၊ စည်းလုံးညီညွတ်ခြင်းနှင့် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ပျံ့နှံ့ခြင်းတို့ကို ဆိုသည်။

(ဓ) သစ္စာခံသောလုပ်ရပ် ဆိုသည်မှာ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခနှင့် သက်ဆိုင်သော အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဥပဒေ၏ စည်းမျဉ်းများအရ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုကို ရရှိခွင့်ရှိသည့်အချက်ကို အသုံးပြု၍ တစ်ဖက်သား၏ ယုံကြည်မှုကို လှည့်စားလုပ်ဆောင်သည့် လုပ်ရပ်ကို ဆိုသည်။

(န) ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေအရ ဖွဲ့စည်းသော ကြက်ခြေနီအမှတ်အသားကို ဥပဒေနှင့်အညီ အသုံးပြုရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ကို ဆိုသည်။

(ပ) ဝန်ကြီးဌာန ဆိုသည်မှာ ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၊ ကျွန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနကို ဆိုသည်။

(ဖ) ကြက်ခြေနီအသင်း ဆိုသည်မှာ မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းကို ဆိုသည်။

အခန်း (၂)

ရည်ရွယ်ချက်

၄။ ဤဥပဒေ၏ ရည်ရွယ်ချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည် -

(က) ကြက်ခြေနီအမှတ်အသား၊ လခြမ်းနီအမှတ်အသား၊ ခရစ္စတယ်နီ အမှတ်အသားနှင့် ယင်းတို့၏ အမည်နာမများကို လေးစားမှု ရှိစေရန်နှင့် မှန်ကန်စွာ အသုံးပြုစေရန်၊

(ခ) ကြက်ခြေနီအမှတ်အသား၊ လခြမ်းနီအမှတ်အသား၊ ခရစ္စတယ်နီ အမှတ်အသားနှင့် ယင်းတို့၏ အမည်နာမများကို အလွဲသုံးမှု မဖြစ်စေရေးအတွက် တားဆီးကာကွယ်ရန်၊

(ဂ) ကြက်ခြေနီ အမှတ်အသား၊ လခြမ်းနီအမှတ်အသား၊ ခရစ္စတယ်နီ အမှတ်အသားနှင့် ယင်းတို့၏ အမည်နာမများကို အသုံးပြု ဆောင်ရွက်မှုများသည် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း များနှင့်အညီ ဖြစ်စေရန်။

အခန်း (၃)

ကြက်ခြေနီအမှတ်အသားကို ဥပဒေနှင့်အညီ အသုံးပြုရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းခြင်း

၅။ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် -

(က) ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင် ရွက်နိုင်ရန် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးက ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် လည်းကောင်း၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအပါအဝင် အခြား သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ကြက်ခြေနီအသင်း တို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူ ပညာရှင်များက အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ်လည်းကောင်း၊ ကြက်ခြေနီ အသင်း အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးက အတွင်းရေးမှူးအဖြစ် လည်းကောင်း ပါဝင်သော ကြက်ခြေနီအမှတ်အသားကို ဥပဒေ နှင့်အညီ အသုံးပြုရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းပေးရမည်။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ(က)အရ ဖွဲ့စည်းရာတွင် လိုအပ်ပါက အဖွဲ့ဝင်များအနက်မှ သင့်လျော်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များကို ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့် တွဲဖက်အတွင်း ရေးမှူးအဖြစ် သတ်မှတ်တာဝန်ပေးနိုင်သည်။

(ဂ) ပုဒ်မခွဲ(က)အရ ဖွဲ့စည်းသော ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ကို လိုအပ်ပါက ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းနိုင်သည်။

၆။ ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်။

(က) ဤဥပဒေကို အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မူဝါဒ ချမှတ်ခြင်း၊

(ခ) ကြက်ခြေနီအမှတ်အသား၊ လခြမ်းနီအမှတ်အသား၊ ခရစ္စတယ်နီ အမှတ်အသားနှင့် ယင်းတို့၏ အမည်နာမများကို အသုံးပြုခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အခြင်းပွားမှုများ ပေါ်ပေါက်ပါက သက်ဆိုင်သူများနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခြင်း။ (ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

ပြည်တွင်းရေးရာ

တာချီလိတ်နယ်စပ်မှ နိုင်ငံခြားသား ခရီးသွားဧည့်သည်များ တစ်ပတ်အတွင်း ၂၅၆၇၆ ဦး ဝင်ရောက်လည်ပတ်

တာချီလိတ် ဩဂုတ် ၂၅
တာချီလိတ်နယ်စပ်ဝင်ပေါက်မှတစ်ဆင့် နိုင်ငံခြားသား ခရီးသွားဧည့်သည်များ နေ့စဉ်ဝင်ရောက်လည်ပတ်လျက် ရှိရာ ဩဂုတ် ၁၆ ရက်မှ ၂၂ ရက်အထိ ထိုင်းနိုင်ငံသား အများစုပါဝင်သည့် နိုင်ငံခြားသား ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွား ဧည့်သည် နေချင်းပြန်နှင့် ညအိပ်ခရီးစဉ်အဖြစ် စုစုပေါင်း ၂၅၆၇၆ ဦး ဝင်ရောက်လည်ပတ်ခဲ့ပြီး ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်မှ ဩဂုတ်လအတွင်း ၇၈၇၀၀၀ ဦး ရှိကြောင်း လူဝင်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဆိုင်ရာဌာနနှင့် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန တာချီလိတ် ရုံးခွဲတို့မှ သိရသည်။

နိုင်ငံခြားသား ခရီးသွားဧည့်သည်များသည် မြန်မာ နိုင်ငံအတွင်း ဘုရားဖူးခြင်း၊ ရေမြေတောတောင် သဘာဝ အလှရှုခင်းများနှင့် အထင်ကရနေရာများ၊ တိုင်းရင်းသား

များ၏ မတူကွဲပြားသည့် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုလေ့ထုံးစံများ၊ လူနေမှုဘဝပုံစံများကို ဗဟုသုတအဖြစ် ကြည့်ရှုလေ့လာ သိမြင်ခံစားနိုင်စေရန် ဝင်ရောက်လျက်ရှိရာ တစ်ပတ် အတွင်း တာချီလိတ်နေချင်းပြန်အဖြစ် ထိုင်းနိုင်ငံသား ၂၄၃၀၀၊ တတိယနိုင်ငံသား (နိုင်ငံခြားသား) ၃၇၂ ဦး၊ တာလေးလန်တောင်းဘုရားသို့ နေချင်းပြန် ထိုင်းနိုင်ငံ သား ခြောက်ဦး၊ ညအိပ်ခရီးစဉ်အဖြစ် မိုင်းဖြတ်နှင့်ကျိုင်းတုံ မြို့သို့ ထိုင်းနိုင်ငံသား အများစုပါဝင်သည့် တတိယနိုင်ငံသား ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသည် ၂၆ ဦး၊ ပြည်တွင်းခရီးစဉ်သို့ ဗီဇာဖြင့် (ဗီဇာကင်းလွတ်ခွင့်ရ) နိုင်ငံသားများအပါအဝင် နိုင်ငံ ခြားသား ခရီးသွားဧည့်သည် ၉၆၂ ဦး ဝင်ရောက် လည်ပတ်ခဲ့သည်။

တာချီလိတ်နယ်စပ်ဝင်ပေါက်မှ ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်မှ ဩဂုတ် ၂၂ ရက်အထိ နေချင်းပြန်နှင့် ညအိပ်ခရီးသည်



ထိုင်းနိုင်ငံသား ၇၂၇၅၅၇ ဦး၊ တတိယနိုင်ငံသား (နိုင်ငံခြားသား) ၉၅၁၅ ဦး၊ လန်တောင်းဘုရားသို့ နေချင်းပြန် ထိုင်းနိုင်ငံသား ၂၆၄ ဦး၊ မိုင်းဖုန်းနေချင်းပြန် ခရီးစဉ်အဖြစ် ထိုင်းနိုင်ငံသား ၁၁၃ ဦး၊ မိုင်းဖြတ်နှင့်ကျိုင်းတုံ ခရီးစဉ်တွင် ၇၇၂၈ ဦး၊ ဗီဇာ(ဗီဇာကင်းလွတ်ခွင့်)ဖြင့် ပြည်တွင်းခရီးစဉ်သို့ ၄၀၂၄ ဦး စုစုပေါင်း နိုင်ငံခြားသား ခရီးသွားဧည့်သည် ၇၈၇၀၀၀ ဦး ဝင်ရောက်လည်ပတ်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ **ဝေယံလင်း(ပြန်/ဆက်)**

မွေးရာပါ နှုတ်ခမ်းကွဲ၊ အာခေါင်ကွဲဝေဒနာရှင်များအား အခမဲ့ခွဲစိတ်ကုသပေး



ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၅
ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီး ဌာနမှကြီးမှူး၍ ကမ္ဘောဇဘဏ်နှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံအခြေစိုက် ပရဟိတ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်သည့် Smile Asia တို့ပူးပေါင်းပြီး မြန်မာနိုင်ငံ တစ်ဝန်းရှိ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးမှ ကလေးငယ်များ ပိုမိုကောင်းမွန်သော ဘဝနေရက်များ

ပိုင်ဆိုင်နိုင်ရန် သတ္တမအကြိမ်မြောက် မွေးရာပါ နှုတ်ခမ်းကွဲ၊ အာခေါင်ကွဲ ဝေဒနာရှင်များ အခမဲ့ခွဲစိတ်ကုသရေး ဖွင့်ပွဲကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရွှေတိဂုံ ဘုရားလမ်းနှင့် ဝိုလ်ချုပ်လမ်းထောင့်ရှိ အမျိုးသားသွေးဌာန၌ ကျင်းပ သည်။ သတ္တမအကြိမ်မြောက် အခမဲ့ ခွဲစိတ်ကုသပေးခြင်းကို ဩဂုတ် ၂၅

ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ ပြုလုပ်သွားမည် ဖြစ်ပြီး Smile Asia ဆေးဘက် ဆိုင်ရာအဖွဲ့ဝင်များက ဝေဒနာရှင် ကလေးငယ် ၁၄၀ ကျော်အတွက် လိုအပ်သော စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ခွဲစိတ် ကုသမှုခံယူရန် အခြေအနေကောင်းမွန် သော ကလေးငယ်များအား ခွဲစိတ်မှု များ ပြုလုပ်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း

သိရသည်။ ခွဲစိတ်ကုသမှု ခံယူကြမည့် မွေးရာပါ နှုတ်ခမ်းကွဲ၊ အာခေါင်ကွဲ ဝေဒနာရှင် ကလေးငယ်များသည် ချင်းပြည်နယ် တီးတိန်မြို့၊ ကချင် ပြည်နယ် တနိုင်းမြို့၊ ရခိုင်ပြည်နယ် မင်းပြားမြို့နှင့် ကယားပြည်နယ် ဒီးမော့ဆိုမြို့ စသည်ဖြင့် အလွန် ဝေးလံသော တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးမှ လာရောက်၍ အခမဲ့ခွဲစိတ်ကုသမှု ခံယူကြသည်။ ယခင် ခွဲစိတ်ကုသပေးခဲ့သည့် ဆဋ္ဌမ အကြိမ်အထိ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းမှ နှုတ်ခမ်းကွဲ၊ အာခေါင်ကွဲဝေဒနာရှင် ကလေးငယ်ပေါင်း ၅၁၀ ကို ရာနှုန်း ပြည့်အောင်မြင်စွာ ခွဲစိတ်ကုသပေး နိုင်ခဲ့သည်။ Smile Asia ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့တွင် အဖွဲ့ဝင် ၃၈ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်း ထားပြီး အဆိုပါ အဖွဲ့ဝင်များအတွင်း အမေရိကန်၊ ဟောင်ကောင်၊ ဂျပန်၊

စင်ကာပူ၊ တရုတ်၊ မြန်မာနှင့် ဖိလစ်ပိုင် အစရှိသည်တို့မှ ဆရာဝန်များနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်း များပါဝင်သည်။ Smile Asia ဆေးဘက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အား ပံ့ပိုးကူညီ ပေးနိုင်ရန် ကမ္ဘောဇဘဏ်အဖွဲ့သား များက လူနာစာရင်းများကောက်ယူ ခြင်းနှင့် ခွဲစိတ်ကုသမှုဆိုင်ရာ စီမံ ခန့်ခွဲမှုများ တာဝန်ယူဆောင်ရွက် ပေးခဲ့သည်။ ကမ္ဘောဇဘဏ်က လူနာများ ခွဲစိတ်ကုသမှုခံယူနေစဉ် တစ်လျှောက်လုံး လူနာနှင့် မိသားစု အတွက် အသွား၊ အပြန်ခရီးစရိတ်များ တာဝန်ယူပံ့ပိုးခြင်း၊ လူနာများနှင့် မိသားစုဝင်များ နေထိုင်စားသောက် ရေးအတွက် စရိတ်ငြိမ်းအခမဲ့ စီစဉ် ပေးခြင်းတို့ကို ကူညီထောက်ပံ့ပေး သည်။ ထို့အပြင် ကမ္ဘောဇဘဏ် သည် ခွဲစိတ်ကုသမှုခံယူရန် လာရောက်နေထိုင်ချိန်အတွင်း လူနာ များနှင့် မိသားစုဝင်များ ရန်ကုန်မြို့

အတွင်း သွားရေးလာရေး အဆင်ပြေ စေရန် မော်တော်ယာဉ်တစ်စီး စီစဉ် ပေးထားကြောင်း သိရသည်။ ကမ္ဘောဇဘဏ်နှင့် Smile Asia မှ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဆက်လက်ပြုလုပ် သွားမည့် အဋ္ဌမအကြိမ်မြောက် အခမဲ့ ခွဲစိတ်ကုသရေးအစီအစဉ်ကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်မှ ၁၆ ရက်အတွင်း နေပြည်တော်ရှိ ခုတင် ၁၀၀၀ ဆံ့ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးတွင် ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ယခင်က အခမဲ့ခွဲစိတ်ကုသရေး အစီအစဉ် များကို ရှမ်းပြည်နယ်နှင့် ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးတို့တွင်သာ ပြုလုပ်ခဲ့ ခြင်းဖြစ်သောကြောင့် အဋ္ဌမအကြိမ် အခမဲ့ ခွဲစိတ်ကုသရေး အစီအစဉ် သည် ကမ္ဘောဇဘဏ်နှင့် Smile Asiaတို့အတွက် နေပြည်တော်တွင် ပထမဦးဆုံးအကြိမ် ပြုလုပ်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **ကြေးမုံ**

လူထုစုပေါင်းစက်ဘီးစီးနင်းပွဲ မန္တလေးမြို့တွင် ကျင်းပ စက်ဘီးစီးဝါသနာရှင် ပြည်သူ ၂၅၀ ကျော် ပါဝင်ဆင်နွှဲ

မန္တလေး ဩဂုတ် ၂၅
(၃၉)ကြိမ်မြောက် လူထုစုပေါင်း စက်ဘီးစီးနင်းပွဲကို ယနေ့နံနက် ၅ နာရီခွဲက မန္တလေးမြို့၊ ကျုံးတောင် ဘက် ၂၆ လမ်းရှိ မြို့တော်စည်ပင် ရုံးရှေ့စုရပ်နေရာ၌ ကျင်းပသည်။ ပြည်သူ့လွှတ်တော်နှင့် တိုင်း ဒေသကြီးမှ လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်များ၊ စက်ဘီးစီးအားကစား ဝါသနာရှင်သက်ကြီး၊ သက်လတ်၊ လူငယ်လူရွယ်၊ ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်း များ၊ ပြည်သူများအင်အား ၂၅၀ ကျော် တို့သည် စုရပ်နေရာမှ ၂၆ လမ်း အတိုင်း အရှေ့ဘက် ၆၀ လမ်းသို့ ထိုလမ်းအတိုင်းသိပ္ပံလမ်းအထိ ထိုမှ ၇၈ လမ်းသို့ ထိုမှ ၃၈ လမ်းအတိုင်း ၇၃ လမ်းသို့ ထိုလမ်းအတိုင်း ၂၆ လမ်း သို့ ထိုလမ်းအတိုင်းမြို့ပတ်၍ ၂၆ လမ်း ကျုံးတောင်ဘက် တာလွှတ်စုရပ်

နေရာအထိ စက်ဘီးစီးနင်းကြပြီး ပျော်ရွှင်စွာစုပေါင်းဆင်နွှဲ၍ ပြန်လည် ပန်းဝင်ရောက်ရှိလာကြကာ ကိုယ် လက်လှုပ်ရှားကြံ့ခိုင်မှု လေ့ကျင့် ခန်းများပြုလုပ်ကြပြီး ပါဝင်ဆင်နွှဲ သည့် စက်ဘီးစီးအားကစား မောင် မယ် ဝါသနာရှင် ပြည်သူများအား စေတနာရှင်များက ရွှံင်ရယ်ဒီ အား ဖြည့် အချို့ရည်ဘူးများ ပေးဝေခဲ့

ကြသည်။ အဆိုပါ ပြည်သူ့လူထုစုပေါင်း စက်ဘီးစီးနင်းပွဲကို လစဉ်လ၏ နောက်ဆုံးပတ် တနင်္ဂနွေနေ့တွင် ကျင်းပလျက်ရှိရာ မည်သူမဆို အကန့်အသတ်မရှိမည်သည့်စက်ဘီး နှင့်မဆို ပါဝင်စီးနင်းနိုင်ကြောင်း သိရ သည်။ **တင်မောင်(မန်းကိုယ်ပွား)**



ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်၏ လမ်းညွှန်မှာကြားချက် ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်း

ဘားအံ ဩဂုတ် ၂၅
ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်ရုံး နေပြည်တော်၌ ကျင်းပခဲ့သော ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် တရားသူကြီးချုပ်များ၊ တိုင်း ဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် တရားရေးဦးစီးမှူးများ၏ (၁၇) ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးမှ လမ်းညွှန် မှာကြားချက်များ ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်းပွဲကို ဩဂုတ် ၂၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ဘားအံမြို့၊ ကရင်ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်ရုံး၌ ကျင်းပသည်။

ကရင်ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် ဦးစောစံလင်းက အစည်းအဝေး လမ်းညွှန်မှာကြားချက် များကို ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ပြည်နယ် တရားရေးဦးစီးမှူးက တရားရုံးစီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာများကို လည်းကောင်း၊ တက်ရောက်လာကြသော ခရိုင်နှင့် မြို့နယ် တရားသူကြီးများက တရားစီရင်ရေး၊ စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် ရုံးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာများကိုလည်းကောင်း ဆွေးနွေးတင်ပြ ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စောမျိုးမင်းသိန်း (ပြန်/ဆက်)

မြန်မာနိုင်ငံ လိုင်စင်ရကန်ထရိုက်တာများအသင်း (ပဲခူး) ဖွဲ့စည်း

ပဲခူး၊ ဩဂုတ် ၂၅

ပဲခူးမြို့ ရွှေဝါထွန်းတိုက်က မန္တလေးဒေသခံအဖွဲ့အစည်းက ဩဂုတ် ၂၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မြန်မာနိုင်ငံ လိုင်စင်ရ ကန်ထရိုက်တာများအသင်း(ပဲခူး)အသင်း အတည်ပြုဖွဲ့စည်းခြင်း အခမ်းအနားကျင်းပသည်။

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ရင်က အဖွဲ့အမှတ်စဉ် ၁၀၀၀၀၀၀၀ ပြောကြားကာ မြန်မာနိုင်ငံ လိုင်စင်ရကန်ထရိုက်တာများအသင်းချုပ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းစိုးက ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဆောက်လုပ်ရေးကဏ္ဍ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ ခေတ်မီဆောက်လုပ်ရေးနည်းပညာများဖြင့် စံချိန်စံညွှန်းနှင့်ညီသော အဆောက်အအုံများ တည်ဆောက်နိုင်ရန်၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ နိုင်ငံတကာစံချိန်စံညွှန်းအလုပ်သမားများပေါ်ထွက်လာစေရန်၊ အခက်အခဲဖြစ်ပေါ်နေသည့် ကန်ထရိုက်တာလုပ်ငန်းရှင်များကို ငွေကြေးအမြတ်တစ်စုံတစ်ရာမယူဘဲ ကူညီ



ဆောင်ရွက်ရန်၊ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ကန်ထရိုက်တာများကို ကိုယ်စားပြုသော လွတ်လပ်သော အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပေးသွားရန် ရည်ရွယ်၍ မြန်မာနိုင်ငံလိုင်စင်ရ ကန်ထရိုက်တာများအသင်းကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်တွင် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တင်စိုး(ပဲခူး)

ရှင်ဥပဂုတ္တအရှင်သူမြတ် လှည့်လည်အပူဇော်ခံ

လွိုင်ကော်၊ ဩဂုတ် ၂၅

ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော်မြို့၌ စာရေးတံခွန်ခါ ရှင်ဥပဂုတ္တအရှင်သူမြတ်အား ဘီလူးချောင်းရိုးတစ်လျှောက် လှည့်လည်အပူဇော်ခံရာ ဒေသခံများက ဩဂုတ် ၂၃ ရက် ည ၇ နာရီတွင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ဖူးမြော်ကြသည်။

လွိုင်ကော်မြို့လယ်အတွင်း ဖြတ်သန်းစီးဆင်းလျက်ရှိသည့် ဘီလူးချောင်း၌ ရှေ့ပြေးမီးဖောင်များ၊ ဓမ္မစကြာအဖွဲ့များ၊ မီးရှူးမီးပန်းများနှင့် အလှဆင်၍ အင်းတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများက ရှင်ဥပဂုတ္တအရှင်သူမြတ် ဖောင်တော်အား ဆွဲစေကာ ဆီမီးအလှများ ပူဇော်ခြင်းဖြင့် ဘီလူးချောင်းရိုးတစ်လျှောက် လှည့်လည်အပူဇော်ခံလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ ရှင်ဥပဂုတ္တအရှင်သူမြတ်အား လှည့်လည်အပူဇော်ခံရာ ဘီလူးချောင်းရိုးတစ်လျှောက် ကမ်းနားလမ်းနှင့် တံတားများတွင် ဒေသခံပြည်သူများက စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ဖူးမြော်ကြသည်။ ကိုစိုင်း(လွိုင်ကော်)

လူကုန်ကူးခံရသူ ၁၁ ဦး ပြန်လည်ရောက်ရှိကြိုဆို

မင်းကင်း၊ ဩဂုတ် ၂၅

မင်းကင်းမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဧည့်ရိပ်သာ၌ ဩဂုတ် ၂၃ ရက် ည ၇ နာရီခွဲက တရုတ်ပြည်သို့ လူကုန်ကူးခံရသူ ၁၁ ဦးတို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာကြရာ တာဝန်ရှိသူများက နွေးထွေးစွာ ကြိုဆိုခဲ့ကြသည်။

“နိုင်ငံခြားကိုသွားရောက်ပြီး တကယ်အလုပ်လုပ်ကိုင်ချင်ရင် တရားဝင်သွားရောက်ဖို့နည်းလမ်းတွေရှိတယ်။ အခုလို လူကုန်ကူးခံရပြီဆိုရင် အဓိကဆက်သွယ်ရမယ့်ဖုန်းနံပါတ်များ မှတ်ထားပြီး ဆက်သွယ်ဖို့လိုပဲတယ်” ဟု မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆန်းဇိုလ်က ပြောကြားသည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်ဆန်းက မြန်မာသံအမတ်နှင့် တရုတ်နိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့အကူအညီဖြင့် ရောက်ရှိလာခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ လုပ်ခလစာများ ပြန်လည်ရရှိရန် ကူညီပေးသွားကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီးများနှင့် မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာများ၏ လှူဒါန်းငွေ တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၆၀၀၀၀ စီ၊ မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့မှ တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀၀ စီ၊ မြို့နယ်တရားသူကြီး ဒေါ်ရွှေရည်ဦးက အမျိုးသမီးများအတွက် အမျိုးသမီးအသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ၊ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီမှူး ဦးသုတက တစ်ဦးလျှင် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းလေးမျိုးကို ပေးအပ်ကြသည်။

ပြန်လည်ရောက်လာသူများအား သက်ဆိုင်ရာ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများက မိသားစုဝင်များထံအပ်နှံပြီး မိသားစုများထံပြန်ရန် အခက်အခဲရှိသူများကို မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက ဧည့်ရိပ်သာအိမ်ဆောင်များတွင် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးထားကြောင်း သိရသည်။

ချင်းတွင်းသား

ရေနံချောင်းမြို့ မော်တော်ယာဉ်ရပ်နားစခန်းတည်ဆောက်မည့်မြေနေရာ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု



ရေနံချောင်း၊ ဩဂုတ် ၂၅
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး

ဦးဇော်မင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ဩဂုတ် ၂၄ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ရေနံချောင်းမြို့ ယာဉ်ရပ်နားစခန်းတည်ဆောက်မည့်မြေနေရာအား ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုခဲ့သည်။

ထိုနေ့က တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးသည် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ယာဉ်ရပ်နားစခန်းတည်ဆောက်ရေးကော်မတီနှင့် တွေ့ဆုံပြီး မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးတင်စိုးဝင်းက ယာဉ်ရပ်နားစခန်း တည်ဆောက်မည့်လုပ်ငန်းများကို ပရိဂျက်တာဖြင့် ရှင်းလင်းတင်ပြရာ လိုအပ်သည်များ ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါ မော်တော်ယာဉ်ရပ်နားစခန်းကို တွင်းကုန်းရပ်ကွက် မြို့ရှောင်လမ်းဆုံအနီး မြေဧက ၁၀ ဒဿမ ၁၈ ဧကတွင် CSR ရန်ပုံငွေကျပ် ၅၅၈ ဒဿမ ၅၀ သိန်းနှင့် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ရန်ပုံငွေကျပ် သိန်း ၂၀၀ ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုစိုးကြီး

ကျောင်းပြင်ပ ပညာရေးလုပ်ငန်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

မြဝတီ၊ ဩဂုတ် ၂၅

ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီမြို့၌ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ် ကျောင်းပြင်ပ မူလတန်းပညာရေးလုပ်ငန်းတွင် မြဝတီမြို့တွင် အခြေစိုက်စခန်းလေးခု၊ မဲဆောက် ဒေသတွင် အခြေစိုက်စခန်း ၁ခု ခုဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၅၆၃ ဦး တက်ရောက်သင်ကြားသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း မြဝတီမြို့ သောင်



ရင်းခန်းမတွင် ဩဂုတ် ၂၄ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပြုလုပ်သည့် မြဝတီမြို့နယ် ကျောင်းပြင်ပ ပညာရေးလုပ်ငန်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားမှ သိရသည်။

ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတေဇာအောင်က ကျောင်းပြင်ပမူလတန်းပညာရေးလုပ်ငန်းသည် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် မူလတန်းပညာကို ဆုံးခန်းတိုင်အောင် မသင်ယူနိုင်ခဲ့သောကလေးများအတွက် ကျောင်းပြင်ပမူလတန်းပညာရေးနှင့် ချိတ်ဆက်ပြီး ပညာရေးလမ်းကြောင်းပေါ်သို့ ရောက်ရှိအောင် ဒုတိယအကြိမ်အခွင့်အလမ်း စီမံဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထိုနေ့က ကရင်ပြည်နယ်ပညာရေးမှူးမှူး ပြည်နယ်ကြီးကြပ်ရေးမှူး ဒေါ်နန်းမြင့်တင်က ကျောင်းပြင်ပ ပညာရေးလုပ်ငန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး မြဝတီမြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဦးနိုင်ဝင်းအောင်က သင်တန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ကျောင်းပြင်ပပညာရေးစနစ်မှ ပညာသင်ယူခဲ့ပြီး ယခုပညာသင်နှစ်တွင် အခြေခံပညာကျောင်းများသို့ ပစ္စမတန်းတွင် ၂၀၅ ဦး၊ ဆဋ္ဌမတန်းတွင် ၁၁၄ ဦး၊ သတ္တမတန်းတွင် ၆၀၊ အဋ္ဌမတန်းတွင် ၂၃ ဦး၊ နဝမတန်းတွင် ၃၁ ဦး၊ ဒဿမတန်းတွင် လေးဦး ဆက်လက်ပညာဆည်းပူးနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထိန်လင်းအောင်(ပြန်/ဆက်)

လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

မန္တလေး၊ ဩဂုတ် ၂၅

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်မြေသာစံမြို့နယ် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို အောင်မြေသာစံမြို့နယ် ကမ်းနားလမ်းရှိ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဩဂုတ် ၂၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကျင်းပသည်။

မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာလှမိုးက ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀၀ ချပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရပ်ကွက်အလိုက် ခွဲဝေသတ်မှတ်ပေးမည်ဖြစ်ရာ မိမိရပ်ကွက် ပြည်သူများအကျိုးပြုစေမည့် လမ်း၊ တံတား၊ ရေဆိုးထုတ်ခြင်း၊ လျှပ်စစ်မီးတိုင်ပြုလုပ်ရေးတို့ကို တင်ပြကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ အဖွဲ့ဝင် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာအောင်ကျော်ဦးက ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနေ့က ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ရပ်ကွက်လုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီများမှ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည့်လုပ်ငန်းစီမံချက်များ၊ လျာထားချက်များအားတင်ပြရာ တာဝန်ရှိသူများက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

ဟိန်းတေထွန်း

ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု

ကျိုက်ထို၊ ဩဂုတ် ၂၅

မွန်ပြည်နယ် ကျိုက်ထိုမြို့နယ် မြို့နယ်ဦးစီးမှူးမှူး ဆောက်လုပ်နေမှုနှင့် ပေါင်မြို့နယ် လူထုပဟိုပြုလုပ်ငန်း၊ ရေပေးရေးလုပ်ငန်းများကို ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်) မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူး ဦးသိန်းလွင်က ဩဂုတ် ၂၃ ရက်တွင် ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။

ပေါင်မြို့နယ် မော်ဘီကျေးရွာရှိ စင်မြင့်ရေစင် မိုးကြိုးထိမှန်၍ ပျက်စီးသွားခြင်းကို အမြန်ပြုပြင်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး နွေရာသီတွင် သောက်သုံးရေလုံလောက်စွာ ရရှိရေး ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ ရေရရှိရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက အိမ်ခြေပေါင်း ၁၅၀ ကျော်ခန့် သောက်သုံးရေများ လုံလောက်စွာ ရရှိအသုံးပြုနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မိုးဝင်း



မလေးရှားနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်ဖလား၊ ဖိတ်ခေါ်တိုက်ကွမ်ဒိုပြိုင်ပွဲတွင် ရွှေ၊ ငွေဆုတံဆိပ်များရရှိခဲ့သည့် သန်လျင်တိုက်ကွမ်ဒိုကလပ်မှ အားကစားသမားများအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်နိုင်ရန် ဩဂုတ် ၂၂ ရက်က အလှူရှင်ဦးစိုးကြည်က ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းကို မြို့နယ်တိုက်ကွမ်ဒိုကလပ်နာယက ဦးတင်ဝင်းနှင့် အဖွဲ့ဝင် ပေးအပ်လှူဒါန်းစဉ်။ သန်းဝင်း(သန်လျင်)

မြဝတီမြို့၌ အနည်းဆုံးအခကြေးငွေ ပြန်လည်သုံးသပ်နိုင်ရေး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

မြဝတီ ဩဂုတ် ၂၅

အနည်းဆုံးအခကြေးငွေ ပြန်လည်သုံးသပ်နိုင်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲတစ်ရပ်ကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီမြို့၊ သောင်ရင်းခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရှေးဦးစွာ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတေဇာအောင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာ ယနေ့အချိန်၌ ယခင်က အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းခဲ့သော အနည်းဆုံးအခကြေးငွေ နှုန်းထားနှင့်ပတ်သက်၍ ပြန်လည်သုံးသပ် ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်သောကြောင့် အလုပ်ရှင်၊ အလုပ်သမားများ အနေဖြင့် အနည်းဆုံးအခကြေးငွေနှင့်ပတ်သက်၍ အားလုံး ဝိုင်းဝန်းညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးကြစေလိုပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ကရင်ပြည်နယ် အနည်းဆုံးအခကြေးငွေ သတ်မှတ်ရေးဆိုင်ရာကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ကျော်နှင့် ကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ဒေါ်ခိုင်စိုးအေး တို့က အနည်းဆုံးအခကြေးငွေ သတ်မှတ်ရေးဆိုင်ရာ

သိမှတ်ဖွယ်ရာများကို ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ တက်ရောက်လာသည့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ အလုပ်ရှင်၊ အလုပ်သမားများက ဆွေးနွေးကြရာ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ဦးဝင်းဦးက ဆွေးနွေး ချက်များအပေါ် ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြသည်။

၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် အနည်းဆုံးအခကြေးငွေဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ရာ ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် အလုပ်ချိန် ၈ နာရီ၊ တစ်ရက်အတွက် ငွေကျပ် ၃၆၀၀ သတ်မှတ်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် အလုပ်ချိန် ၈ နာရီ၊ တစ်ရက်အတွက် ငွေကျပ် ၄၈၀၀ ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ယခုအခါ ခေတ်နှင့်လျော်ညီသည့် အနည်းဆုံးအခ ကြေးငွေ ဖြစ်စေရေးအတွက် ထပ်မံဆွေးနွေးခြင်းဖြစ်ကာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အားလုံး ဆွေးနွေးချက်များ စုစည်းပြီး အနည်းဆုံးအခကြေးငွေ သတ်မှတ်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီသို့ ပေးပို့ပြီး နိုင်ငံတော်အဆင့် ထပ်မံဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါအခမ်းအနား မှ သိရသည်။ **ထိန်လင်းအောင်(ပြန်/ဆက်)**



ပဲတီစိမ်းတတိယအများဆုံးစိုက်ပျိုးသည့် ကန့်ဘလူမြို့၌ ထုတ်လုပ်မှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေး

ကန့်ဘလူ ဩဂုတ် ၂၅

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနကဦးဆောင်၍ ပဲတီစိမ်း သီးနှံများကို ပြည်ပဈေးကွက်(ဥရောပသမုဒ္ဒရာကွက်) ရရှိရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် ကဏ္ဍအလိုက် လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို သိရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကန့်ဘလူခရိုင် စုပေါင်း ရုံးရွှေ့ဆည်ခြင်းခန်းမ၌ ဩဂုတ်လတတိယပတ်က ကျင်းပ ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စိုက်ပျိုးဧက ၂၉ သိန်းကျော်ရှိ

ရှေးဦးစွာ စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်မောင်က အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် တစ်နိုင်လုံး ပဲတီစိမ်းစိုက်ပျိုးဧက ၂၉ သိန်းကျော်ရှိရာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးမှာ ဒုတိယအများ ဆုံးဖြစ်ကြောင်း၊ မြို့နယ်များအနက် ကန့်ဘလူမြို့နယ်သည် တတိယအများဆုံးစိုက်ပျိုးကြောင်း၊ အခြားတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များကဲ့သို့ ကန့်ဘလူခရိုင်ကိုလည်း ပဲတီစိမ်း စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေးအတွက် ယခုလို အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။



ဆက်လက်၍ ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ မျိုးစေတာဝန်ခံ ဒေါ်မင်းမင်းသန်း၊ စိမ်းရောင်သန်းသောစစ်ကိုင်းမြေကုမ္ပဏီ (GSR) အုပ်ချုပ် မှုဒါရိုက်တာ ဒေါ်စွမ်းရည်ဇော်တို့က ပဲတီစိမ်းမျိုးကောင်း မျိုးသန့် စနစ်တကျထုတ်လုပ်ခြင်းအကြောင်း သိကောင်း စရာများကိုလည်းကောင်း၊ စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးရွှေဖြူက ပဲတီစိမ်း

တန်ဖိုးမြင့်ထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် ဥရောပဈေးကွက် အခြေ အနေများကိုလည်းကောင်း၊ ရွှေဘိုမြို့၊ ပဲ၊ နမ်းကုန်စည်ဒိုင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးမြင့်၊ ကန့်ဘလူမြို့၊ ပဲ၊ နမ်းကုန်စည် ဦးဇွဲဦးတို့က ကုန်စည်ဒိုင်ဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့် လက်ရှိဖြစ်ပေါ် နေသော ဈေးကွက်၊ ဝယ်လိုအား၊ ရောင်းလိုအားအခြေ အနေများကိုလည်းကောင်း၊ Good Brother လယ်ယာ သုံးစက်ကိရိယာကုမ္ပဏီမှ ဦးဇော်ဝင်းအောင်က တောင်သူ

သုံးစက်ကိရိယာများ ရောင်းချပေးနေမှုကိုလည်းကောင်း ဆွေးနွေးကြသည်။

ရှင်းလင်းဆွေးနွေး

ထို့နောက် အဖွဲ့သုံးဖွဲ့ခွဲ၍ စားပွဲဝိုင်းဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်ပြီး ဈေးကွက်ဖော်ဆောင်မှု(အဖွဲ့ ၁)က လေးချက်၊ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး(အဖွဲ့ ၂)က ခုနစ်ချက်၊ ပဲတီစိမ်းစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုတိုးတက်ရေးနှင့် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသောဈေးကွက်၊ ဈေးနှုန်းရရှိရေး (အဖွဲ့ ၃)က ၁၀ ချက်တို့ကို စားပွဲဝိုင်းအဖွဲ့အလိုက် ဖော်ထုတ်ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပေါင်းစပ်သုံးသပ်ကာ ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ကမ္ဘာတွင် မြန်မာနိုင်ငံသည် ပဲတင်ပိုမူ ဒုတိယအများ ဆုံးနိုင်ငံဖြစ်ပြီး အာဆီယံနိုင်ငံများတွင် ပဲတင်ပိုမူမှာ အများဆုံးဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံစိုက်ပျိုးမြေ စုစုပေါင်း၏ ၂၂ ရာခိုင်နှုန်းသည် ပဲစိုက်သည့် ဧကများဖြစ်ကြသည်။ နှစ်စဉ် ပဲစိုက်ဧကမှာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အားလုံးတို့ တွင် စုစုပေါင်း စိုက်ဧက ၁၁ သန်းကျော်ရှိကြောင်း သိရ သည်။

အောင်ဝင်းငြိမ်း(ကန့်ဘလူ)

ကော့ကရိတ်မြို့နယ်၌ ပျက်စီးသွားသည့် မိုးစပါးများ အစားထိုးပြန်လည်စိုက်ပျိုးခြင်း အသိပညာပေးခြင်းနှင့် လက်တွေ့သရုပ်ပြ



ကော့ကရိတ် ဩဂုတ် ၂၅

ကရင်ပြည်နယ် ကော့ကရိတ်မြို့နယ်တွင် ရေကြီးခြင်း၊ မြစ်ချောင်းရေ တောင်ကျရေ များရေလျှံခြင်းကြောင့် လယ်ယာမြေများ

တွင် ရေများဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့ သည့် မိုးစပါးများ အချိန်မီအစားထိုး ပြန်လည် စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် တောင်သူပညာပေး ဟောပြောခြင်းနှင့် Dapog SRI Seed

Blower နည်းတို့ဖြင့် စုပေါင်းပျိုးထောင် လက်တွေ့သရုပ်ပြသခြင်းကို ဩဂုတ် ၂၄ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ရေကျော်ကြီးကျေးရွာ တောင်သူ ဦးပေါ်၏ လယ်မြေ၌ ပြုလုပ် သည်။

ရှင်းလင်းပြောကြား

အခမ်းအနားတွင် ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတင်မောင်ဝင်းက တောင်သူများကို အဖွင့် အမှာစကားနှင့် အားပေးစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်နော်သူးလေ ထီးက လက်တွေ့ပြသဟောပြောပွဲ ပြုလုပ် ရခြင်းနှင့်ပတ်သက်သည့် အကြောင်းအရာ များ၊ ပျက်စီးသွားသည့် လယ်မြေများကို သက်တမ်းတိုမျိုးစပါး ပျိုးထောင်နည်း၊ တိုက်ရိုက်အစေ့ချစိုက်နည်းများနှင့် မြေဩဇာ စနစ်တကျအသုံးပြုနည်းတို့ကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး ဦးအောင်နိုင်က SRI, Dapog, Seed

Blower တို့ဖြင့် စနစ်တကျပျိုးထောင်ခြင်း တို့ကို တောင်သူပညာပေး ရှင်းလင်း ပြောကြားပြီး International Fertilizer Development Center (IFDC) NGO အဖွဲ့က လှူဒါန်းသည့် ရွက်ဖျန်း မြေဩဇာများကို ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ခရိုင်/မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး၊ IFDC မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးတို့က တောင်သူ များထံသို့ အသီးသီးပေးအပ်ကြသည်။ ယင်းနောက် တက်ရောက်လာကြသည့် တောင်သူများနှင့်အတူ စိုက်ပျိုးရေး ဝန်ထမ်းများက စုပေါင်းပျိုးထောင်ခြင်း လက်တွေ့သရုပ်ပြသ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

တက်ရောက်

အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ ခရိုင်အုပ်ချုပ် ရေးမှူး၊ မြို့နယ်လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးမှူး၊ မြို့နယ်ဆည်မြောင်းဦးစီး မှူးနှင့် မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ခရိုင်/ မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဝန်ထမ်းများ၊ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ တတနီ ကူး၊ ကော့နွဲ့ လိုင်ဝ၊ ရေကျော်ကြီး၊ ရေကျော် လေးကျေးရွာများရှိ တောင်သူ ၁၅၀ ခန့် တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခင်မျိုးဝင်း(ပြန်/ဆက်)

မြစ်မီးရောင် စီမံကိန်းကျေးရွာများကို ငွေစာရင်းထိန်းသိမ်းနည်း သင်တန်းဖွင့်လှစ်ပို့ချ

သနပ်ပင် ဩဂုတ် ၂၅

သနပ်ပင်မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနရုံး လူထုအခြေပြုဗဟို ဌာန၌ သနပ်ပင်မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် မြစ်မီး ရောင်စီမံကိန်းကျေးရွာများကို ငွေစာရင်း ထိန်းသိမ်းနည်းသင်တန်း ဖွင့်လှစ်သင်ကြားခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ သင်တန်းကို သနပ်ပင်မြို့နယ် အတွင်းရှိ မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းကျေးရွာ ၁၇ ရွာမှ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ ငွေစာရင်းစီမံခန့် ခွဲမှုနှင့် ငွေစာရင်းများကို ထိန်းသိမ်းရာတွင် နည်းစနစ်မှန်ကန်တိကျစွာ ထိန်းသိမ်းတတ် စေရန်အတွက် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဦးစီးမှူး ဒေါ်ဟန်သွယ်သွယ်ဦးက ဩဂုတ် ၁၉ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိ နှစ်ရက်ကြာ သင်ကြားခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ **လှမိုး(ပြန်/ဆက်)**

ဝါနှင့် ချည်ထည်လုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် တောင်သူများနှင့်တွေ့ဆုံ



မိတ္ထီလာ ဩဂုတ် ၂၅

နိုင်ငံတော်စီးပွားရေးရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး၊ ဦးဘိုဘိုဝယ်သည် ဝါနှင့် ချည်ထည်လုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ဩဂုတ် ၂၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက မိတ္ထီလာမြို့နယ် ရေချိုးကျေးရွာမှ မိုးနှောင်းချည်မှုင်ရှည်ဝါ အထူးဧက ၅၀

စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ တောင်သူများနှင့် ရေချိုးနည်းပညာ ပြန့်ပွားရေးစင်တာတွင် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးသည်။ ဦးဘိုဘိုဝယ်က နိုင်ငံတော်စီးပွားရေးရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီမှ စိုက်ပျိုးရေးတောင်သူများ၏ လိုအပ်ချက်များဖြစ်သည့် ဝါမျိုးစေ့ အခက်အခဲမရှိစေရေး၊ ထွက်ရှိလာသည့်ဝါများ အရည်

အသွေးပြည့်ဝသည့်ဝါများ ထွက်ရှိရေး၊ လုပ်သားရှားပါးမှုအခြေအနေများ၊ ပိုးမွှားကာကွယ်ဆေးများနှင့် သဘာဝမြေဩဇာသုံးစွဲမှု အခြေအနေများ၊ စိုက်ပျိုးစရိတ်ဖြစ်သည့် အရင်းအနှီး အခက်အခဲများ မရှိစေရေး၊ စိုက်ပျိုးရေးနည်းစနစ်များ စသည့်လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေးတို့ကို ဆွေးနွေးခဲ့ရာ တောင်သူများက စိုက်ပျိုးရာ၌ မိမိတို့တွေ့ကြုံနေရသည့် အခက်အခဲများကို တင်ပြကြရာ အတွင်းရေးမှူးက ပြန်လည်ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီးပွားရေးရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ရေချိုးကျေးရွာ မိုးနှောင်းချည်မှုင်ရှည်ဝါ အထူးဧက ၅၀ သို့သွားရောက်၍ ကြည့်ရှုခဲ့ရာ ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး၊ ဦးစိုးသိန်းနှင့် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး၊ ဦးမောင်မောင်ငြိမ်းတို့က မိုးနှောင်းချည်မှုင်ရှည်ဝါ စိုက်ပျိုးထားရှိမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

သိန်းမြင့်ကျော်(မိတ္ထီလာ)

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကြက်ခြေနီကြီးကြပ်မှုကော်မတီ လုပ်ငန်းစဉ်များရှင်းလင်းပွဲ သန်လျင်၌ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၅

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကြက်ခြေနီကြီးကြပ်မှုကော်မတီ ရွေးချယ်တင်မြှောက်ရေးစည်းမျဉ်းနှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များရှင်းလင်းပွဲကို ဩဂုတ် ၂၄ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် (သန်လျင်) ဘုရားကုန်းကျေးရွာ ကြာကန်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကြက်ခြေနီကြီးကြပ်မှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ ဒေါ်လှကြင်က နှုတ်ခွန်းဆက်အဖွင့်စကားပြောကြားပြီး ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် ကြက်ခြေနီကြီးကြပ်မှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယရဲမှူးကြီး ကျော်မိုးကြည် (ငြိမ်း) က ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကြက်ခြေနီကြီးကြပ်မှုကော်မတီ ရွေးချယ်တင်မြှောက်ရေးစည်းမျဉ်းများနှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင်အတွင်းရှိ မြို့နယ်ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့များမှ မြို့နယ်တပ်ဖွဲ့မှူးများနှင့် ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်ရွေးချယ်ရေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းကြရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကြက်ခြေနီ



ကြီးကြပ်မှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာဒေါ်လှကြင်နှင့် ဒုတိယတိုင်းတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ဦးအောင်မင်းကိုတို့က ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သက်နိုင်(သန်လျင်)

ပြည်သူများ ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရေးအတွက် မြောင်းမြတွင် ဆိုင်ကယ်စီးဦးထုပ်များပေးဝေ



မြောင်းမြ ဩဂုတ် ၂၅

မြောင်းမြမြို့ဒေသခံပြည်သူများအား ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရေးအတွက် ဩဂုတ် ၂၄ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက မော်တော်ဆိုင်ကယ်စီးနင်းသူများကို ဆိုင်ကယ်စီးဦးထုပ်များပေးဝေသည်။

Mytel ကုမ္ပဏီနှင့် မြို့မိမြို့ဖ အလှူရှင် ကိုးဦးတို့က ဆိုင်ကယ်ဦးထုပ် အလုံးစုံ ၆၅၀ ကို ပေးလှူခြင်းဖြစ်ပြီး မြို့တွင်း ၇ လမ်း လမ်းဆုံနှင့် မြို့အဝင်

အဝေးပြေးလမ်းဆုံတို့တွင် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များဖြစ်သော ဦးသန့်ဇော်ဝင်း၊ ဒေါ်ခိုင်ဇင်ဦး၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်တာဝန်ရှိသူများက ဆိုင်ကယ်မောင်းသူများအား ဆိုင်ကယ်ဦးထုပ်များပေးဝေခဲ့ပြီး ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းအသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့သည်။

“ဆိုင်ကယ်စီးသူတွေမှာ ဦးထုပ်မဆောင်းတဲ့သူက အသက်အန္တရာယ် ပိုမိုတွေ့ကြုံရပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဆိုင်ကယ်ဦးထုပ်ဆောင်းခြင်းဖြင့် အန္တရာယ်ကင်းစေချင်တဲ့ဆန္ဒကြောင့် ပေးလှူရတာပါ” ဟု Mytel ကုမ္ပဏီတာဝန်ခံ ဦးကောင်းထက်လူက လှူဒါန်းရခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောကြားသည်။

မြောင်းမြမြို့နယ်တွင် ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွင်း ယာဉ်မတော်တဆမှု ၆၇ မှု၊ ဒဏ်ရာရရှိသူ ၁၁၈ ဦးနှင့် မတော်တဆမှုကြောင့် သေဆုံးသူ ကိုးဦး ရှိခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ယာဉ်မတော်တဆမှု ၁၈၅၈ မှု၊ ဒဏ်ရာရရှိသူပေါင်း ၃၁၅၃ ဦးနှင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၃၇၂ ဦးရှိခဲ့ကြောင်း အမှတ် (၈၁) ယာဉ်ထိန်းရတ်တပ်ဖွဲ့စု တပ်ဖွဲ့မှူး ဒု-ရဲမှူးလှထွန်း၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

အောင်မင်း(မြောင်းမြ)

တိုတိုထွာထွာပတ်စရာ

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ပဲနီတိုက်ကျွေး

ကျောက်ပန်းတောင်း

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်တွင် ရွှေပါရမီ ပဲနီအာဟာရဖောင်ဒေးရှင်း၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် မြို့နယ်အတွင်း မူလတန်းအဆင့်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဩဂုတ် ၂၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက လေးရွာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(ခွဲ)တွင် ပဲနီအာဟာရတိုက်ကျွေးသည်။

လေးရွာ အထက(ခွဲ)တွင် မူလတန်းနှင့် မူကြိုကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၅၁၆ ဦး ရှိကြောင်းသိရပြီး လောလောဆယ်တွင် ရက်သတ္တတစ်ပတ်လျှင် နှစ်ကြိမ် တိုက်ကျွေးသွားရန် စီစဉ်ထားကြောင်း သိရသည်။

ကိုနေ(ကျောက်ပန်းတောင်း)

ဒေသသုံး ပစ္စည်းပြခန်းငယ် လေ့လာကြည့်ရှု

ဂန့်ဂေါ

ဂန့်ဂေါခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်၌ ဩဂုတ် ၂၃ ရက်က ကျောင်းသား ကျောင်းသူများသည် ဒေသတွင် သုံးစွဲခဲ့သည့်ပစ္စည်းများ ပြခန်းငယ်အား လေ့လာကြည့်ရှုကြရာ ခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူး ဒေါ်အေးအေးက ပြခန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောပြသည်။

အဆိုပါပြခန်းငယ်တွင် ကြိတ်ဆုံ၊ နှမ်းဆုံ၊ လုံးထွင်းလှေ၊ ဝါကြိတ်၊ ရစ်၊ မြေအိုး၊ ဝါးဖြင့်ပြုလုပ်သည့် တယ်လီဖုန်းဟန်းဆက်တင်ခုံ၊ အယ်လ်ဘမ်၊ နီးခမောက်၊ ဒေါင်းလန်း၊ ချိတ်တောင့် စသည်ဖြင့် ပြသထားကြောင်း သိရသည်။

ကျော်သန်းဆွေ(ဂန့်ဂေါ)

လျှော်ဖြူခေါ် ဆေးကုလားမစိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ဘုတ်တင်

နတ်တလင်း

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး နတ်တလင်းမြို့နယ် ဆီဆုံကုန်းရွာထိပ်ရှိ ဦးအောင်မျိုး၏ လျှော်ဖြူပင်စိုက်ပျိုးခြင်း ဩဂုတ် ၂၄ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီတွင် လျှော်ဖြူပင်စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သည့် ရိုးမရွှေဖြူအသင်း၏ ပို့ကုန်မြှင့်တင်ရေးအတွက် လျှော်ဖြူခေါ် ဆေးကုလားမစိုက်ပျိုးရေး ဆိုင်ဘုတ်တင်ပွဲကျင်းပသည်။

ရိုးမရွှေဖြူအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်မျိုးက လျှော်ဖြူပင်စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုအကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး လျှော်ဖြူပင်စိုက်ပျိုးသူ တောင်သူများ မေးမြန်းမှုကို တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ဖြေကြား၍ လျှော်ဖြူစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သူများနှင့် အသင်းတာဝန်ရှိသူများက ထုတ်လုပ်မှုနည်းပညာ အဆင့်ဆင့်ကို လက်တွေ့သရုပ်ပြသသည်။

တင်မြင့်(နတ်တလင်း)

ငါ့သရောက်မြို့ စည်ပင်ရုံးလမ်းမကြီးအား စုပေါင်းပြုပြင်

ငါ့သရောက်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ငါ့သရောက်မြို့ အမှတ်(၂) ထန်းငယ်တောရပ် စည်ပင်ရုံးလမ်းမကြီး ကျောက်ခဲများပေါ်နေကာ လမ်းတစ်လျှောက် ပျက်စီးနေသည့်အတွက် ဩဂုတ် ၂၃ ရက် နံနက်ပိုင်းမှစတင်ကာ စုပေါင်းပြုပြင်ကြသည်။

အမှတ်(၂) ထန်းငယ်တောရပ် ကန်ဆွယ်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဦးဆောင်မှုဖြင့် ရပ်ကွက်နေပြည်သူများက စုပေါင်းပြုပြင်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုထိန်(ငါ့သရောက်)



မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဂန့်ဂေါခရိုင် ထီးလင်း အထက်၌ ဩဂုတ် ၂၄ ရက် နံနက်ပိုင်းက ထီးလင်းမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးသိန်းမင်း ဦးဆောင်သော အဖွဲ့က သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေး ဟောပြောစဉ်။

စစ်ကြည်(စလင်း)

မရမ်းကုန်း မြို့နယ်တွင် ပြည်သူ့စကားပိုင်း ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၅

အမှိုက်စနစ်တကျ စွန့်ပစ်ခြင်းဖြင့် ကျန်းမာသန့်ရှင်းသော ပတ်ဝန်းကျင်ကို တည်ထောင်စို့ ပြည်သူ့စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို မရမ်းကုန်းမြို့နယ် အလက(၄) ခန်းမ၌ ဩဂုတ် ၂၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပသည်။

မရမ်းကုန်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်မှ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးရန်ရှင်၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သန့်ရှင်းရေးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးသိန်းတိုးအောင်၊ မြို့နယ်ကျန်းမာရေးမှူး ဦးစီးမှူး ဒေါ်ကေသွယ်၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ

ဦးစိန်ထွန်း(ခ) ကိုစန်း၊ မူးယစ်ဆေးစွဲသူများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအသင်း(မြန်မာ) ဗဟိုရုံးမှ ဦးထင်ကျော်မိုး (စာရေးဆရာ မြေလတ်ထင်ကျော်မိုး) တို့ ပါဝင်ဆွေးနွေးခဲ့ကြရာ ဒေသခံပြည်သူ ၈၀ ခန့် တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

မျိုးမင်းသိန်း(မရမ်းကုန်း)

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဒါယကာကြီး

ဦးခင်မောင်လွင်
အသက် (၈၄) နှစ်

တောင်ကြီးမြို့ (အေးသာယာ)၊ (၄၃/၅၈)၊ စံပယ်လမ်းနေ (ဦးမောင်စိန်-ဒေါ်မြရင်)တို့၏ သား၊ (ဒေါ်စန်းနွဲ့)၏ဝင်ပွန်း၊ ဦးဘလွင်ဦး(ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ အပူပိုင်း ဒေသစီမံကိန်းဦးစီးဌာန၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ OTS-79)-ဒေါ်သိန်းသိန်းရီ၊ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး၊ ဘသက်နောင် (ငြိမ်း) (တေဇ-၁၃)-ဒေါ်သီတာလွင်(ဦးစီးအရာရှိ၊ မြို့ပြ လမ်းဦးစီးဌာန)တို့၏ချစ်လှစွာသောဖခင်၊ ဗိုလ်မှူး၊ ဇော်မင်းမင်းဦး (M.B.B.S, M.Med.Sc -ENT)-ဒေါ်ဆုပွင့်ဖြူ၊ ဦးထက်ကျော် (MD.Royal New Luck Construction Co., Ltd)-ဒေါ်ဖူးမွန်သိန်း၊ ဦးသက်ထင်အောင်(ငယ်/ယာ-၇၊ မြို့ပြ လမ်းဦးစီးဌာန)-ဒေါ်လင်းဇာချိုတို့၏ချစ်လှစွာသောအဘိုး၊ မသိရိတွယ်တာ၏ ဘိုးဘိုးကြီးသည် ၂၅-၈-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၀၀:၀၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၆-၈-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့) မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ် မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုး မိတ်သဟာများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
အဂ္ဂမဟာသီရိသုဓမ္မသီရိ
ဒေါ်ဒေါ်ကြင် (ဒိုက်ဦး)
အသက် (၉၁) နှစ်

မဟာဂန္ဓာရီ အရိယာဝိဇ္ဇာဂိုဏ်းတော်ကြီး၏ ဂိုဏ်းတော်ဝင်များဖြစ်ကြကုန်သော ဒုတိယ ဗိုလ်မှူးကြီးသန်းထွန်း(ငြိမ်း)၊ ဒေါ်တင်တင်လှတို့၏ မိခင်ကြီးဖြစ်သူ အဂ္ဂမဟာသီရိသုဓမ္မသီရိ ဒေါ်ဒေါ်ကြင် (ဒိုက်ဦး) အသက် (၉၁)နှစ်သည် ၂၃-၈-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) နံနက်တွင် ဝိတိုရိယ ဆေးရုံကြီး (အထူးကြပ်မတ်ဆောင်)၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုများနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ အထူးပင် ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဦးချစ်ဆွေ (ဥက္ကဋ္ဌကြီး)
နှင့်
မဟာဂန္ဓာရီအရိယာဝိဇ္ဇာဂိုဏ်းတော်သူ/သားများ

အလွှာဟံလှိုင်မြတ် အိမ်နိတ်တော်မူခြင်း

ဦးစိန်ညွန့်(ခ)ဂုဏ်ဗဟာဒူး (မော်လမြိုင်မြို့)

အသက်(၈၂)နှစ်

(တပ်ကြပ်ကြီး-အငြိမ်းစား သနက-၃)

မြန်မာ့တော်လှန်ရေးအဖွဲ့ဝင်

မွန်ပြည်နယ်၊ မော်လမြိုင်မြို့၊ ကွင်းရပ် ရပ်ကွက်၊ ကျိုက္ခမီလမ်း၊ အမှတ်(၁၇) နေ ဒေါ်မြရီ၏ ဝင်ပွန်း၊ ဒေါ်မေရီ (အ-လ-ပြ-၂၊ အလက)ဦးခင်မောင်မြင့် (တရား လွှတ်တော်ရှေ့နေ/မွန်ပြည်နယ် မ-အ-၈ အဖွဲ့ခွဲ-နာယက)၊ ဒေါ်စိုးစိုးဦးသန်းနှင့် ဒေါ်နုနုတို့၏ဖခင် ဦးစိန်ညွန့်(ခ)ဂုဏ်ဗဟာဒူးသည် ၂၃-၈-၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၇:၄၅ နာရီတွင် အလွှာဟံလှိုင်မြတ် အိမ်နိတ်တော်မူသွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့ ရွှန်မာန်မာန်အပြုံး စမ်းကြိုးကာဘရီစတန်၌ ဒါဇနာပြီးစီးပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်ဆွေများအား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု



မသိတာမြင့်
အသက်(၄၁)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ (၃၈)လမ်းနေ ဦးမင်း ထွဋ် (ဒေါ်တင်တင်ညို)တို့၏ သမီးကြီး၊ ဦးအောင်စိန်-ဒေါ်သန်းမြင့်တို့၏ သမီး ချွေးမ၊ ရန်ကုန်မြို့၊ အုတ်ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်၊ (၁၆၈)ရပ်ကွက်၊ ကျားပျံလမ်း၊ စံပြ ကက်သစ်လမ်းသွယ်၊ အမှတ်(၂၃၈) နေ ချောင်တီးစိန်(ခ)ကိုကျော်စိုး၏ ဇနီး၊ မောင်ထက်မင်းမြတ်၊ မောင်ရန် နိုင်အောင်၊ (မနှင်းနှင်းလှိုင်) မပါဝါညို၊ မထက်ထက်အောင်တို့၏မိခင်၊ ကိုဇင် ကိုဦး၊ မမျိုးမျိုးမြင့်၊ မမာမာမြင့်တို့၏ အစ်မသည် ၂၄-၈-၂၀၁၉ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၆-၈-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၅ နာရီတွင် ကျီစု အအေးတိုက်မှ ကျီစု သုသာန်သို့ ပို့ဆောင် မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ ညနေ ၃:၃၀ နာရီတွင် ထွက် ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း၊ လမ်း၊ ဒါယကာမကြီး

ဒေါ်ကြူကြူလှိုင် (ကျောက်မဲ) [71 B.Ed-အထပြု-ငြိမ်း]

အသက်(၆၉)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ (၂)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၁၆)၊ သူရိန်ရိပ်မွန် လုံးချင်း အိမ်ရာနေ ဦးအောင်ကျော်မိုး(အထွေထွေပန်နေဂျာ-ငြိမ်း) မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း)၏ ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှိုင် သည် ၂၃-၈-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) ည ၁၁:၄၅ နာရီတွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်း ကြေကွဲရပါသည်။ ဦးစိန်တိုး-ဒေါ်တင်တင်ကြူ မလှိုင်မြို့၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး

ဆီးချို၊ သွေးချိုရောဂါ ကာကွယ်ရေးနိုးဆော်ချက်

ဆီးချို၊ သွေးချိုရောဂါသည် ဇီဝကမ္မဖြစ်စဉ် ချို့ယွင်း၍ သွေးအတွင်း အချိုဓာတ်များနေသော ရောဂါတစ်ခု ဖြစ်သည်။ ဆီးချို၊ သွေးချိုရောဂါသည် လူတိုင်းတွင်ဖြစ်နိုင်ပါသည်။

- ဆီးချို၊ သွေးချိုရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်ပါ
- (၁) အစားလျော့စားပါ။ ချိုလွန်း၊ ငန်လွန်း၊ အဆီများလွန်းသော အစားအစာများကို ရှောင်ကြဉ်ပါ။
- (၂) ရေများများသောက်ပါ။ ရေဆာလျှင် ရေကိုသာသောက်ပါ။
- (၃) အဝမလွန်အောင် ထိန်းသိမ်းပါ။
- (၄) လှုပ်ရှားမှုများသော လူနေမှုပုံစံဖြင့် နေထိုင်ပါ။
- (၅) နားနေချိန်မှာ ပုံမှန်လေ့ကျင့်ခန်းလုပ်ပါ။
- (၆) အမျှင်ဓာတ်များသော အစားအစာများစားပါ။ ဟင်းသီးဟင်းရွက်နှင့် သစ်သီးဝလံများကို များများနှင့်စုံအောင်စားပါ။
- (၇) တိရစ္ဆာန်မှရသော အဆီများ (ဥပမာ-ကြက်အရေပြား၊ ဝက်အရေပြား၊ ကလီစာ၊ ဝက်ဆီ၊ ဘဲဆီ) တို့ကို ရှောင်ကြဉ်ပါ။ ငါးမှရသော အဆီများ စားသုံးနိုင်ပါသည်။
- (၈) စိတ်ဖိစီးမှုများကို လျော့ချနိုင်သမျှလျော့အောင် ကြိုးစားနေထိုင်ပါ။

ဆီးချို၊ သွေးချိုရောဂါဟု သံသယရှိပါက နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာန၊ ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများတွင် သွားရောက် စစ်ဆေးကာ ကုသမှုခံယူနိုင်ပါသည်။

တစ်နေ့လျှင် မိနစ်(၃၀)ခန့် ပုံမှန်လေ့ကျင့်ခန်းပြုလုပ်ခြင်းဖြင့်

ဆီးချို၊ သွေးချိုရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုနှုန်းကို (၄၀)% လျော့နည်း စေနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန

ဒေါ်တင်အေး (မိတ္ထီလာ)

အသက်(၈၈)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)၊ အမှတ်(၆၇၅)၊ အောင်သီရိလမ်း၊ (၂၈)ရပ်ကွက်နေ (ဦးပု-ဒေါ်ရွှေ)တို့၏ သမီး၊ (ဦးမောင်ကို)၏ ဇနီး၊ (ဦးစိန်-ဒေါ်သင်း ကြည်)၊ (ဦးမျိုးညွန့်-ဒေါ်အိမ်)တို့၏ အစ်မ၊ (ဦးမြင့်လွင်-ဒေါ်တင်တင်ညို)၊ (ဦးလွင် အောင်-ဒေါ်ဌေးဌေးကြည်)၊ ဦးသန်းဇင်-ဒေါ်ထားထား၊ (ဦးလှမြင့်)-ဒေါ်ကြည်တင် တို့၏ အစ်မ၊ ဦးဝင်းမြင့်မောင်-ဒေါ်ပါဝါ၊ (ဦးကျော်မြင့်)-ဒေါ်ခင်ဖြူဖြူ၊ (ဦးလွင် မောင်မောင်)၊ (ဦးဇင်မောင်မောင်-ဒေါ်ခိုင်ခံ့ဦး)၊ ဦးကိုကိုမောင်-ဒေါ်ထားသူဇာ၊ ဦးသက်လွင် (ဒေါ်နီလာ)တို့၏ မိခင်၊ မြေး ၁၀ ယောက်၊ မြစ်ရစ်ယောက်တို့၏အဘွား သည် ၂၄-၈-၂၀၁၉ (စနေနေ့) ည ၁၁:၄၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၆-၈-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်ဆွေများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါ သည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၉:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်မာဂရက်အေး (ဗန်းမော်)

အသက်(၈၇)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ်(၆၈၉)၊ နွယ်သာဂီလမ်း၊ (၂၉)ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်နေ (ဦးသန်းအေး)၏ ဇနီး၊ ဒေါ်ဂျယ်နီအေး၊ ဦးဆန်နီအေး-ဒေါ်တင်အေးရီ၊ ဦးဘန်နီအေး-ဒေါ်သက်မျိုးထွဋ်၊ ဦးမျိုးအေးတို့၏ မိခင်၊ မြေးမြောက်ယောက်၊ မြစ်လေးယောက်တို့၏ အဘွားသည် ၂၅-၈-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၂:၄၀ နာရီတွင် ပင်လုံဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၇-၈-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၉ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဇလင်၊ လမ်း၊ ဒါယကာမကြီး

ဒေါ်မြင့်(ခ)ဒေါ်ခင်နွယ် (BPI-ငြိမ်း)

အသက်(၇၈)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ လက်ခုပ်ပင်လမ်း၊ အမှတ်(၂၄) ဒုတိယထပ်(A) နေ (ဦးဖိုးသိန်း-ဒေါ်အုန်းရီ)တို့၏ သမီး၊ ဒေါ်သန်းနွယ် (BPI-ငြိမ်း)၏ ညီမ၊ (ဦးကျော်ဇော်-ဒေါ်စန်းမြင့်)တို့၏ အစ်မ၊ (ဒေါ်ညွန့်ညွန့်ဌေး)၏ အစ်မ၊ ဦးစိုင်းအောင်သူ-ဒေါ်မြမြခိုင် (စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၊ လယ်/ဆည် နေပြည်တော်)တို့၏ အဒေါ် သည် ၂၅-၈-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၈:၄၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၇-၈-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင် မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁၂:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၃၀-၈-၂၀၁၉ (စနေနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးညိုမြင့် (မော်လမြိုင်၊ ကတိုးကော့နပ်)

Ex: MARINER SHIPPING CO., LTD

အသက် (၇၆) နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၄၁)ရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်ဂါမဇော်လမ်း၊ အမှတ်(၁၃၀၀)နေ (ဦးအေးသွင်-ဒေါ်စောသင်)တို့၏သား၊ (ဦးလှသောင်း-ဒေါ်ချစ်ချစ်) တို့၏ သား၊ သမား၊ ဒေါ်စိန်စိန်(ဌာနမှူး-ငြိမ်း၊ ဒဂုံတက္ကသိုလ်)၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း၊ (ဦးကြည်ဝင်း-ဒေါ်ဇော်ဝင်း)တို့၏မောင်၊ ဦးလေးနိုင်-ဒေါ်သန်းစိန်၊ ဦးအောင်နိုင်- ဒေါ်ခင်အေးကြွယ်တို့၏ အစ်မ၊ ဦးဝင်းကိုကိုမြင့် (MD-SHWE MYANMAR THIT Co., LTD)-ဒေါ်အိမ်အိမ်သက်၊ ဦးကျော်သွေးလှိုင် (INTERNAL AUDIT MANAGER -FORTUNE INTERNATIONAL LTD)-ဒေါ်ဝေမာညိုမြင့် တို့၏ ချစ်လှစွာသောဖခင်၊ မောင်ဝေဘန်းဦး၊ မအိမ်ဆုမွန်မြင့်၊ မအိမ်ခင်မွန်မြင့်တို့၏ ချစ်လှစွာသောဘိုးဘိုးကြီးသည် ၂၄-၈-၂၀၁၉ (စနေနေ့) ည ၈: ၂၅ နာရီတွင် OSC ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၆-၈-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၄ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၂:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၃၀-၈-၂၀၁၉ (သောကြာ နေ့) နံနက် ၇ နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဒါယကာမကြီး

ဒေါ်စိန်နုရီ

အသက်(၆၅)နှစ်

ပြည်ခရိုင်၊ သဲကုန်းမြို့နယ်၊ ဆင်မြီးဆွဲမြို့၊ ပေါင်းတလည်လမ်းနေ ဦးသူရ၏ ချစ်ဇနီး၊ ဗိုလ်ကြီးနေမျိုးသူ(ငြိမ်း) (DSA-47)-ဒေါ်ခွေးခွေးအောင် (ထက်ပြ၊ အထက သာရမေ)တို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်၊ မချမ်းလင်းလှသူ (Grade-1)၏ ချစ်လှစွာသောအဘွားသည် ၂၄-၈-၂၀၁၉ (စနေနေ့) ည ၁၀: ၂၀ နာရီတွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၆-၈-၂၀၁၉ (တနင်္လာ နေ့)တွင် ဆင်မြီးဆွဲမြို့၊ ကဲမဲကုန်းသုသာန်၌ သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၈-၈-၂၀၁၉ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)တွင် ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သဟာများအား ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးကျေးဇူးတင်ရှိခြင်း

ဒေါ်တီလ်ကျန်ဇိန် (Tial Can Zing)

ရင်းမြစ်နယ်၊ တာမာမြို့

အသက် (၄၀)

ရင်းမြစ်နယ်ဥပဒေချုပ် ဦးထန်ကျော် (ခ) ဆန်နီဇာတို့၏ဇနီး၊ ဒေါ်တီလ် ကျန်ဇိန်သည် ဂျာမနီနိုင်ငံ၊ နရင်ဘတ်မြို့၌ ၁၂-၈-၂၀၁၉ ရက်တွင် ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော် သွားခဲ့ရာ ၂၃-၈-၂၀၁၉ ရက်တွင် တာမာမြို့၊ မြို့တောင်ရပ်ကွက်၊ Paith Tuah Tlang သုသာန်၌ ဝတ်ပြုဆုတောင်းပြီး ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးခဲ့ကြောင်းနှင့် အဘက်ဘက်မှ ကူညီပေးပါသော ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်၊ ဒုတိယရှေ့နေချုပ်နှင့် ဥပဒေအရာရှိများ၊ ရင်းမြစ်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးများနှင့် ပြည်နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ၊ ပြည်ပရောက်ဆွေမျိုးသားချင်းများနှင့် ရင်း လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ ဆွေမျိုးမိတ်သဟာများ၊ ခရစ်ယာန်ဂိုဏ်းပေါင်းစုံဘာသာရေးအကြီးအကဲများ၊ ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးသားချင်းများနှင့် တယ်လီဖုန်းဖြင့် ဆက်သွယ်မေးမြန်းစာနာပေး ကြသူများ အားလုံးကို အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဒါယကာမကြီး

ဒေါ်နုနုခင် (မအူပင်မြို့)

အသက် (၉၂) နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ သယ်နန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ (၂၄)ရပ်ကွက်၊ သုဝဏ္ဏ၊ ဘော်စင်လမ်း၊ အမှတ်(၁၂/၄)နေ ဦးလှကြည် (မြန်မာ့လေကြောင်းပစ္စည်းထိန်းမှူး-ငြိမ်း)၏ဇနီး၊ (ဒေါ်ခင်ကြည်လင်း)၊ ဦးခင်မောင်ထွန်း(မြန်မာ့လေကြောင်း)-ဒေါ်လှလှဝင်း၊ ဒေါက်တာခင်မောင်ဆွေ (MATA ဆေးခန်း၊ ကြည့်မြင်တိုင်)-ဒေါ်ပါဝါမြင့်၊ ဗိုလ်မှူး၊ သင်းလွင်(ငြိမ်း)-ဒေါ်ခင်ဆွေဝင်း (ကထိက၊ မြန်မာ့စာပေဌာန-ငြိမ်း)တို့၏ချစ်လှစွာသော မိခင်ကြီး၊ မြေး ၁၀ ယောက်၊ မြစ် ငါးယောက်တို့၏ ချစ်လှစွာသောဘွားဘွားကြီး သည် ၂၅-၈-၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၆:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၇-၈-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၄ နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။ (အထက်ပါနေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၃၀-၈-၂၀၁၉ (စနေနေ့) နံနက် ၈ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရား တော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဒါယကာမကြီး

ဒေါ်သန်းရီ (Dorothy San Paw)

အသက်(၉၁)နှစ်

(စိတမ္မဗေဒဌာန၊ သရုပ်ပြဆရာမ-ငြိမ်း၊ ဆေး-၁)

ရန်ကုန်မြို့နေ (ဦးပေါ်-ဒေါ်စံဝင်း)တို့၏ သမီးကြီး၊ (ဦးထွန်းအောင်-ဒေါ်နင်း မွင့်ခိုင်(စစ်တွေ)တို့၏ သမီးချွေးမ၊ (ဦးကျော်ထွန်း(အင်ဂျင်နီယာချုပ်-ငြိမ်း) မြန်မာ့ ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်)၏ ဇနီး၊ ဦးသန်းထွန်းဦး(Gavin)-Julie Dent ဦးညီညီထွန်း- ဒေါ်နွယ်လှိုင်ထွန်း၊ ဒေါ်စံစံထွန်း၊ ဒေါ်သိန်းဝင်း၊ ဦးဝင်းပိုင်တို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်၊ မဟာနုသုထွန်း(Dehphne)၊ မဟာနုသီထွန်း(Jessica)-ကိုခိုင်ဇေယျာမင်း၊ Harry ထွန်းကျော်သောင်းတို့၏ ချစ်လှစွာသောအဘောင်ရင်၊ မောင်မင်းသုတ၏ အဖိုးရှင် ဒေါ်သန်းရီသည် ၂၅-၈-၂၀၁၉ ရက် ညနေ ၄ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၉- ၈-၂၀၁၉ ရက် ညနေ ၄ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သဟာများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၃၀-၈-၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ တိုက်(၇)၊ အခန်း(၄)၊ မင်းမုန့်၊ ဦးစိစာရအိမ်ရာ ဒဂုံမြို့နယ် နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြား အပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်ခြင်း

MR'S COLLECT D' CASTRO

အသက်(၇၂)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ်(၄၉)၊ ရွှေနန်းဆီကျောင်းလမ်း၊ (၅)ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် (George Clements Fliciouz-Anna Fliciouz)တို့၏ သမီး၊ (ဦးအောင်သန်း)၏ ဇနီး၊ ဖြူဖြူအောင်၊ တင်တင်မွန်-မင်းအောင်ဟိန်း၊ စုစုမွန်-စိုးဝဏ္ဏ၊ အိမ်မွန်-ထက်ဝေမင်း တို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်ကြီး၊ Tiffany, Alice, Ricky တို့၏ ဘွားဘွားကြီးသည် ၂၄-၈-၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၁၂ နာရီတွင် ခရစ် တော်၌အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့် ၂၈-၈-၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် ရေဝေးခရစ်ယာန်သုသာန်၌ ဝတ်ပြုဆုတောင်းခြင်းပြုလုပ်မည်ဖြစ် ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ မိတ်ဆွေများအား အသိပေးအကြောင်းကြား အပ်ပါသည်။ (အထက်ပါနေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၈:၄၅ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်ခင်မာလာရွှေ

အသက် (၇၁) နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ လမ်း(၅၀) တိုက်(၁)၊ အခန်း(၁၁) နေ (ဦးဌေးအောင်)၏ ဇနီး၊ (ဦးရွှေ-ဒေါ်ခင်ခင်လှ)တို့၏ သမီးကြီး၊ ဒေါက်တာ မြင့်အောင်-ဒေါက်တာခင်သူဇာရွှေတို့၏ အစ်မ၊ ဦးကျော်ဖုန်းနိုင်-ဒေါ်စမ်း သီတာ၊ ဦးသော်ဇင်နိုင်-ဒေါ်စောပြည့်လှိုင်၊ ဦးကျော်လွင်စိုး-ဒေါ်ယမင်းဌေး အောင်၊ မအုပ်ခမ်းဌေးအောင်တို့၏ ဓမ္မသမိခင်၊ ဒေါ်ဇာမြည်မြင့်အောင်၏ ကြီးတော်၊ မြေး လေးယောက်တို့၏အဘွားသည် ၂၅-၈-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၀၀:၀၃ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၇-၈-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၄ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း။ (ကျောက်မြောင်းရပ်ကွက်၊ ရွှေဘိုလမ်း၊ ခေါင်းရင်းခန်း၊ အမှတ်-၆၊ လေးလွှာနေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁ နာရီ၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၊ အမှတ်-၈၃/၇ နေအိမ်နှင့် မဟာဗန္ဓုလလမ်းနှင့် လမ်း-၅၀ ထောင့်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁၂:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၃၀-၈-၂၀၁၉ ရက် နံနက် တွင် ရွှေဘိုလမ်းနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက် ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဒါယကာမကြီး

ဦးခင်ဇော် (ခ) ဦးဘောဘော

ပလတ်တစ်ဆိုင်အမှတ်(၁)၊ သိမ်ကြီးမေု (E)ရုံ

အသက် (၅၆) နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၇)ရပ်ကွက်၊ ရာဇသု(၁၅)လမ်း၊ အမှတ်(၁၁၂)နေ (ဦးကျော်ဆွေ-ဒေါ်အေးကြည်)တို့၏သား၊ (ဦးသောင်း-ဒေါ်သန်းစိ) တို့၏သားသမီး၊ ဒေါ်ခင်ရင်လှ၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဦးမင်းသွင်-ဒေါ်သန်းရင် (အောင်မိတ်သစ် ကွန်ပျူတာ/မိတ္တူ)၊ ဦးမြင့်ဇော်-ဒေါ်သင်းသင်းလှ၊ ဒေါ်မော်လီ (ဆွေကြည်ရတနာ ပလတ်တစ်ဆိုင်ရောင်းဝယ်ရေး)၊ (ဦးစိုးထွန်း)-ဒေါ်နင်းနင်းမော် (အ.လ.က-၅ တောင်ဥက္ကလာပ)တို့၏ ညီ/မောင်၊ မောင်ရဲထွန်းဇော်-မဖြူစင်သန်း၊ မောင်ရဲသင်းနိုင်-မသိမ့်သိမ့်ဇော်၊ မသိမ့်ဇော်တို့၏ ချစ်လှစွာသောဖခင်၊ မြေးလေး ယောက်တို့၏အဘိုးသည် ၂၄-၈-၂၀၁၉ (စနေနေ့) မွန်းလွဲ ၂:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန် သွားပါသဖြင့် ၂၆-၈-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၃၀-၈-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရား တော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အာရှခြေစစ်ပွဲတိုင်း မြန်မာယူ-၁၈အသင်း တရုတ်(တိုင်ပေ) ယူ-၁၈ ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၅

၂၀၂၀ အာရှ ယူ-၁၉ ခြေစစ်ပွဲအတွက် ပြင်ဆင်နေသည့် မြန်မာ ယူ-၁၈ အသင်းသည် ခြေစစ်ပွဲအကြိုပြိုင်ဆင်မှုအဖြစ် တရုတ်(တိုင်ပေ) ယူ-၁၈ ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။

အမှတ်အများဆုံးအသင်း ဝိုင်းစွဲမည်

ယင်းပြိုင်ပွဲတွင် အိမ်ရှင်တရုတ် (တိုင်ပေ)အသင်းနှင့်အတူ မြန်မာ၊ ဟောင်ကောင်၊ ဂျီတရောတာအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး စက်တင်ဘာ ၂၇ ရက်မှ ၂၉ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အုပ်စုပွဲများကို သုံးရက်ဆက်တိုက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး စက်တင်ဘာ ၂၇ ရက်တွင် မြန်မာနှင့် တရုတ် (တိုင်ပေ)၊ ဟောင်ကောင်နှင့် ဂျီတရောတာ၊ စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင် မြန်မာနှင့် ဂျီတရောတာ၊ တရုတ်(တိုင်ပေ)နှင့် ဟောင်ကောင်၊ စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက်တွင် မြန်မာနှင့် ဟောင်ကောင်၊ တရုတ်(တိုင်ပေ)နှင့် ဂျီတရောတာ အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်ကာ အမှတ်အများဆုံးအသင်း ဝိုင်းစွဲမည် ဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၃ သို့ ☆



မြန်မာ ယူ-၁၈ အသင်း လေ့ကျင့်နေစဉ်။

(၁၄)ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘာ့နဂါးလှေချန်ပီယံရှစ်ပြိုင်ပွဲ နောက်ဆုံးနေ့ပွဲစဉ် မြန်မာအသင်း ရွှေတံဆိပ် တစ်ခု၊ ငွေတံဆိပ် တစ်ခု ထပ်မံဆွတ်ခူးရရှိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၅

ထိုင်းနိုင်ငံ ပတ္တရာမြို့တွင်ကျင်းပသော (၁၄)ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘာ့နဂါးလှေချန်ပီယံရှစ်ပြိုင်ပွဲ နောက်ဆုံးနေ့ပွဲစဉ်များအဖြစ် မီတာ ၅၀၀ ပွဲစဉ်များကို ဆက်လက်ကျင်းပခဲ့ရာ ပွဲစဉ် သုံးမျိုးတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သော မြန်မာ လက်ရွေးစင်လှေလှော်အသင်းသည် ရွှေတံဆိပ် တစ်ခု၊ ငွေတံဆိပ် တစ်ခု ထပ်မံဆွတ်ခူးရရှိခဲ့သည်။

မြန်မာအသင်းသည် ယနေ့ကျင်းပသော မီတာ ၅၀၀ ပွဲစဉ်များအနက်

Premier ပွဲစဉ် အသက် (၂၄)နှစ်အောက် အမျိုးသမီးပွဲစဉ်နှင့် အသက်(၂၄) နှစ်အောက် အိုးပင်းပွဲစဉ် သုံးမျိုးတို့တွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ ပွဲစဉ် နှစ်မျိုး၌ ဆုတံဆိပ်များဆွတ်ခူးရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ယူ(၂၄)အမျိုးသမီးအသင်းက ရွှေတံဆိပ်ဆုကို ရယူပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယခုရွှေတံဆိပ်သည် မြန်မာအသင်း အတွက် လေးခုမြောက် ရွှေတံဆိပ်ဖြစ်ပြီး ယူ (၂၄)အမျိုးသမီးအသင်း ရယူ ပေးခဲ့သော တတိယမြောက် ရွှေတံဆိပ်လည်း ဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၃ သို့ *

မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်း ထိုင်းကိုရုံးပြီး ဝိုင်းလှည့်လွှဲချော်

ချောင်ဘူရီ ဩဂုတ် ၂၅

၂၀၁၉ အာဆီယံ အမျိုးသမီးချန်ပီယံရှစ်ပြိုင်ပွဲ ဆီမီးဖိုင်နယ် ပွဲစဉ်များကို ယနေ့ညနေပိုင်းက ထိုင်းနိုင်ငံ ချောင်ဘူရီမြို့၌ ဆက်လက်ကျင်းပရာ မြန်မာအသင်းသည် ထိုင်းကိုရုံးနိမ့်ပြီး ဝိုင်းလှည့်လွှဲချော်ခဲ့သည်။

ထိုင်းအမျိုးသမီးအသင်း - သုံးဂိုး
မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်း - တစ်ဂိုး

ထိုင်းအသင်းမှာမူ ဝိုင်းလှည့်လွှဲချော် လေးကြိမ်ဆက်တက်ရောက်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်းသည် ဂိုးမပေးရန် ခံစစ်ကို အသားပေးကစားသော်လည်း ၁၉ မိနစ်တွင် ထိုင်းအသင်း ဂိုးရခဲ့ပြီး ပစ်ခတ်ခံရကာ ခေါင်းတိုက် သွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်း၏ ဂိုးပြန်ရအောင်

မစွမ်းဆောင်နိုင်သည့်အပေါ် ထိုင်းအသင်းက အသုံးချကာ ၈၁ မိနစ်တွင် ရာတီကန်၊ ၈၈ မိနစ်တွင် ဆီလာဝမ်တို့က ဂိုးများထပ်မံသွင်းယူခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်းအတွက် နှစ်သိမ့်ဂိုးတစ်ဂိုးကို ၉၀+ ၃ မိနစ်တွင် အသင်းခေါင်းဆောင် ခင်မာလာထွန်းက အဝေးမှ လှလှပပကန်သွင်းယူ ခဲ့သည်။

ဆီမီးဖိုင်နယ် ပထမပွဲတွင် ဗီယက်နမ်အသင်းက ဖိလစ်ပိုင်အသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ ဝိုင်းလှည့်အဖြစ် ဗီယက်နမ်နှင့် ထိုင်း၊ တတိယနေရာလှည့် အဖြစ် မြန်မာနှင့် ဖိလစ်ပိုင်အသင်းတို့ တွေ့ဆုံနေပြီး ဩဂုတ် ၂၇ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

ရှိုင်းထက်ဇော်

ကြေးမုံ ယနေ့ ဖတ်စရာ

ဘားအံ-ကျောက်ရိတ်-မြဝတီ လမ်းတစ်လျှောက် ယာဉ်ပိတ်ဆို့မှုကို ရှင်းလင်း
စာမျက်နှာ » ၉

ဂျီ-၇ ထိပ်သီးအစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့တွင် အီရန်အရေး အဓိကထားဆွေးနွေး
စာမျက်နှာ » ၁၂

အမေရိကန်၏ ဒုံးကျည်စမ်းသပ်မှုကြောင့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ လက်နက်အားပြိုင်မှုဖြစ်ပေါ်နိုင်ဟု အီရန် ပြောကြား
စာမျက်နှာ » ၁၃

“ INTERNATIONAL EDUCATION EXPO 2019 ”
SEPTEMBER 21 @ NOVOTEL HOTEL , 10 AM - 1 PM

Entry FREE

CRÖWN EDUCATION
YOUR DOOR TO THE FUTURE

- Scholarship
- Study Grant
- Air Ticket

CANADA, USA, UK, SWITZERLAND, NETHERLANDS, SINGAPORE & THAILAND တို့မှ တက္ကသိုလ်ပေါင်း(၁၀၀)ကျော်၏ ပညာရေးဆိုင်ရာသတင်းအချက်အလက်များကို တစ်နေရာတည်းတွင် ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

TEL : 01 527 838, 09 44 55 66 701